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روزنامه

کرونا در قم همچنان روند افزایشی دارد
فوت 13 بیمار کرونایی در 2٤ ساعت گذشته 
630 تن بستری که حال105تن وخیم است

در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به شرکتهای 
واجد شرایط واگذار نماید.

-موضوع ، مبلغ برآورد اولیه ، مدت زمان اجراء ، مبلغ سپرده شرکت در مناقصه و مبلغ خرید اسناد مطابق جدول 
زیر می باشد: 

شرایط: 
-مبلغ خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین 

شهرداری قم واریز گردد    )هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد( 
محل دریافت اسناد: با ارائه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت دریافت اسناد به نشانی قم– جاده 
قدیم قم تهران– بلوار شهید خدا کرم – روبروی بهشت معصومه ) س ( - بلوار شهید رجایی – میدان بزرگ میوه و تره 

بار شهید رجایی – سازمان میادین، امور قراردادها و پیمانها مراجعه نمایند.
-تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه 
نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 بنام سازمان میادین میوه و تره بار 

شهرداری قم می باشد.
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، پروژه فوق دارای پیش پرداخت می باشد.

تذکر: داشتن حداقل سه کار مشابه  با موضوع مناقصه جهت شرکت در مناقصه الزامی می باشد.
- فروش اسناد از مورخ 99/06/31 لغایت 99/07/10 می باشد.

-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و 
به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند 

مناقصه می گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 02536644313  تماس گردد .
-جهت پاسخگویی به سوالات با شماره 02536644313  تماس نمایید. 

زمان و محل تحویل پاکات پیشنهاد قیمت : تا پایان وقت اداری مورخ 99/07/12 به آدرس قم- بلوار امام موسی 
صدر-ساختمان  شهرداری مرکز- طبقه 4 - معاونت خدمات شهری و امور اجتماعی – واحد حراست.                                  
       تاریخ آگهی نوبت دوم:  99/06/31

مربوطه  اجناس  خرید  و  کابل  شبکه  عملیات  اجرای  ای:  مرحله  دو  مناقصه  موضوع   •

)بصورت ترنکی( در سطح استان

• مهلت خرید اسناد: از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 99/07/01

• مهلت تحویل اسناد: تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 99/07/12

• مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: 800/000/000 ریال

• تاریخ بازگشایی پاکتهای الف و ب: رأس ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 99/07/13

• تاریخ بازگشایی پاکتهای ج: پس از ارزیابی فنی – بازرگانی و تعیین صلاحیت شرکت کنندگان 

در مناقصه

• طریقه تهیه اسناد مناقصه:

روش اول: واریز مبلغ 50/000 ریال به حساب جام شماره 5790629164 نزد بانک ملت و ارائه 

اصل فیش آن در ساعات اداری به دبیرخانه این شرکت واقع در بلوار 15 خرداد، نرسیده به فلکه 

شهید محلاتی، طبقه اول – اتاق 112

روش دوم: ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر شماره 025-777077 

که در اینصورت اسناد به آدرس ذکر شده در برگ درخواست پست پیشتاز خواهد شد.

WWW.TCi.IR روش سوم: مراجعه به سایت اینترنتی

• محل تحویل اسناد: دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.

متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37201920 

)اداره تدارکات( و 37773535 )اداره شبکه انتقال( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل 

مراجعه فرمایند. بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.

مناقصه گزار: شرکت مخابرات ایران – منطقه قمسازمان میادین شهرداری قم 

استاندار قم:

مدارس قم تا اطلاع ثانوی غیرحضوری است
درجلسه شورای پیشگیری از وقوع جرم استان قم مطرح شد

هشدار دادگستری قم 
به دستگاه های مرتبط با تصادفات 

دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

ممنوعیت هرگونه 
تجمع و گردهمایی 
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8
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سرپرست اداره کل راه آهن استان قم :

انتقال ایستگاه راه آهن به صلاح زائران نیست
کاهش 50درصدی مسافران ریلی

1حریرچی: کل کشور در وضعیت قرمز کرونایی است

 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: سال گذشته هزار و 448 
خانواده را زیر پوشش قرار دادیم اما امسال طی 5 ماه گذشته هزار و 694 خانواده 
که شرایط مناسبی نداشته را زیر پوشش قرار داده ایم.  اکبر میرشکار ظهر روز 
پنجشنبه  در دیدار آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس و نماینده 
ولی فقیه در استان قم با جمعی از مدیران استان که در سالن محراب حرم مطهر 
بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه وضعیت نامناسبت اقتصادی بیشترین فشار 
را به قشر ضعیف جامعه وارد کرده است، اظهار کرد: روزانه در سایر ادارات کمیته

 رییس اداره راهبری شغلی کمیته امداد امام خمینی)ره( قم گفت: با اجرای طرح 
باعث رونق اشتغال در  ایده و طرحی جدیدی که  نوع  » صنایع روستادوست« هر 
روستاهای این استان شود، از سوی کمیته امداد موردحمایت قرار می گیرد.  حسین 
اسفندیاری افزود: یکی از مسائل مهم در اشتغال زایی روستایی، تنوع و بازدهی پایین 
طرح های تولیدی در این مناطق است. وی اضافه کرد: در همین راستا طرح »صنایع 
روستادوست« از سوی کمیته امداد کشور و با هدف شناسایی فرصت های جدید و 

نوآورانه اشتغال در مناطق روستایی به منظور تقویت بهره وری در تولید و توسعه

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

افزایش چشمگیر مراجعات مردمی به کمیته امداد
رییس اداره راهبری شغلی کمیته امداد امام خمینی)ره( قم:

ایده های اشتغال زا در روستاها حمایت می شود
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رییس کل دادگستری استان قم  به دستگاه های اجرایی 
مرتبط با تصادفات هشدارداد در صورتی که به وظایف قانونی 

خود در مدت زمان معین عمل نکنند مورد پیگیری قضایی 
قرار خواهند گرفت. حجت الاسلام والمسلمین

برلزوم  قم  استان  شهرداری های  همیاری  سازمان  مدیرعامل 
اجرای طرح های اقتصادی مشترک با شهرداری های تابعه استان 
در راستای توسعه خدمات به زائران و مجاوران شهر کریمه اهل 
بیت)س( تاکید کرد. مهندس حسین طالعی در گفت و گو با ایمان 
اظهارداشت : سازمان همیاری شهرداری های استان قم تاکنون  با 
انجام فعالیت های مختلف و بهره گیری از امکانات خود و تجمیع 
سرمایه ها و توان مدیریتی بالا در کاهش هزینه تدارکاتی و افزایش 

راندمان فعالیت های شهرداری ها گام های مؤثری برداشته است.

بیش  گفت:  قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
بین  نامه های  تفاهم  با  بانکی  تومان تسهیلات  میلیارد  از 700 
دستگاه های اجرایی، سازمان مدیریت، بانک عامل و استانداری 
تنظیم شده و قراردادها در حال انعقاد است. مهرداد غضنفری 
در گفتگویی با بیان اینکه حوزه جهش تولید ۲7 پروژه اقتصادی 
با اعتباری حدود ۲۲ میلیارد تومان اعتبار دولتی در استان تعریف 
شده است، گفت: بیش از 700 میلیارد تومان تسهیلات بانکی با 

تفاهم نامه های بین دستگاه های اجرایی، سازمان مدیریت، بانک

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم مطرح کرد

اجرای طرح های اقتصادی مشترک 
با شهرداری های تابعه 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  خبرداد:

تخصیص ۷۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات برای جهش تولید
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آگهی مناقصه عمومیآگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت اول (

 شرکت مخابرات ایران-منطقه قم WWW.TCi.IRروابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

شماره 839 ق 99

به وظایف قانونی  خودعمل نکنید پیگیری قضایی می شوید

2/550/000
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رئیس جمهور در پی افزایش نسبی آمار مبتلایان به کرونا گفت: این آمار گواهی 
بر صحت مصوبات و پروتکل هایی است که ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب و برای 

اجرا ابلاغ کرده است.
روحانی روز پنجشنبه در جلسه روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا، 
تاکید کرد: باید ضمن بهره گیری از تجارب حاصل از اجرای دقیق مصوبات ستاد 
ملی مقابله با کرونا بویژه در خصوص ضرورت پرهیز از سفر های غیرضروری و 
برپایی تجمعات و تاکید بر رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی، این نکات 
و دستورالعمل ها در اربعین حسینی و مراسم سوگواری ماه صفر، بیش از پیش 

مورد مراعات قرار گیرد.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش کمیته های آموزش و درمان از شروع 
سال تحصیلی در مدارس و دانشگاه ها و میزان رعایت پروتکل های بهداشتی، 
تاکید کرد که حفظ سلامت دانش آموزان و دانشجویان اولویت نخست است و 
در همین راستا قرار است کلاس ها در چارچوب شرایط هر منطقه، به صورت 

حضوری و غیرحضوری برگزار شود.
مدیران مدارس، مسوول رعایت کامل

 دستورالعمل های بهداشتی هستند
 وی از وزیر آموزش و پرورش و وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خواست 
بر رعایت دستورالعمل ها نظارت لازم اعمال شود و مدیران مدارس، مسئول رعایت 
کامل دستورالعمل ها هستند و باید از رعایت دستورالعمل ها اطمینان حاصل 

کنند.
روحانی در همین ارتباط به انتشار برخی اخبار غیرصحیح از میزان ابتلای 
دانش آموزان به بیماری کرونا در دوره کوتاه بازگشایی مدارس اشاره و تاکید کرد 
که با توجه به زمان کوتاهی که از آغاز فعالیت مدارس و دانشگاه ها گذشته است، 
هنوز هیچ آمار دقیقی از میزان آمار مبتلایان در محیط های آموزشی وجود ندارد و 

اخبار منتشره ناصحیح و بیشتر گمانه زنی است.
رئیس جمهور به کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات ستاد ملی مقابله با کرونا ماموریت 

داد ضمن رایزنی با رسانه ها، اثرات انتشار اینگونه اخبار جعلی بر ایجاد نگرانی در 
خانواده ها و تشویش در جامعه، گوشزد شود.

وی به گزارش مقدماتی کمیته درمان از طرح غربالگری شرکت کنندگان در قبل 
و بعد از کنکور اشاره کرد و اظهار داشت: این گزارش که بیانگر برگزاری کنکور در 
سلامت کامل است، نشان می دهد که کاری بزرگ و موفق با هماهنگی ستاد ملی 
مقابله با کرونا و وزارتخانه های بهداشت درمان و آموزش پزشکی و علوم و فناوری 

انجام گرفته است.
حداکثر  رعایت  با  کشور  سراسر  در  کنکور  برگزاری  افزود:  جمهور  رئیس 
پروتکل های بهداشتی و کمترین میزان ابتلا، از جمله کار های درخشان و بزرگ 
دولت در مدت شیوع این بیماری بوده است و این مدل از برگزاری کنکور، دارای 
قابلیت ارائه در عرصه بین المللی است به گونه ای که هم سلامت جسمی و روانی 

و هم آینده دانش آموزان و دانش پژوهان تضمین شود.
مهارت آموزی در زمینه بهداشت برای مردم مهم و ضروری است

رییس جمهوری  همچنین مراسم بهره برداری از طرح های ملی و زیر بنایی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و همچنین هلال احمر در بیست و 
چهارمین هفته افتتاح طرح های بزرگ ملی مهارت آموزی در زمینه بهداشت را 
برای مردم مهم و ضروری دانست و تصریح کرد: آنچه که می تواند کشور و مردم را از 

بیماری مصون کند،   کارهای بسیار ساده ای است که آدم باور نمی کند.
روحانی ادامه داد:  اینکه آدم غذا را به موقع و به اندازه خورده و استراحت او به 
اندازه لازم باشد و بهداشت را مراعات کرده و در تابستان و زمستان آنچه لازم است 

برای حفظ جسم، جان، معنویت و روح خودش به کار ببندد، ساده و مهم است.
وی با بیان اینکه منظور از سلامت فقط سلامت جسم نیست بلکه سلامت روان، 
سلامت معنویت، اخلاق و نشاط است، خاطر نشان کرد: آنهایی که دارای نشاط 
هستند قدرت جسمی آنها نیز در برابر بیماری بیشتر بوده و به خوبی می توانند در 

برابر بیماری از خود مراقبت کنند.  
رییس دولت تدبیر و امید با ابراز امیدواری از اینکه در روزهای سخت فصل 
پاییز که همزمان با شیوع آنفلوآنزا است، کشور به خوبی از این شرایط عبور کند، 
یادآورشد: خداوند ما را در فصل پاییز و زمستان یاری کند که در کنار بیماری کرونا 
و احتمالًا آنفولانزا و مشکلات دیگری که داریم، بتوانیم این روزهای سخت را 

سپری کنیم.
روحانی ادامه داد: امیدوارم پزشکان، پرستاران و مدافعان سلامت را یاری کنیم 
تا با کمک هم و با افتخار و آبرومندی همانطور که تا امروز بوده و در آمار و ارقام 
از کشورهای پیشرفته جهان عقب نبودیم،   توجه بیشتر به امر بهداشت و درمان 

داشته باشیم.  
رییس جمهوری خاطرنشان کرد: ایثار پزشکان و پرستاران کشور کمتر از دیگران 
نبوده بلکه بیشتر هم هست و امیدوارم مردم  نیز همه توجهات لازم را به اصول 
بهداشتی داشته باشند تا بتوانیم با افتخار بیشتر این ماه های پرخطر را از سر 

بگذرانیم.

رهبر انقلاب درگذشتِ آقای حاج علی 
شمقدری را تسلیت گفتند

پیامی  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
درگذشت مرحوم آقای حاج علی شمقدری 

را تسلیت گفتند. 
دفتر  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش   به 
مقام معظم رهبری، متن پیام رهبر انقلاب 
علی  حاج  درگذشت  بمناسبت  اسلامی 

شمقدری به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

دوست  که  یافتم  اطلاع  فراوان  تأثر  با 
و  انقلابی  و  مؤمن  مرد  قدیمی،  همراه  و 
متشرع، پدر شهید و برادر شهید، مرحوم 
آقای حاج علی آقای شمقدری رحمة الله 
علیه دارفانی را وداع کرده است. اینجانب در بیش از نیم قرن آشنائی با این بردار با 
ایمان و پرتلاش، همواره او را در جبهه  حق، به پایداری و غیرت و صدق و وفا شناخته  
و از او جز نیکی و مجاهدت ندیده ام، رحمت و رضوان خدا بر او باد. وظیفه می دانم 
که به همسر مؤمن و صبور و فرزندان صالح و مکرّم و نیز به دیگر بازماندگان و همه  
دوستان و آشنایان آن مرحوم تسلیت عرض کنم و حشر او با شهیدان و بندگان صالح 

را از خداوند مسألت نمایم.
سیدعلی خامنه ای

رییس مجلس شورای اسلامی:

حکام خیانتکار منطقه شریک تمام جنایات 
صهیونیست ها  هستند

رییس مجلس شورای اسلامی با انتقاد از اقدام برخی از کشورهای منطقه در 
عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی، گفت: حکام خیانتکار منطقه از امروز شریک 

تمام جنایات صهیونیست ها از گذشته تاکنون هستند. 
»محمدباقر قالیباف«  روز پنجشنبه در بیانیه ای در واکنش به خیانت برخی حکام 
منطقه به آرمان فلسطین اظهارداشت: آنچه در منطقه و در نمایش های تلویزیونی و 
انتخاباتی در حال وقوع است، برای مردم جهان علی الخصوص امت اسلامی، جوانان 
عرب و مردم مظلوم فلسطین تازگی ندارد. بسیاری از دولت های منطقه سال هاست 
که دست های به خون آغشته ظالم صهیونیست را با اشتیاق فراوان می بوسند و بر 

صورت های رنجور و داغدیده مردم مظلوم فلسطین چنگ می زنند.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: آنچه اتفاق افتاد صرفا روی کاغذ آوردن ننگ و 
زشتیِ سال ها دشمنی حاکمان برخی کشورها با مردم فلسطین و آرمان قدس شریف 
بود، روابط آنها با دشمن صهیونیستی در همه زمان ها عادی و دوستانه بوده است 
و این صرفا داغ ننگی است که با لبخند رضایت بر پیشانی آنها کوبیده شده است. 
دشمن صهیونیست و آمریکای تروریست، این لباس ننگین و زشت را بر تن حاکمان 
واداده کرده اند و آنها را مقابل چشمان مسلمانان جهان در کوچه ها و خیابان ها 
می چرخاند تا همه مطمئن شوند که عاقبت دوستی با دشمنان خدا جز خفت و 
خواری و زبونی نیست.   قالیباف خاطرنشان کرد: حکام عرب! مگر نشنیده اید 
که خداوند در خصوص دوستی با دشمنانی که مسلمانان را از خانه هایشان بیرون 
ذِینَ قَاتَلُوکُمْ فِی  هُ عَنِ الَّ مَا یَنْهَاکُمُ اللَّ می کنند و آنها را می کشند چه فرموده است؟ »إِنَّ
ئِکَ  ولَٰ

ُ
هُمْ فَأ وْهُمْ ۚ وَمَنْ یَتَوَلَّ نْ تَوَلَّ

َ
خْرَجُوکُمْ مِنْ دِیَارکُِمْ وَظَاهَرُوا عَلَیٰ إِخْرَاجِکُمْ أ

َ
ینِ وَأ الدِّ

الِمُونَ« چه ظلمی از این آشکارتر و چه دشمنی از این خون ریزتر؟   هُمُ الظَّ
وی یادآور شد: رهبر معظم انقلاب  بارها بر این موضع تاکید کرده اند که هیچ 
راه حلی بدون مردم فلسطین وجود نخواهد داشت و این قاعده ای همیشگی و 
پابرجاست. فلسطین خون جاری در رگ جوانان مسلمان است؛ فلسطین پاره تن 
اسلام است؛ فلسطین شرافت و غیرت جوانان عرب سراسر منطقه است و آنکه به 

فلسطین ظلم می کند نه از اسلام بویی برده است نه از شرافت و غیرت و انسانیت.
رییس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: یوم النکبة ثانی را رقم زدند و بدانند 
که از امروز رسماً شریک تمام جنایات های غاصبان جنایتکار صهیونیست هستند 
از بالفور تا یوم النکبة؛ از صبرا و شتیلا تا جنگ 22 روزه. شما هیچگاه ایستادگی 
نکرده اید که حالا بخواهید تسلیم شوید. بدانید که انّ الله یُدافع عن الذین آمنوا. 
شکست دشمنان خدا قطعی است و پیروزی از آن مردان خداست. مردم فلسطین و 
امت اسلامی بدون هیچ شکی و طبق وعدۀ تخلف ناپذیر خداوند پیروز خواهند بود و 

شما دوزخیان زمین و آسمان ها هستید.

 نماینده دائم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی:

انفجار نطنز یک خرابکاری بود
 هشدار می دهیم

 نماینده دائم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: انفجار در تاسیسات 
هسته ای شهید احمدی روشن )نطنز( نتیجه خرابکاری بود و ما نسبت به چنین 
ماجراجویی خطرناکی هشدار می دهیم. کاظم غریب آبادی در نشست فصلی شورای 
حکام، ضمن تشریح مواضع ایران درباره گزارش پادمانی مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی، گفت: جمهوری اسلامی ایران، اهمیت بالایی برای امنیت هسته ای 
قائل است. در این زمینه، توجه شما را به یک موضوع مهم درخصوص انفجار اخیر 
در تأسیسات هسته ای شهید احمدی روشن )نطنز( جلب می کنم که همانطور که 
قبلًا اعلام شد، نتیجه خرابکاری بود. ما نسبت به چنین ماجراجویی خطرناکی 
هشدار می دهیم. این اقدامات بدخواهانه باید توسط آژانس و اعضای آن قویاً محکوم 
شوند. وی با استناد به قطعنامه های آژانس درباره خرابکاری در تاسیسات هسته ای 
کشورهای عضو و یادآوری مسولیت آنها، افزود: در قطعنامه های مختلف کنفرانس 
عمومی تأکید شده است: هرگونه حمله مسلحانه و تهدید علیه تاسیسات هسته ای 
اختصاص داده شده به مقاصد صلح آمیز و تحت پادمان، نقض اصول منشور ملل 
متحد، حقوق بین الملل و اساسنامه آژانس تلقی می شود. سفیر و نماینده دائم 
ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی اضافه کرد: در همین چارچوب، ایران حق 
خود می داند تا ضمن حفاظت از تاسیسات هسته ای خود، به هر شیوه ای که صلاح 
می داند، واکنش لازم را نیز به این تهدیدات به طور مقتضی اتخاذ کند. غریب آبادی 
تاکید کرد: چنین اقدامات بدخواهانه، تأثیرات منفی بر برنامه هسته ای ایران نخواهد 

گذاشت، بلکه به عنوان انگیزه ای برای تسریع پیشرفت هایش خواهد بود.
ایران شفاف ترین برنامه هسته ای را در میان اعضا دارد

سطح  در  آژانس  بازرسی های  از  درصد  که 22  حقیقت  این  اینکه  بیان  با  وی 
جهانی در ایران انجام شده است، نشان می دهد ایران شفاف ترین برنامه صلح آمیز 
هسته ای را در میان کشورهای عضو آژانس دارد، افزود: هر چند لازم است آژانس 
بر فعالیت های جاری تمرکز نماید، اما ایران به طور داوطلبانه درخواست آژانس برای 
رسیدگی به موضوعات احتمالی پادمانی را پذیرفت. سفیر و نماینده دائم ایران در 
آژانس بین المللی انرژی اتمی اظهار داشت: در همین زمینه، گزارش فعلی مدیرکل 
مبین گام هایی است که ایران و آژانس برای رسیدن به یک فهم مشترک درخصوص 
موضوعات مورد نظر و همچنین یافتن راه حل های قابل قبول برای آنها برداشته اند. 
غریب آبادی با بیان اینکه دو طرف توافق داریم که به منظور غلبه بر موانع احتمالی، 
ابتدا باید یک محیط سازنده برای آن ایجاد شود که قطعاً بر مبنای حسن نیت متقابل 
شکل خواهد گرفت، افزود: سطح گسترده کنونی همکاری بین ایران و آژانس به 
سادگی به دست نیامده است، و نباید اجازه داد که به سادگی بوسیله منافع سیاسی 

کوته بینانه تعدادی اندک تضعیف شود.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قدرت نیروی مسلح ایران صرفا 
به سلاح نیست

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه دفاع مقدس پایه های انقلاب را محکم کرد، گفت: امروز ما قدرتمندترین 

نیروهای مسلح دنیا را داریم و این قدرت صرفا به سلاح نیست. 
»وحید جلال زاده« اظهار داشت: امام )ره( درباره جنگ تحمیلی فرمودند: »این 
جنگ برای ما نعمت بود« و ما هم در دفاع مقدس چیزهای زیادی آموختیم که از آن 

می توان به ایستادگی و برگشتن به خویش نام برد.

بهانه ای که ایران آن را 
از بین برد

از زمانی که یوکیا آمانو مدیرکل اسبق آژانس بین 
المللی انرژی اتمی فوت کرد، اسرائیلی ها در تکاپو 

بودند تا ادعاهای جدیدی را علیه ایران مطرح کنند که در همین راستا بحث 
فعالیت های مخفی هسته ای در دو سایت از سوی آنان مطرح شد.

این گزارش در حالی مطرح شد که ایران گام هایی در خصوص کاهش تعهدات 
برجامی برداشته بود و همین موضوع سبب شد تا ادعای اسرائیلی ها تا حدودی 
مورد توجه قرار گیرد. در ادامه با روی کار آمدن رافائل گروسی مدیرکل جدید آژانس 
بین المللی انرژی اتمی وی گزارشی را منتشر کرد که طبق آن جمهوری اسلامی 
ایران مخالف دسترسی بازرسان آژانس برای بازدید از دو محل مورد نظر بود. در 
آن برهه استدلال ایران نیز این بود که آژانس به همه آنچه که تا آن زمان دسترسی 
داشته همه آن چیزی است که تهران برنامه هسته ای خود را از طریق آن دنبال 

می کرده است.
ایران همچنین عنوان کرد که آژانس در همه حالات، چه با اطلاع قبلی و چه به 
طور سرزده از همه مواردی که مد نظر بوده بازرسی داشته است. از همین رو ایران 
عنوان کرد که 15 گزارش آژانس اتمی گواه بر همین موضوع است. اما در نهایت 
آژانس زیر بار نرفت و قطعنامه ای در شورای حکام علیه تهران به تصویب رسید. 
هدف از تصویب این قطعنامه مجاب کردن ایران برای اجازه دسترسی به دو سایت 
مورد نظر بود. در سوی دیگر ترامپ و پمپئو نیز به دنبال آن بودند تا پرونده ایران 
را امنیتی کنند تا در این راستا این پرونده از آژانس به شورای امنیت سازمان ملل 
متحد برود. در این بین خواسته اروپایی ها نیز پذیرش درخواست آژانس از سوی 
ایران بود. در همان برهه بود که طی مقاله ای تاکید کردم که ایران باید به آژانس 
دسترسی دهد تا دیگر آمریکا بهانه ای علیه ایران در دست نداشته باشد و نتواند 

پرونده ایران را به شورای امنیت ارسال کند.
پس از این تحولات بود که رافائل گروسی تصمیم گرفت که به ایران سفر کند 
تا در زمینه روابط ایران و آژانس پیشرفت تازه ای حاصل شود. تقریبا همزمان با 
این سفر بود که جلسه شورای امنیت برای بررسی قطعنامه پیشنهادی آمریکا به 
منظور تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران برگزار شد که دولت ترامپ در این زمینه 
یک شکست مفتضحانه دیگر را در کارنامه خود به ثبت رساند. در ادامه آمریکا از 
این شکست درس نگرفت و تلاش کرد در شورای امنیت بار دیگر پرونده ایران را 
به جریان بیندازد و تحریم ها علیه ایران را احیا کند. اما در این اقدام نیز آمریکا 
باز هم ناکام بود و کشورها با انتشار بیانیه ای اعلام کردند که آمریکا چنین حقی 
ندارد. با حمایت این کشورها از ایران آنها توقع داشتند که ایران همکاری های لازم 
و مورد نظر را با آژانس داشته باشد و این موضوعی بود که با موافقت ایران روبرو 
شد. سرانجام با محدودیت هایی ایران اجازه دسترسی را فراهم کرد و آژانس نیز از 
یکی از مراکز موشکی ایران دیدن کرد، در همین ماه یعنی سپتامبر نیز ایران برای 
بازدید آژانس از سایت دوم وعده داده است. البته باید در نظر داشت که ایران تنها 
برای یک بار امکان بازدید از این دو سایت را برای آژانس فراهم کرده است؛ چرا که 

در آنجا ایران فعالیت های نظامی دارد و فعالیت های هسته ای مدنظر نیست.
همکاری ایران و آژانس سبب شد تا گروسی پس از رفتن از ایران گزارش مثبتی 
را از اقدامات مثبت ایران منتشر کند. این گزارش بهانه ها برای ارسال پرونده ایران 
از شورای حکام به شورای امنیت را از بین برد که در نوع خود حائز اهمیت است. 
اگرچه در گزارش بحث ذخایر اورانیوم مطرح شده که مقدار آن به ده برابر افزایش 
یافته اما چنین اتفاقی نمی تواند دلیل بر این باشد که ایران تخلف کرده است به 
این دلیل که کاهش تعهدات برجامی ایران در راستای عدم ایفای تعهدات اروپایی 
ها و به منظور برقراری توازن صورت گرفته است و همه مراحل پنچ گانه به صورت 
شفاف اعلام شد. ضمن اینکه در ادامه ایران عنوان کرد که در صورت ایفای 
تعهدات کشورهای اروپایی به سرعت به اجرای کامل برجام بازخواهد گشت؛ 
کما اینکه کاهش تعهدات برجامی نیز در راستای مفاد و طبق توافق هسته ای 
صورت گیرد. این موضوع سبب شد تا اروپایی ها نیز بهانه ای برای اینکه ایران را 
متخلف بدانند نداشته باشند. آمریکا که از قبل به دنبال متخلف نامیدن ایران بود با 

شکستی تاریخی در شورای امنیت مواجه شد.
 به نظر می رسد که در این زمان اروپایی ها خواستار تنش بیشتر نیستند و به 
نوعی کوتاه آمده اند؛ آنها هم اکنون دست بالا را در آژانس بین المللی انرژی اتمی 
دارند و در آن سو آمریکا نیز منزوی باقی مانده است. اگرچه ایران گام هایی در 
راستای کاهش تعهدات برجامی برداشته است اما به خوبی توانسته این موضوع را 
جا بیندازد که اقدامش در راستای انفعال اروپایی ها در انجام تعهدات صورت گرفته 
است. چنین شرایطی اروپا را مجاب می کند که به حفظ وضع موجود راضی باشد.
ایران  علیه  المللی  بین  های  تحریم  پمپئو  گفته  به  که  سپتامبر  روز 20  در 
بازخواهند گشت آمریکا بار دیگر شکست دیگری را تجربه خواهد کرد؛ مخالفت 
کشورهای اروپایی و اعضای شورای امنیت نشان دهنده ناکامی دیگر این کشور در 

عرصه بین المللی خواهد بود.

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم مطرح کرد

اجرای طرح های اقتصادی مشترک با 
شهرداری های تابعه 

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم برلزوم اجرای طرح های 
اقتصادی مشترک با شهرداری های تابعه استان در راستای توسعه خدمات به 

زائران و مجاوران شهر کریمه اهل بیت)س( تاکید کرد.
مهندس حسین طالعی در گفت و گو با ایمان اظهارداشت : سازمان همیاری 
شهرداری های استان قم تاکنون  با انجام فعالیت های مختلف و بهره گیری از 
امکانات خود و تجمیع سرمایه ها و توان مدیریتی بالا در کاهش هزینه تدارکاتی و 
افزایش راندمان فعالیت های شهرداری ها گام های مؤثری برداشته است.وی افزود 
: گستردگی امور و نیازهای اساسی شهرداری ها این سازمان را بر آن داشته تا با 
برنامه ریزی و سیاست گذاری مناسب اقدام به فعالیت های گسترده در بخش های 

مختلف اقتصادی، عمرانی، خدماتی و اداری نماید.
وی ادامه داد: تکمیل پروژه بوستان شهدای گمنام و احداث دو بوستان مادر و 
بوستان جوان  ازجمله پروژه های کاربردی و مهم سازمان در شهر قنوات است.
طالعی به برخی پروژهای دیگر در شهر قنوات اشاره کرد و گفت: پروژه جدول 
گذاری معابر با مساحت بیش از 11000متر و تسطیح خیابان های اصلی و فرعی 

شهر قنوات در حال اجرا می باشد.
مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری ها استان قم دربخش دیگری از سخنان 
خود بیان داشت :تا پایان شهریور ماه و در هفته دفاع مقدس شاهد کلنگ زنی 
و آغاز پروژه احداث بازراچه تخصصی بانوان)شهربانو( در شهر جعفریه با حضور 
مقامات استانی خواهیم بود .وی ادامه داد: این پروژه با همکاری فی مابین 
شهرداری جعفریه در راستای ارائه خدمات شهری مطلوب به شهروندان بخصوص 

بانوان محترم شهر جعفریه انجام می پذیرد.
 

استاندار قم :

معماری و شهرسازی قم باید
 متأثر از حرم مطهر باشد

استاندار قم با بیان اینکه حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( نگین شهر قم است، 
گفت: دغدغه اصلی ما محوریت حرم مطهر در تمام امور مربوط به شهر قم است و 

مباحث معماری و شهرسازی نیز باید متأثر از این حرم دنبال شود. 
زیباسازی،  سازمان  مدیره  هیأت  نشست  در  شب  شنبه  سه  سرمست  بهرام 
بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س(، که با حضور آیت الله 
سید محمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم و سقائیان نژاد شهردار در سالن 
محراب حرم مطهر برگزار شد، حرم مطهر بانوی کرامت را نگین شهر قم دانست که 

باید تمام مباحث معماری، شهرسازی و سایر امور قم متأثر این حرم مطهر باشد.
وی با بیان اینکه تمام منابع استان قم صرف همین استان با اولویت حرم مطهر 
حضرت معصومه)س(می شود، افزود: تلاش می کنیم تا از ظرفیت سرمایه گذاران 

داخلی و خارجی به شیوه مطلوب در این استان بهره مند شویم.

اخبار

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد :

ضرورت رعایت دستورالعمل های بهداشتی در اربعین 

یک استاد دانشگاه با تاکید بر این که نباید سیاست 
خارجی و آینده کشور را به رفتار سیاستمداران آمریکا 
گره بزنیم گفت: حتی اگر بایدن در دور بعدی انتخاب 
شود، تنها در ادبیات مقامات آمریکایی تغییراتی به 
وجود می آید و در سطحی دیگر شاهد افزایش سطح 
همگرایی بین المللی میان آمریکا و اروپا علیه تهران 

خواهیم بود. 
مهدی مطهرنیا آنچه در ایران ملاحظه می شود تصور 
برخی درباره تغییر رییس جمهور آمریکا و اثر آن بر 
سیاست خارجی این کشور در قبال ایران است. آنچه 
این برداشت را به وجود آورده مبتنی بر واقعیت نیست 
بلکه در قبال رفتارها و کنش های سیاسی آمریکا علیه 

ایران است.
وی در پاسخ به این که چرا این نگاه در ایران است که 
با آمدن جو بایدن شرایط برای ایران بهتر خواهد شد؟ 
گفت: تقابل با کنش های ایران در سطح منطقه ای و 
بین المللی و نیز در سطح داخلی، فشار حداکثری از 
سوی ترامپ را در آینده افزایش می بخشد چه اینکه 
ترامپ در دوره بعدی نیز بر سر کار بماند چه بایدن 
روی کار بیاید و در میان هیچ تفاوتی میان دموکرات 
می کنند  فکر  که  آنهایی  نیست.  جمهوری خواه  و 

تغییر رییس جمهوری در آمریکا می تواند در پارادایم 
و سیاست کلان آمریکا نسبت به ایران تغییری ایجاد 

کند سخت در اشتباه هستند.
کارآمدن  روی  با  داد:  ادامه  دانشگاه  استاد  این 
بایدن تنها در ادبیات مقامات آمریکایی با تهران تغییر 
خواهیم دید و البته شاهد افزایش سطح همگرایی 
بین المللی میان آمریکا با اروپا علیه تهران خواهیم 
بود. حضور بایدن در جایگاه رییس جمهوری آمریکا 
به نوعی حرکت قوی تر آمریکا از منظر سیاسی علیه 
تهران است و شرایط را به مراتب پیچیده تر می کند. 
و  می گوید  سخن  صریح  و  روشن  ادبیات  با  ترامپ 
در فشار به ایران نیز با وجود اینکه سیاست ابهام را 
پیش می برد؛ یعنی از یک طرف درخواست مذاکره 
و معامله با ایران دارد و از طرفی تلاش برای فشار و 
تحریم ایران اما مشخص است از این روند به دنبال 

پیروزی در جنگ ابهت آمریکا مقابل ایران است.
وی در گفت وگو با ایسنا،  اظهار کرد: تنها چیزی 
که با تغییر رییس جمهور آمریکا و آمدن بایدن ایجاد 
مذاکره  برای  مثبت  فضای  شدن  فراهم  می شود، 
است و بحث مذاکره احتمالا پیش می آید اما در عمل 
پشت میز مذاکره همان شروط و حتی بیش تر از قبل 

و احتمالا محدودیت های بیشتر حقوق بشری را از 
ایران درخواست خواهند کرد. از این رو معتقدم این 

نگرش ها خوشبینانه است.
سیاست  زیربنای  در  متاسفانه  گفت:  مطهرنیا 
خارجی ایران مشاهده می شود که به عینیت های 
توجه  آمریکا  با  ویژه در مواجهه  به  بین الملل  روابط 
نداشته ایم چرا که سیاست خارجی بیش از آنکه منافع 
محور باشد، ایدئولوژی محور است. به جای آنکه متغیر 
اصلی را رفتار آمریکا در نظر بگیریم باید منافع و امنیت 
ملی کشور را در نظام پیچیده بین الملل مورد توجه قرار 
بدهیم. با شناخت جامع از محیط روابط بین المللی 
می توانیم بازی های سیاسی را رصد کرده و برای آنها 

برنامه ریزی کنیم.
منتظر  اینکه  کرد:  تصریح  دانشگاه  استاد  این 
بنشینیم ببینیم مردم آمریکا بایدن یا ترامپ، کدام 
یک را انتخاب می کند تنها وقت کشی است. باید به 
سرعت در رفتار و کنش خود مبتنی بر اهداف و منافع 
ملی حرکت کنیم و بهترین روش را در مسیر ایجاد 
یک سیاست درست و بهینه برای حل و فصل مسایل 
ایران با مرکزیت و محوریت منافع و امنیت ملی انتخاب 

کنیم.

مهدی مطهرنیا:

نباید آینده کشور را به رفتار سیاستمداران آمریکا گره بزنیم 

رییس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی 
ایران گفت :بر اساس اعلام بانک مرکزی 15هزار و 

366صادرکننده هیچ ارزی به کشور بازنگرداندند.
توسعه  کارگروه  نشست  در  شافعی  غلامحسین 
صادرات خراسان رضوی گفت: این مساله به نحوی 
افردا  این  یافت که گویی همه  انعکاس  در جامعه 
دارای کارت بازرگانی فعال بودند در حالی که بیشتر 
کارت  بدون  یا  نداشته  فعال  بازرگانی  کارت  آن ها 

بودند.
 شافعی افزود: از مجموع صادرکنندگانی که ارز 
به کشور بازنگرداندند پنج هزار و 109نفر از افراد 
حقیقی یا حقوقی کارت بازرگانی داشتند که از این 

فعال  بازرگانی  کارت  از  و 181نفر  هزار  سه  تعداد 
برخوردار بودند و 10هزار و 257نفر کارت بازرگانی 

نداشتند.
سه  طی  کشور  ارزی  تعهدات  رفع  تجربه  وی   
دهه گذشته را تلخ دانست و ادامه داد: این روش 
جز این که صادرکنندگان حرفه ای را خانه نشین و 
صادرکنندگان غیرحرفه ای را وارد این زیرزمین کند 
چیز دیگری نخواهد داشت و اکنون نیز گرفتار آن 

شده ایم.
اظهار  رضوی  خراسان  بازرگانی  اتاق  رییس   
داشت: درخت اقتصاد کشور دچار کرم ریشه خوار 
شده است، اما متاسفانه در حال حذف شاخه های 

درخت هستیم به جای آن که ریشه را درمان نماییم 
اتخاذ  دنبال  به  مسائل  ریشه  درمان  برای  باید  و 

سیاست های مطلوب باشیم.
 شافعی در مورد راه آهن خواف – هرات نیز اظهار 
داشت: گمرک ایران آماده است تا گمرکات مرزی را 
به بخش خصوصی واگذار کند و الگوی ترکیه را در 
ایران پیاده نماید، و فعالان بخش خصوصی در این 

زمینه باید آماده باشند.
 وی ادامه داد: کشور های اطراف ایران به موضوع 
ترانزیت کالا در کشورمان توجه جدی دارند و اگر 
به سرعت عمل نکنیم با رقبای سختی در ترانزیت 

مواجه خواهیم شد.

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

بیش از ۱۵هزار صادرکننده هیچ ارزی به کشور بازنگرداندند 

سید جلال ساداتیان*

یک چهره اصول گرا گفت: قطعا احمدی نژاد اعلام کاندیداتوری می کند و مسلما 
رد صلاحیت می شود و در نهایت تلاش می کند فتنه ای به راه  بیندازد که موفق 
نخواهد شد، البته فردی که به معنای دقیق کلمه اصول گرا باشد برنامه هایی را باید 

ارائه بدهد که به نفع مردم و قابل دست یابی باشد.
محمدحسن قدیری ابیانه، فعال سیاسی اصول گرا، در پاسخ به اینکه در حال 
حاضر در جبهه اصول گرا وحدت لازم برای انتخابات ریاست جمهوری مشهود 
است یا خیر؟ گفت: هنوز برای رسیدن به وحدت زود است اما امیدوارم همانطور 
که اصول گرایان برای انتخابات مجلس به وحدت رسیدند، در مورد ریاست جمهوری 
هم به وحدت برسند. معمولا گروه ها و جناح های داخل جریان اصول گرا نامزد مورد 
نظر خود را معرفی می کنند و بعد از معرفی نامزدها، وارد گفتگو و بحث می شوند که 

چه کسی مورد حمایت قرار بگیرد.
این چهره اصول گرا افزود: در معرفی افراد به عنوان گزینه نهایی جریان اصول گرا 
عوامل متعددی از قبیل اصلح بودن و مقبولیت مطرح است. البته در شرایط فعلی 
جناح های مختلف علاوه بر درنظر گرفتن موارد فوق جهت معرفی کاندیداها باید به 

سمت ارائه برنامه نیز بروند و حتی اعضای دولت را هم حتی المقدور، معرفی کنند.
قدیری  ابیانه ادامه داد: زمینه برای رسیدن به وحدت فراهم است همچنان که 
در انتخابات مجلس هم اصول گرایان به وحدت رسیدند. یکی از راه های رسیدن به 
وحدت این است که فردی که قرار است به عنوان نامزد نهایی اصول گرایان برای 

1400 معرفی شود، در آستانه تبلیغات انتخاباتی مشخص کند که از چه نیروها و 
افرادی در کابینه، استفاده خواهد کرد.

این فعال سیاسی اصول گرا ضمن امیدواری نسبت به رسیدن اصول گرایان به 
توافق نهایی تصریح کرد: با توجه به اینکه برای رسیدن به توافق نهایی زمان زیادی 
باقی مانده است اما اصول گرایان متمایل به رسیدن توافق در معرفی یک کاندیدا 
هستند. لازم به ذکر است که اصول گرایان و همه نامزدها نباید شعارهای خارج 
از توان کشور بدهند. قدیری ابیانه در پاسخ به اینکه شرایط برای روی کار آمدن 
احمدی نژاد مهیاست؟ اظهار کرد: قطعا احمدی نژاد اعلام کاندیداتوری می کند و 
مسلما رد صلاحیت می شود و در نهایت تلاش می کند فتنه ای به راه  بیندازد که 
موفق نخواهد شد، البته فردی که به معنای دقیق کلمه اصول گرا باشد برنامه هایی را 

باید ارائه بدهد که به نفع مردم و قابل دست یابی باشد.
این چهره اصول گرا در واکنش به اینکه احمدی نژاد با حمایت اصول گرایان به 
قدرت رسید و یکی از شعارهای وی آوردن نفت بر سر سفره مردم بود، خاطرنشان 
کرد: معتقد به این هستم که جای نفت سر سفره نیست، بلکه باید از این مواهب در 
جهت ایجاد زیر ساخت ها استفاده کنیم و از آن طریق، باید زمینه ایجاد اشتغال و 
تولید بیشتر را فراهم کنیم و سفره مردم از طریق کار و تلاش با عزت همگان تأمین 
شود. قدیری ابیانه ضمن ارزیابی نتیجه انتخابات 1400 یادآور شد: پیش بینی 

می شود که در انتخابات ریاست جمهوری آینده پیروزی با اصول گرایان است. 

قدیری ابیانه، فعال سیاسی اصول گرا :
احمدی نژاد به دنبال فتنه انتخاباتی است
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 ام اس )MS( و نکاتی که باید در مورد آن بدانید 

سلامت 

استرس یک فرآیند طبیعی در بدن است که در مواجهه با شرایط بیرونی بروز می کند 
و در واقع نوعی واکنش دفاعی شامل واکنش فیزیولوژیکی یا روانی است. استرس 
به اشکال مختلفی بروز می کند که باید انواع آن را شناخت. در واقع علائم استرس 

می تواند به راحتی تعادل احساسی و عاطفی فرد را برهم بزند. 
بدن انسان با تمام امکانات جسمی، روانی و رفتاری خود به دنبال راهی می گردد تا 
با شرایط حاکم روبه رو شود. استرس منشأ غریزی برای ادامه بقا دارد و به طور ذاتی 
جزو لاینفک بشر محسوب می شود. در این شرایط نیز اندام هایی مانند مغز یا قلب 

درگیر می شوند. 
با وجود اینکه گاهی استرس صرفاً واکنشی به تغییرات محیطی است اما در اغلب 
موارد می تواند به مشکلی جدی برای بدن تبدیل شود که علائم خاص خودش را دارد. 
مسئله نگران کننده این است که در روزگاری که ما زندگی می کنیم استرس های روزانه 
به قدری پیش پا افتاده و معمولی شده اند که اغلب علائم آن نادیده گرفته می شود و 
این موضوع نیز می تواند به مشکلات جدی و مزمن در سلامتی منجر شود. به همین 
دلیل لازم است که یاد بگیریم استرس و علائم آن را بشناسیم و بدانیم که این واکنش 
طبیعی چگونه خود را بروز می دهد. با ما همراه باشید تا با علائم استرس بیشتر آشنا 

شوید.
سردرد یکی از اساسی ترین علائم استرس

میزان زیادی از سردردهایی که افراد بالغ تجربه می کنند در نتیجه قرار گرفتن در 
معرض استرس مداوم است. این وضعیت روحی روانی باعث بروز انقباض در رگ های 
خونی می شود. این انقباض ها نیز جریان خون به سمت مغز را کاهش می دهند و 
باعث افزایش فشار در ناحیه سر می شوند. زمانی که سردردها طولانی مدت و مزمن 
می شوند حساسیت به نور، تحریک پذیری و مشکلات بینایی را نیز با خود به همراه 

می آورند. اگر به طور مداوم بدون علت مشخصی سردرد می گیرید به فکر کنترل 
استرس هایتان باشید.

مشکلات گوارشی
معمولًا مردم مشکلات گوارشی شان را علامت استرس قلمداد نمی کنند. اکثر ما 
مشکلات گوارشی مان را به بیماری های معده و روده و عادت های غذایی نادرستمان 
نسبت می دهیم. غافل از اینکه این دو مسئله به طور تنگاتنگی با هم در ارتباط هستند. 
بدانید که دستگاه گوارش اتصالات زیادی با ناقل های عصبی مغز دارد. بنابراین هر 
اتفاقی که در ذهنتان بیفتد و شما را دچار استرس و تنش های روحی کند تأثیر خود 
را به طور مستقیم روی دستگاه گوارشتان گذاشته و شما را دچار مشکلات گوارشی 
هورمون  به  که  کورتیزول  اندازه  از  بیش  تولید  که  است  این  واقعیت  کرد.  خواهد 
استرس معروف است، باعث افزایش ترشحات اسیدی دستگاه گوارش می شود و 
مشکلاتی مانند سوزش معده و ریفلاکس یا همان ترش کردن بروز می کند. علاوه 
براین مشکلاتی مانند دردهای شکمی نیز افزایش پیدا می کنند. این مسئله گاهی 
باعث بروز حالت تهوع و استفراغ نیز می شود. بنابراین بیشتر به مشکلات گوارشی تان 

اهمیت دهید.
ریزش بیش از حد مو

همه ما به طور معمول روزانه ریزش مو داریم. اما اگر این ریزش مو در نتیجه استرس 
باشد به چند تار روزانه محدود نمی شود و شما شاهد ریزش زیاد مو خواهید بود. از 
طرف دیگر استرس حتی روی رویش مجدد مو نیز تأثیر منفی می گذارد و این روند را 
با مشکل مواجه می کند. مشکلات هورمونی ناشی از استرس می توانند جریان خون 
در پوست سر را دچار اختلال کرده و روند اکسیژن رسانی و تغذیه موها را با مشکل 
مواجه کنند. در نتیجه ریزش مو شدت می گیرد. یادتان باشد که ریزش شدید مو یا 

کچلی ناشی از استرس حتی می تواند تمام موها را درگیر کند؛ اما معمولًا برخی از 
قسمت های مو را تحت تأثیر قرار می دهد. در هر صورت استرس به طور مشخص 
حجم مو را کاهش می دهد. گرچه برخی از محصولات مربوط به مو این مشکل را تا 
حد زیادی برطرف می کند اما بدانید که استرس زیاد کنترل ریزش مو را با مشکلات 

جدی مواجه می سازد.
دردهای کمری

به طور معمول دردهای کمری در بین افرادی که کار یا سبک زندگی شان به گونه ای 
است که باید مدت زمان زیادی را در یک وضعیت بدنی قرار بگیرند بیشتر است. این 
نوع دردها در نتیجه فشار عضلانی و کاهش جریان خون بروز می کنند که معمولًا به 
وضعیت بدنی نامناسب مربوط می شوند. با این حال، استرس نیز می تواند یکی از 
عوامل پنهانی دردهای کمری باشد چون باعث افزایش خشکی و درد در این ناحیه 

می شود.
بیماری های پوستی

این  اینکه  با وجود  از عوامل اصلی اکثر مشکلات پوستی است.  استرس یکی 
مشکلات معمولًا به عوامل بیرونی مانند نور خورشید یا ترکیبات شیمیایی متعدد 
مربوط می شوند؛ اما باید بدانید که مشکلات احساسی و عاطفی و شرایط استرس زا 
نیز می تواند عاملی برای ابتلا به مشکلات پوستی شود. یادتان باشد که عدم کنترل 
استرس باعث ضعیف شدن پوست شده و آن را در برابر تهاجم های خارجی شکننده و 
آسیب پذیر می کند. به همین دلیل نیز مشکلاتی از قبیل اگزما، پسوریازیس، خارش و 

قرمزی و آلرژی های پوستی بروز می کنند.
ورم دست ها

استرس می تواند باعث بروز واکنش های التهابی در بدن شود. اگر دست هایتان بدون 
دلیل مشخصی دچار ورم و حتی درد می شود بدانید که بدنتان درگیر استرس های 
کنترل نشده است. بنابراین لازم است که بیشتر به احساسات و سلامت روانی خود 

اهمیت دهید.
تغییر اشتها

برخی افراد زمانی که در معرض استرس قرار می گیرند اشتهای خود را از دست 
می دهند. اما در مقابل برخی دیگر میل زیادی به مصرف مواد غذایی بخصوص 
مواد غذایی پرکالری و چرب نشان می دهند. این مسئله از به هم ریختن تعادل در 
سیستم عصبی ناشی می شود. بنابراین لازم است که هر نوع تغییری در اشتها را جدی 
بگیرید چون به طور مستقیم روی کمبود مواد مغذی و همچنین اضافه وزن و حتی 
چاقی مفرط تأثیر می گذارد. به این معنی که اگر جزو افرادی هستید که بر اثر استرس 
بی اشتها می شوید در معرض کمبود مواد مغذی قرار می گیرید و اگر به دسته دوم تعلق 

داشته باشید به زودی دچار اضافه وزن خواهید شد.
حرف آخر

حرف آخر اینکه به مسائل روحی روانی تان بیش از پیش اهمیت دهید. همان گونه 
که با کوچک ترین سرماخوردگی به پزشک مراجعه می کنید برای سلامت روانتان نیز 
همین کار را بکنید. از یک متخصص برای کنترل و کاهش استرس هایتان کمک 
بگیرید. بدانید ورزش به کنترل استرس کمک زیادی می کند. البته هر فردی به 
شیوه ای خاص می تواند آرامش روحی خود را تأمین کند. اگر نقاشی کردن یا موسیقی 
مورد  فعالیت های  به  و  نکنید  می کند دست دست  بهتر  را  روحی تان  حال  غیره  و 
علاقه تان بپردازید. در هر حال بدانید که استرس برای همه وجود دارد و دیر یا زود بدن 
را با مشکلات جدی مواجه می کند. بنابراین لازم است در گام اول استرس هایتان را 

بشناسید و در گام بعد نسبت به رفع یا کنترل و مدیریت آن ها اقدام کنید.

عوارض استرس؛ از کمردرد تا ریزش مو؛

بدن درد دارید؟ این مطلب را بخوانید۷علامت استرس که نادیده اش می گیرید

۱0 عامل دردهای بدنی

گاهی یک درد شدیدی در بدن ایجاد می شود که به عنوان مثال ناشی از وجود 
عفونتی در بدن است اما به مرور کاهش پیدا می کند و از بین می رود. اما در برخی 
موارد دیگر دردها طولانی و مزمن می شوند. بنابراین در گام اول باید عامل درد 
شناسایی شود. در این مطلب عواملی که باعث ایجاد درد در بدن می شوند را بررسی 
می کنیم. با ما باشید. هر دردی که در بدن بروز می کند سیگنالی از جانب بدن است 
که اخطار می دهد یک جای کار می لنگد. از یک ناراحتی گذرا گرفته تا بیماری های 
خودایمنی مزمن باعث بروز اختلالاتی می شوند که درد ایجاد کرده و کیفیت زندگی 
هر فرد را تحت تأثیر قرار می دهند. گاهی یک درد شدیدی در بدن ایجاد می شود که 
به عنوان مثال ناشی از وجود عفونتی در بدن است اما به مرور کاهش پیدا می کند و از 
بین می رود. اما در برخی موارد دیگر دردها طولانی و مزمن می شوند. بنابراین در گام 
اول باید عامل درد شناسایی شود. در این مطلب عواملی که باعث ایجاد درد در بدن 

می شوند را بررسی می کنیم. با ما باشید.
آنفلوانزا

آنفلوانزا یک بیماری حاد ناشی از ویروس های آنفلوانزای A یا B است که معمولًا 
در فصل سرما خود را نشان می دهند. آنفلوانزا در سرتاسر جهان وجود دارد و تقریباً 
نقطه ای در جهان یافت نمی شود که از اپیدمی های شایع فصل سرما در امان باشد. 
آنفلوانزا به خودی خود چندان پیچیده نیست. اما با این حال برای برخی افراد که 
دچار بیماری های مزمن هستند و یا سیستم ایمنی آسیب پذیری دارند می تواند 
خطرناک بوده و حتی مرگبار باشد. امروزه توصیه می شود که سالانه واکسن آنفلوانزا 
تزریق شود. در افرادی که دچار آنفلوانزای ساده می شوند بیماری حدود یک هفته و 
یا بیشتر طول می کشد. این بیماری با علائم تنفسی مانند گلودرد، سرفه، افزایش 
مخاط، تب، سردرد، دردهای عضلانی و ضعف خود را نشان می دهد. التهاب به ویژه 
در ناحیه گلو، سینه و ریه ها نیز می تواند باعث ایجاد درد در بدن فرد شود. لوپوس 
یک بیماری خودایمنی، مزمن و با علل ناشناخته است. در بیماری های خودایمنی 
سیستم ایمنی بدن به بافت های خود حمله می کند. لوپوس ممکن است هر اندامی 
از بدن را درگیر کند و روی سیستم خاصی متمرکز نمی شود. متأسفانه به دلیل 

آسیب ها و التهاب های ناشی از این بیماری بدن فرد درد زیادی را متحمل می شود
فیبرومالژی

فیبرومالژی یکی از عوامل رایج دردهای عضلانی اسکلتی مزمن است. این بیماری 
2 تا 8 درصد مردم جهان را درگیر کرده است. درد ناشی از فیبرومالژی معمولًا با 
خستگی، مشکلات حافظه و اختلالات خواب همراه است. علت اصلی این بیماری 
ناشناخته است. فیبرومالژی بیشتر در بین خانم های 20 تا 55 ساله دیده می شود. 
هیچ ناهنجاری شاخصی در فعالیت جسمی افراد مبتلا به این بیماری وجود ندارد 
به جز حساسیت عمومی بافت های نرم بدن. نتایج آزمایش ها و رادیولوژی های این 
افراد نیز نرمال هستند. درمان این بیماری شامل کاهش و تسکین علائم اصلی 
آن است. درمان های دارویی و غیردارویی متعددی برای بهبود علائم این بیماری 
استفاده می شود و جلسات توان بخشی و همراهی متخصصان بهداشت روان نیز 

برای این افراد لازم است.
سندرم خستگی مزمن

سندرم خستگی مزمن نوعی بیماری است که علت آن همچنان ناشناخته مانده 
است. این بیماری مزمن بوده و بخش اعظمی از بدن را درگیر و فعالیت بیمار را به طور 
چشمگیری محدود می کند. تشخیص این بیماری معمولًا سخت بوده و دیرهنگام 
صورت می گیرد. افراد مبتلا به بیماری خستگی مزمن با علائمی مانند سردرد، 
دردهای عضلانی و درد در مفاصل مختلف بدن مواجه هستند. در این بیماری 
توانایی شرکت در فعالیت های حرفه ای، تحصیلی، اجتماعی یا شخصی فرد دچار 
اختلال اساسی می شود که بیش از 6 ماه به طول می انجامد و فرد نوعی خستگی را 

تجربه می کند که با استراحت کافی نیز برطرف نمی شود.
لوپوس

لوپوس یک بیماری خودایمنی، مزمن و با علل ناشناخته است. در بیماری های 
خودایمنی سیستم ایمنی بدن به بافت های خود حمله می کند. لوپوس ممکن است 
هر اندامی از بدن را درگیر کند و روی سیستم خاصی متمرکز نمی شود. متأسفانه 
به دلیل آسیب ها و التهاب های ناشی از این بیماری بدن فرد درد زیادی را متحمل 
می شود. احساس خستگی در بیمار، راش های پوستی، تب گاه و بیگاه، تورم و 
قرمزی اطراف مفاصل، تشنج و حساسیت به نور خورشید از دیگر علائم احتمالی 
این بیماری است. درمان این بیماری سخت و پیچیده است چون واکنش بدن به 

داروها متفاوت و متغیر است.
بیماری لایم

بیماری لایم نوعی بیماری است که توسط کنه منتقل می شود. مشخصه این 
بیماری بروز ضایعات پوستی مانند لکه های قرمز روی پوست است. مبتلایان به این 
بیماری در ناحیه مفاصل بزرگ درد دارند و مشکلات دیگری مانند خستگی، سردرد و 

حتی ناراحتی عضلاتی مانند گزش حشرات را تجربه می کنند.
آرتریت روماتوئید

پلی آرتریت روماتوئید یک بیماری مزمن است که منشأ آن شناخته شده نیست. 
آنچه مشخص است این بیماری یک بیماری خودایمنی است اما شرایط متعددی نیز 
وجود دارند که باعث بروز علائم آن می شوند. این بیماری مشخصاً مفاصل را هدف 
قرار می دهد و باعث تخریب و ایجاد بدشکلی در آن ها می شود. افراد مبتلا به این 
بیماری علاوه بر درد، مشکلات دیگری مانند خستگی، دردهای عضلانی، تب، 

کاهش وزن و افسردگی را نیز تجربه می کنند.
بیماری ام اس

مولتیپل اسکلروزیس یا همان ام اس یک بیماری دفع میلین است به این معنی 
که به غلاف میلین عصب ها آسیب می رساند. این بیماری یک بیماری خودایمنی و 
رایج ترین بیماری دستگاه عصبی مرکزی است. افراد مبتلا به ام اس با علائمی مانند 
درد، گزگز شدن و حس های غیرعادی دیگر در بدن خود مواجه هستند. از دیگر 
علائم این بیماری می توان به ضعف، گیجی، تاری دید، نابینایی موقت یا دائمی، 

مشکل در راه رفتن و ایستادن و همچنین اختلالات حافظه اشاره کرد.
از دست دادن آب بدن

دهیدراته شدن یا از دست دادن آب بدن زمانی بروز می کند که بدن به واسطه 
نخوردن یا نیاشامیدن آب خود را از دست می دهد. این مشکل همچنین به دلیل 
استفراغ، اسهال، تب شدید یا مصرف برخی داروهای ادرارآور بروز می کند. کودکان 
و سالمندان بیشتر در معرض دهیدراته شدن قرار دارند. حتماً می دانید که آب بدن 
یک عنصر ضروری برای عملکرد خوب آن است. اما کاهش این آب باعث بروز علائم 
متعددی مانند تشنگی شدید، کاهش ادرار، خشک شدن دهان، ترک خوردن لب ها، 
گیجی و خستگی می شود. کم آبی بدن باعث بروز دردهای بدنی می شود چون در 
وضعیت دهیدراته شدن ترکیبات سمی در بدن ایجاد می شود که پایانه های عصبی 

را تحریک می کنند.
میوپاتی یا ضعف و گرفتگی عضلانی ناشی از مصرف دارو

یک لیست بلندبالایی از داروهایی که توسط پزشک ها تجویز می شود به اضافه 
زیاده روی در مصرف مواد مخدر باعث بروز میوپاتی می شود. علائم این مشکل متعدد 
است و از دردهای جزئی و ضعف عضلانی تا دردهای شدید و مزمن و ضعف عملکرد 
دو کلیه متغیر است. مصرف الکل، کوکائین، گلوکوکورتیکوئیدها، استاتین ها، داروی 
کلشی سین، داروهای ضدروان پریشی و داروهای ضدویروسی جزو داروهایی هستند 
که باعث ایجاد میوپاتی می شوند. عوارض جانبی همیشه ظاهر نمی شود؛ اما در 

مصرف این داروها باید کمی محتاط بود.
دردهای بدنی دیگر

عامل دردهای بدنی کاملًا متفاوت و متنوع است که نمی توان همه را در غالب یک 
مطلب ارائه کرد. در بالا شایع ترین موارد اشاره شد که در سرتاسر جهان جزو مهم ترین 
عوامل ایجاد دردهای بدنی محسوب می شوند. اگر شما در بدنتان دچار دردی شده اید 
که از بین نمی روند و زندگی تان را تحت تأثیر قرار داده است باید به پزشک متخصص 

مراجعه کنید. از خوددرمانی بپرهیزید و درمان را به پزشک متخصص بسپارید.

ورم دست ها و انگشت ها می تواند از عارضه های آزاردهنده و ناراحت کننده 
باشد. 

ورم یا آماس ممکن است در تمامی اعضای بدن مشاهده شود، اما به طور 
معمول دستها، پاها و مچ پاها دچار این عارضه می شوند.

ورم و آماس زمانی اتفاق می افتد که آب اضافی در بافت های بدن انباشته می 
شود. عوامل مختلفی از جمله گرما، ورزش و بیماری های جسمی ممکن است 
در بروز این عارضه نقش داشته باشند. درحالیکه ورم دست ها معمولا موضوعی 
نگران کننده نیست، گاهی اوقات می تواند نشانه بیماری نهفته ای باشد که لازم 

است فرد تحت درمان قرار گیرد.
ورزش: حرکات ورزشی جریان خون به قلب، ریه و ماهیچه ها را افزایش می 
دهد. همچنین ممکن است جریان خون به دستها را کاهش داده و موجب 
سردی آنها شود. در برخی مواقع عروق خونی در دستها برای مقابله با این شرایط 
دچار انبساط شده که در نهایت دستها ورم می کنند. علاوه بر این، ورزش کردن 
موجب می شود تا ماهیچه ها حرارت تولید کنند. در واکنش به این شرایط، بدن 
خون را به سمت عروق نزدیک به سطح بدن هدایت می کند تا بخشی از این 
حرارت را خارج کند. این فرایند موجب می شود فرد دچار تعریق شود، اما گاهی 

اوقات ممکن است موجب ورم دست ها شود.
هوای گرم: در مواقعی که فرد در معرض حرارت بالا قرار می گیرد، بدن فرایند 
خنک سازی و کاهش دما را آغاز می کند. به طور معمول، بدن خون گرم را به 
سمت سطح پوست هدایت می کند که با تعریق کردن دمای بدن کاهش پیدا 
می کند. در روزهای گرم و مرطوب این فرایند به درستی طی نمی شود. در نتیجه 
ممکن است آب به جای اینکه از طریق تعریق بخار شود در دست ها انباشته شود.
زیاده روی در مصرف نمک: کلیه ها در تمام طول روز، خون را تصفیه می کنند 
و سموم و مواد غیر ضروری را به سمت مثانه هدایت می کنند. مصرف زیاد نمک 
باعث می شود تا کلیه ها به سختی بتوانند میزان آب اضافی را تصفیه کنند. در 
این شرایط ممکن است آب در سیستم بدن انباشته شود و در نقاطی از بدن از 

جمله دست ها جمع شود.
ورم لنفاوی: این بیماری بیشتر در میان افرادی مشاهده می شود که غدد 
لنفاوی آنان طی عمل جراحی برداشته شده یا به دلیل درمان سرطان، آسیب 
دیده است. در بیماران مبتلا به سرطان پستان که غدد لنفاوی طی عمل جراحی 
برداشته می شود، فرد بیشتر احتمال دارد طی چند ماه یا چند سال به ورم لنفاوی 
دچار شود. این عارضه ورم لنفاوی ثانویه شناخته می شود. در نوع اولیه نیز فرد به 
طور مادرزادی به این بیماری مبتلاست هرچند در این افراد پاها بیش از دست ها 

دچار بیماری می شوند.
پره اکلامپسی: در این عارضه فشار خون افزایش پیدا کرده و موجب نارسایی در 
عملکرد ارگان های بدن می شود. این عارضه بیشتر پس از هفته بیستم بارداری 
رخ می دهد؛ اما ممکن است در هفته های نخست بارداری یا حتی پس از زایمان 

نیز ایجاد شود.
به گزارش ایسنا به نقل از هلث لاین، در دوران بارداری میزان مشخصی از 
ورم به ویژه در قسمت دست ها و پاها قابل پیش بینی است. هرچند، افزایش 
ناگهانی فشار خون ناشی از پره اکلامپسی موجب انباشت آب و افزایش سریع 
وزن می شود. هنگام بارداری بروز علائمی همچون درد شکم، سردرد شدید، لکه 
بینی، وجود خون در ادرار و احساس سرگیجه در کنار ورم دست ها نشان دهنده 

ضرورت مراجعه سریع بیمار به پزشک است.

چرا دست ها ورم می کنند؟
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انقلاب  پاسداران  سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده   
صدور  و  بقا  موجب  جنگ  اینکه  بیان  با  اسلامی 
انقلاب شدگفت: هر امری که الهی شد هم تقدس 
پیدا می کند، هم ماندگار می شود و هم اثرگذار می 

شود.
حاجی  عبدالله  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
مرکز  افتتاح  آیین  مراسم  پنجشنبه  روز  صادقی، 
بسیج اساتید و نخبگان خواهر حوزه علمیه جامعه 
الزهرا)س(،  با اشاره به پشت کردن آمریکا به متحدان 
اگر  آمریکا  ایران گفت:  از جمله شاه مخلوع  خود 
این  کنند،  پیدا  بهتری  شیرده  گاو  و  بهتر  نوکری 
کشورهای حقیر دیگر برای او کارکرد خود را از دست 

می دهند و آمریکا  آنها را دور خواهد انداخت.
انقلاب  پاسداران  سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده 
اسلامی، با تاکید بر اینکه متجاوز نیستیم ولی به 
متجاوزان نیز امان نخواهم داد، گفت: راهبرد قرآن 
تاکید بر جهاد اصغر در برابر جنگ سخت دشمن 
را  فرهنگی  و  فکری  تهاجم  دشمن  اگر  ولی  است 
در دستور کار قرار داد باید با راهبرد جهاد کبیر وارد 

میدان شویم.
حاجی صادقی، تقدس،  ماندگاری و اثرگذاری را 
سه وجه شباهت دفاع مقدس و نهضت کربلا دانست 
و اظهار داشت: عاشورا طلوعی بی غروب، و آغازی 
بی پایان است که از سال 61 هجری آغاز شده و تا 
همیشه تاریخ ماندگار است و این موجب شده تا با 
وجود همه توطئه دشمنان،  این نهضت عاشورایی 

همچنان ماندگار است.
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با تاکید بر اینکه اگر عاشورا نبود، دین ماندگار نبود، 
گفت: وضع اسلام به روزی رسید که امام حسین )ع( 
برای ماندگاری دین خدا تمام عزیزان خود را به میدان 

آورد و این الگو در دفاع مقدس ما نیز تکرار شد.
حاجی صادقی با تاکید بر اینکه دلیل تحمیل جنگ 
هشت ساله از بین بردن انقلاب و جلوگیری از صدور 
مکتب  آموختگان  درس  گفت:  و  دانست  انقلاب 
اباعبدالله)ع( با ایثار و فداکاری خود جنگ را به عامل 

بقای انقلاب تبدیل کردند.
وی با بیان اینکه جنگ موجب بقا و صدور انقلاب 
شد، اظهار داشت: هر امری که الهی شد هم تقدس 
پیدا می کند، هم ماندگار می شود و هم اثرگذار می 

شود.
انقلاب  پاسداران  سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده 
اسلامی ، فرهنگ دفاع مقدس را بسیار مهم دانست 
و گفت: تا نظام ولایی و  ایستادگی بر مبنی دینی و 
انقلاب اسلامی وجود دارد، جنگ نیز ادامه دارد و 

این دفاع مقدس آغازی است که پایانی ندارد.
حاجی صادقی با تاکید بر اینکه رویارویی حق و 

فرهنگ  افزود:  دارد،  و  داشته  وجود  همواره  باطل 
دفاع مقدسی که امروز بیش از گذشته به آن نیاز داریم 
این است که اگر دین خدا به خطر افتاد باید همه چیز 
خود را برای دفاع از دین خدا فدا کرد و این فرهنگ،  
تلاش و فداکاری برای ماندن انقلابی است که تولد 

جدید اسلام ناب را رقم زده است.
وی ادامه داد: چیزی که موجب شد جنگ تحمیلی 
به دفاع مقدس تغییر کند این بود که ایران اسلامی 
اهل جنگ و آغاز کننده جنگ نبود بلکه در مقابل 
تحمیل جنگ از خود دفاع کرد و در این راه چون 
برای خدا و برای رضایت الهی به میدان آمد، کارش 

به دفاعی مقدس تبدیل شد.
سخنران گفت: امروز شاهد هستیم که دشمن به 
این جمع بندی رسیده است که همان طور که در 
صدر اسلام جز مسلمانان نتوانستند که به اسلام 
آسیب زنند دچار آسیب کردند و مسلمانان پس از 
50 سال دست به کشتن امام حسین)ع( زدند، امروز 
نیز آنها به این نتیجه رسیده است که انقلاب را باید به 

دست انقلابیون از بین ببرند.
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با تاکید بر اینکه استحاله فرهنگ دینی و تلقی غلط از 
دین داری، از جمله برنامه های دشمن است گفت: 
دشمن برای استحاله انقلاب برنامه ریزی گسترده 
ای کرده است و از تمام ابزارهای خود استفاده کرده 
ای عظیم، وسیع  است. وی گفت: دشمن جبهه 
و نامتجانس با استفاده از ابزارهای رسانه ای ایجاد 
کرده است که هوشیاری در این زمینه ضروری است.
حاجی صادقی با تاکید بر اینکه دشمن برای نفوذ 
در بسیج،  حوزه علمیه ، خانواده و سبک زندگی برنامه 
ریزی گسترده ای کرده است، گفت: دشمن در اسناد 
و حوزه  بر مساجد  باید  که  است  کرده  تاکید  خود 
های علمیه تمرکز کنند چرا که بخشی زیادی از بد 
مدیریتی کشور از دل مساجد و حوزه تربیت می شود.
وی ادامه داد: جان انقلاب، اسلام است و دشمن 
به دنبال گرفتن جان انقلاب است که باید، برنامه 
ریزی دشمن برای تضعیف ارزش ها و احکام اسلامی 

و توهین به پیامبر)ص( را در این راستا تفسیر کرد.
حاجی صادقی، تزلزل در مبانی فکری و اعتقادی 
نیروهای انقلاب را برنامه ریزی اعلام شده دشمن 
دانست و  گفت: تغییر ارزش ها، ایجاد شبهه و تزلزل 
در اعتقادها از جمله حربه های دشمن برای نسل 
جوان کشور است که باید در مقابل این حربه، بینش 
افزایی و  دین شناسی توسط حوزه های علمیه در 

دستور کار باشد.
تاثیرگذاری بانوان در جامعه بسیار بیشتر از 

مردان است 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

گفت: بسیج طلاب،  امام همه بسیج هاست و رسالت 
آن این نیست که تنها طلاب را سازماندهی کند بلکه 
باید تغذیه فکری و عقیدتی سایر افشار بسیج توسط 
آنها فراهم شود چرا که فرماندهی و جهت دهی سایر 
ارکان بسیج نیز به عهده بسیج اساتید و بسیج طلاب 

است.
وی با بیان اینکه شرمنده هستیم که دیر اقدام کرده 
و برخی کارهای را پس از 40 سال آغاز کرده ایم، 
ادامه داد: استاد بسیجی باید تولید کننده محتوا 

برای تمام جامعه بسیج باشد.
دین  دینی،  بصیرت  داد:  ادامه  صادقی  حاجی 
شناسی، ارتقای سطح معنویت و روحیه جهادی و 
انقلابی با ارتباط با روحانیون و علمای عالِمِ عامل و 
اثر گذار انتظار رهبر معظم انقلاب از بسیج است و از 

نظر ما بسیج اساتید تبلور، عالِم عامل اثرگذار است.
انقلاب  پاسداران  سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده 
اسلامی تاکید کرد: در جنگ نرم کنونی نقش بانوان 
به ویژه بسیج خواهران و بسیج بانوان اساتید بسیار 
نقطه هدف  به عنوان  بانوان  کلیدی است چرا که 

دشمن قرار گرفته اند.
وی گفت: بانوان اکنون در خط مقدم جنگ هستند 
به همین دلیل بسیج بانوان و اساتید بسیجی باید به 
میدان وارد شده و در این زمینه نقش آفرینی کنند 
چرا که برخی کارها از دست مردان خارج شده است.
حاجی صادقی با تاکید بر اینکه تاثیرگذاری بانوان 
در جامعه بسیار بیشتر از مردان است، اظهار داشت: 
بسیج و فرهنگ بسیجی ظرف ایفای نقش آفرینی 
برای اساتید است و ما در این راستا به سوی اساتید 
حوزه و دانشگاه برای تولید محتوای فکری و عقیدی 

دست کمک دراز می کنیم.

نماینده ولی فقیه در استان قم:

دشمن برای ناراضی کردن مردم
 تلاش می کند

نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه دشمن برای ناراضی کردن مردم 
تلاش می کند، افزود: این سیاست شیطانی برای در هم کوبیدن پایه های نظام 

اسلامی است.
آیت الله سید محمد سعیدی ظهر پنجشنبه در دیدار با جمعی از مدیران استان 
قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه با وجود 
فشارهای خارجی و مشکلات داخلی باید به دنبال رفع مشکلات مردم و داشتن 
دقت در انجام امور باشیم، افزود: اکنون دشمن به دنبال ایجاد سردرگمی میان 
مردم و مسؤولان است و وجود برخی از مشکلات با منشأ داخلی به خوبی نمایان گر 

این توطئه می باشد.
نماینده ولی فقیه در استان قم با تاکید بر اینکه معنا و شأن واقعی قم را باید معرفی 
و حفظ کنیم، تصریح کرد: در برخی از مشکلات مسؤولان استانی به دنبال دل 
بستن به مسئولان بالا دستی هستند درحالی که گاهی بحران هایی رخ می دهد 

که اگر تصمیم ها را به مسئولان بالاتر واگذار کنیم با مشکل روبرو خواهیم شد.
وی با بیان اینکه اکنون چالش های جهانی بسیاری از کشورها را با مشکل روبرو 
کرده است، افزود: مردم در ایران اسلامی به صورت نسبی در شرایط مناسبی روبرو 
هستند و این نشان از هوشیاری مردم است که با وجود تنگ دستی ها دستگیری 

خود را نیز بیشتر می کنند.
اظهار  ناراضی کردن مردم  برای  به تلاش دشمن  اشاره  با  الله سعیدی  آیت 
داشت: این سیاست شیطانی برای درهم کوبیدن پایه های نظام و ضربه زدن به 
خدمت گزاران نظام است. وی بیان کرد: کسب رضایت خداوند با خدمت به آنها 

مهم ترین رکن در ادارات محسوب می شود.
امام جمعه قم گفت: اسارت حضرت زینب )س( در کشور اسلامی توسط 
مسلمانان یک فاجعه بزرگ است و این ایام به مصیبت های ایشان اختصاص دارد و 

وظیفه ما معرفی شخصیت و اهداف مورد نظر حضرت است.
وی افزود: مسئولان باید به دنبال فراگیری نکات نهفته در زیارت نامه ها باشند.

وی اظهار داشت: ما باید در زیارت اهل بیت )ع( درس ها و آموزه های مورد نظر را 
آموخته و از آن ها در عرصه عمل استفاده کنیم.

 
رئیس اداره امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم :

حفظ قرآن باید به جریانی مردمی تبدیل شود
رئیس اداره امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم،  با اشاره به مطالبه رهبر 
معظم انقلاب برای تربیت10 میلیون حافظ کل قرآن گفت: تحقق این مطالبه 
نیازمند مانوس شدن کل جامعه با قرآن، برنامه ریزی منسجم تر مسئولان و مردمی 

کردن حفظ قرآن در کشور است. 
سید محمد صالح نژاد افزود: برای تحقق مطالبه رهبر معظم انقلاب، کارهای 
مقدماتی فراهم شده است ولی خروجی که باید این برنامه ریزی ها داشته باشند 

تاکنون نداشته اند.
وی مشکلات مدیریتی،  نبود متولی مشخص و دولتی بودن را از جمله موانع 
مهم در رسیدن به این هدف گذاری دانست و اظهار داشت: نداشتن متولی 
مشخص که از سایر دستگاه ها برای تحقق این هدف گذاری مطالبه گری کند و 
آنها را پای کار بیاورد از جمله مشکل ها در این زمینه بوده است. رئیس اداره امور 
قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم، ادامه داد: حفظ قرآن باید به یک جریان 
فرهنگی مردمی در کشور تبدیل شود تا مردم به سمت حفظ و فعالیت های قرآنی 
روی بیاورند. صالح نژاد گفت: دستگاه های دولتی می توانند با سیاست گذاری و 
انگیزه بخشی در بسترسازی این جریان فرهنگی موثر باشند ولی باید اصل کار به 
مردم سپرده شود. وی ادامه داد: تحقق مطالبه رهبری در مانوس بودن کل جامعه 
به قرآن است که تحقق این موضوع به شرط ورود جدی تر مسئولان  وهمچنین  

بسترسازی برای مردمی کردن حفظ قرآن  امکان پذیر است.
رئیس اداره امور قرآنی اوقاف قم در ادامه با اشاره به برگزاری آزمون ویژه حافظان 
زیر 10 سال و همچنین طرح تشویقی حافظان قرآن کریم درقم گفت: طرح 
تشویقی حافظان قرآن کریم از سوی سازمان اوقاف و طی سال گذشته تدوین شد 
که هدف از آن، تشویق قرآن آموزان بوده است. وی افزود: آزمون کتبی این طرح 
سال گذشته و به همت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم برگزار شد 
و قرار بود اسفندماه 98 هم آزمون شفاهی برگزار شود که به دلیل شیوع بیماری 
کرونا، با تاخیر مواجه شد. رئیس اداره امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان قم 
خاطرنشان کرد: بر این اساس روزهای 19، 20 و 21 شهریور ماه جاری آزمون 
شفاهی این طرح و همچنین آزمون حافظان زیر 10 سال قرآن کریم با رعایت کامل 
پروتکل های بهداشتی ستاد ملی مقابله با کرونا و حداکثر فاصله گذاری اجتماعی 
برگزار شد. صالح نژاد ادامه داد: در طرح تشویقی حافظان قرآن کریم مخصوص 
قرآن آموزانی است که موفق شدند طی یک سال گذشته پنج جزء از قرآن را حفظ 
کنند که در صورتی که موفق به کسب نمره حد نصاب در آزمون کتبی و شفاهی 
شوند، بدون قرعه کشی و یا محدودیت برای تمام این افراد که موفق به کسب نمره 

شوند، مبلغی داده می شود.

مدیر قرارگاه فرهنگی جهادی فاطمی :

کانون های خدمت فاطمی در استان ها 
راه اندازی می شود

مدیر قرارگاه فرهنگی جهادی فاطمی از تشکیل کانون های خدمت فاطمی 
در استان های مختلف در آینده ای نزدیک برای اجرای دو طرح احسان و کرامت 

فاطمی خبر داد.
حجت الاسلام جواد بهشتی پور در جلسه کارگروه رسانه ای قرارگاه فرهنگی 
و جهادی فاطمی که در سالن جلسات حضرت خدیجه )س( کتابخانه آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( تشکیل شد، ضمن تسلیت ایام سوگواری و 
حزن آل الله اظهار کرد: حمایت از خدمات فرهنگی و اجتماعی علی الخصوص در 
حوزه محرومان و مستضعفان از جمله مطالباتی است که همیشه از آستان مقدس 
می شود و این اقدامات به صورت مستمر به ویژه در بحران هایی مثل سیل، زلزله 

و بیماریهای همه گیر مانند کرونا در قالب های مختلف و متنوع انجام شده است.
وی افزود: در سال جدید اقدامات زیادی از سوی گروه های جهادی و مردمی 
در سطح جامعه شکل گرفت که آستان مقدس نیز اقدامات ارزشمندی را در این 
زمینه انجام داد که می توان به توزیع بسته های غذایی در ماه مبارک رمضان و ایام 
دهه مبارک کرامت و ولایت میان خانواده های آسیب دیده و محروم، همچنین اعزام 
خادمان و سفیران کریمه جهت تقدیر و تفقد از مدافعان سلامت در استان های 
مختلف و... اشاره کرد. مدیرکل روابط عمومی آستان مقدس فاطمه معصومه)س( 
خاطرنشان کرد: پیش از این در نشستی که رابطان سفیران کریمه با تولیت 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( داشتند، حجت الاسلام والمسلمین 
سعیدی نسبت به ساماندهی و نگاه ویژه آستان مقدس به فعالیت های فرهنگی 
و جهادی برای خدمت رسانی به مستضعفان جامعه تأکید داشت که با عنایت 
حضرت فاطمه معصومه )س( قرارگاه فرهنگی و جهادی فاطمی با اهداف و 
مأموریت های مشخص در حوزه های مختلف فعالیت های مردمی با دو رویکرد 
کلان شکل گرفت. وی ادامه داد: قرارگاه فرهنگی و جهادی فاطمی فعالیت های 
خود را در دو عرصه »کرامت فاطمی« و »احسان فاطمی« برنامه ریزی و اقدامات 
ارزشمندی را با کمک مردم و خیرین به ثمر رسانده است. وی اضافه کرد: از ابتدای 
ماه محرم قرارگاه فرهنگی جهادی فاطمی با ایجاد کارگاه تولید ماسک برای تامین 
ماسک برای هیئات مذهبی و مواکب حسینی زمینه اشتغال و درآمدزایی حدود 
70 خانواده محروم را فراهم کرده است. مدیر قرارگاه فرهنگی جهادی فاطمی 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( در ادامه به تبیین عرصه »احسان 
فاطمی« پرداخت و افزود: این عرصه ناظر بر مشارکت در فعالیت های اجتماعی 
و وقوع حوادث و بحران های طبیعی و غیر مترقبه مانند سیل و زلزله همچنین 
شیوع ویروس منحوس و خطیر کرونا است و به نوعی مسبوق به سابقه است. این 
طرح در ماه محرم در قالب سه نگاه »اکرام حسینی«، »اطعام حسینی« و »احسان 

حسینی« شکل گرفته و در حال انجام می باشد.

سرپرست اداره کل راه آهن استان قم :

انتقال ایستگاه راه آهن
 به صلاح زائران نیست

سرپرست اداره کل راه آهن استان قم  گفت :برخی از مسؤولان به دنبال انتقال 
ایستگاه راه آهن از مرکز شهر قم بودند که بنده به عنوان یک کارشناس اعلام 
می دارم که این اقدام به صلاح زائران نیست چراکه زائران هنگامی که در ایستگاه 
محمدیه پیاده می شوند با نرخ های سنگین و به سختی به حرم مشرف می شوند 

درحالی که ایستگاه مرکزی شهر فاصله زیادی تا حرم مطهر ندارد.
غلامحسین دباغ ظهرروز پنجشنبه در دیدار آیت الله سید محمد سعیدی تولیت 
آستان مقدس و نماینده ولی فقیه در استان قم با جمعی از مدیران استان که در 
سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه اداره کل راه آهن 
استان قم با 500 کیلومتر خطوط اصلی و فرعی، 16 ایستگاه و بالغ بر 950 نفر 
پرسنل در خدمت مردم استان قم است، اظهار کرد: مزایای صنعت ریلی نسبت 
به سایر صنعت ها بر هیچ شخصی پوشیده نیست و مردم و مسؤولان نسبت به این 

جایگاه آگاهی دارند.
وی با بیان اینکه از وظایف اصلی نیروهای راه آهن خدمت رسانی به زائران حرم 
حضرت معصومه)س( است، عنوان کرد: شرکت های خدماتی با شیوع ویروس 
کرونا با مشکلات مختلفی روبه رو شده  اند اما راه آهن همچنان با رعایت پروتکل ها 
راه آهن استان قم گفت: سال  اداره کل  در خدمت مردم قم است. سرپرست 
گذشته 6 هزار نفر در روز ورود و خروج مسافر را در ایستگاه های راه آهن استان 
قم داشتیم اما این آمار در 5 ماه نخست سال جاری 50 درصد کاهش یافته است 
و دلیل آن کاهش تقاضاهای سفر و الزام راه آهن به رعایت پروتکل هاست چراکه 

اکنون نیمی از ظرفیت کوپه ها مورد استفاده قرار می گیرد.
وی ادامه داد: در ایستگاه راه آهن قم همانند سایر ایستگاه های راه آهن کشور 
می شود،  داده  قرار  توجه  مورد  ویژه  صورت  به  بهداشتی  پروتکل های  رعایت 
تب سنجی، رعایت فاصله اجتماعی و استفاده از ماسک و دستکش برای نیروهای 

ایستگاه ها الزام شده است.
دباغ خاطرنشان کرد: از سال 91 که راه آهن قم از اداره کل راه آهن اراک جدا 
شد فعالیت های این مجموعه به صورت قابل توجهی افزایش یافته است؛ اداره کل 
راه آهن قم در حوزه انتقال بار نیز فعال است و سالانه یک میلیون و 800 تن بار 

توسط راه آهن قم جا به جا می شود.
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم :

نرخ بیکاری در قم قبل از کرونا 
تک رقمی بود

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم با بیان اینکه سال گذشته نرخ 
بیکاری 10 درصد بوده که این نرخ زمستان سال گذشته تک رقمی شده است، 
گفت: این وضعیت تا اوایل اسفندماه بود اما با شیوع ویروس کرونا با تعطیلی 

صنعت و برخی کسب و کارها روبرو شد.
مصطفی کاویانی  در دیدار آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس 
و نماینده ولی فقیه در استان قم با جمعی از مدیران استان که در سالن محراب 
حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه 10 اداره کل در استان قم زیر 
مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی فعالیت می کنند، اظهار کرد: اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی محوریت فعالیت های این وزارتخانه را در سطح استان 

دنبال می کند.
وی اضافه کرد: اقتصاد ما متشکل از بخش خصوصی، تعاونی و دولتی است و 
ما تلاش می کنیم تا سهم تعاونی که اکنون 5 درصد است را به 25 درصد برسانیم 

چراکه اقتصاد تعاونی ارزان ترین اقتصاد برای اشتغال است.
عنوان  به  تعاونی ها  گفت:  قم  استان  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل 
سرمایه های خرد جامعه می توانند در راستای اهداف کلان جامعه تاثیرگذار باشند 

و به عنوان یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی باید مورد توجه قرار گیرد.
تومان  میلیارد  هزار  چهار  از  بیش  گذشته  سال  طی  اینکه  به  اشاره  با  وی 
سرمایه گذاری در استان قم داشته ایم، تصریح کرد: یک میلیون و 300 هزار نفر 
در استان قم جمعیت داریم که بیش از 400 هزار نفر زیر پوشش اداره کل تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی هستند.
کاویانی خاطرنشان کرد: سال گذشته نرخ بیکاری 10 درصد بوده که این نرخ 
زمستان سال گذشته تک رقمی شده است. این وضعیت تا اوایل اسفندماه بود اما 
با شیوع ویروس کرونا با تعطیلی صنعت و برخی کسب و کارها روبرو شدیم چراکه 
استان قم با توجه به تکیه ای که به صنعت گردشگری دارد با ضربه جدی روبرو شد.

وی عنوان کرد: در ماه رمضان نرخ بیکاری به صورت قابل توجهی افزایش یافت 
اما بعد از ماه رمضان شاهد بازگشت افراد به کار و کاهش نرخ بیکاری بودیم.

کاویانی با بیان اینکه سال گذشته 216 میلیارد تومان تسهیلات به روستاییان 
اعطا شده است، اضافه کرد: امیدواریم زیر سایه حضرت معصومه سلام الله علیها 

بتوانیم رسالت های خود را به شیوه مطلوب در استان قم انجام دهیم.
 

رئیس کانون کارگران ساختمانی استان قم  خبرداد:

راه اندازی سامانه ساماندهی 
کارگران ساختمانی 

رئیس کانون کارگران ساختمانی استان قم از راه اندازی سامانه ای به منظور 
ساماندهی کارگران ساختمانی در آینده نزدیک خبر داد.

شیری در برنامه گفتگویی هدف از راه اندازی این سامانه را حفظ حرمت کارگران 
ساختمانی و جلوگیری از تجمع آن ها در شهر عنوان کرد و گفت: از این طریق، 

کارفرمایان می توانند تقاضای خود را در سامانه ثبت کنند.
وی در عین حال از قول مساعد شهرداری و شورای شهر برای اختصاص زمین 
مناسب و اعتبار مورد نیاز برای ساخت اماکن استقرار کارگران ساختمانی سخن 

گفت و افزود: این وعده هنوز به طورکامل محقق نشده است.
رئیس کانون کارگران ساختمانی استان قم خاطر نشان کرد: در حال حاضر 
یک سازه سبک در میدان نبوت توسط شهرداری احداث شده، اما هنوز به طور 
کامل تجهیز و آماده نشده است. شیری افزود: مقرر شده است پس از راه اندازی 
اولین مکان در میدان نبوت دو مکان دیگر در میدان مفید و شهید محلاتی هم 
راه اندازی شود.  حیدری فرماندار قم هم ز تشکیل کارگروهی برای ساماندهی 
کارگران ساختمانی با دستور استاندار خبر داد و گفت: وظیفه اصلی این کمیته 
ساماندهی است و اختصاص زمین و احداث ساختمان، جزیی از آن است. وی 
افزود: شورای اسلامی شهر قم قول داده است زمین مناسب اینکار را اختصاص 

دهد هرچند همه دستگاه های مرتبط موظفند بخشی از کار ها را برعهده بگیرند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  خبرداد:

تخصیص ۷00 میلیارد تومان تسهیلات 
برای جهش تولید

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: بیش از 700 میلیارد 
نامه های بین دستگاه های اجرایی، سازمان  تفاهم  با  بانکی  تومان تسهیلات 

مدیریت، بانک عامل و استانداری تنظیم شده و قراردادها در حال انعقاد است.
پروژه  تولید 27  جهش  حوزه  اینکه  بیان  با  گفتگویی  در  غضنفری  مهرداد 
اقتصادی با اعتباری حدود 22 میلیارد تومان اعتبار دولتی در استان تعریف شده 
است، گفت: بیش از 700 میلیارد تومان تسهیلات بانکی با تفاهم نامه های بین 
دستگاه های اجرایی، سازمان مدیریت، بانک عامل و استانداری تنظیم شده و 
قراردادها در حال انعقاد است که یارانه تسهیلات به دستگاه های اجرایی، بانک 
عامل و در مسیر پروژه اختصاص یابد. وی با توجه به شیوع کرونا و اتفاقاتی که 
در استان ایجاد کرد گفت: پیشرفت پروژه های جهش تولید به خوبی در استان 
در زمینه های مختلف انجام شده و بالغ بر 60 درصد در بخش اقتصادی پیشرفت 
داریم و هدف این است که با این اقدامات و سرمایه گذاری به ظرفیت تولید در 

استان بالغ بر 4 هزار میلیارد تومان اضافه شود.

اجتماعی

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:

جنگ موجب بقا و صدور انقلاب شد

با حضور  مراسم کلنگ زنی احداث مدرسه روستای محروم چشمه شور 
فرماندار قم، معاون هماهنگ کننده و مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه 
استان قم، مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس و جمعی از دانش آموزان و اهالی 

این روستا روزپنجشنبه برگزار شد.
محسن پورگلیان مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم در این 
مراسم اظهار کرد: بخش مرکزی قم شامل دو دهستان قمرود و قنوات است و 
قمرود زیر مجموعه ناحیه سه و بخش قنوات زیرمجموعه ناحیه یک آموزش و 

پرورش است. 
وی ادامه داد: این منطقه از مناطق محروم در زمینه امکانات آموزشی بوده و 

جزء مناطق هدف در توسعه مناطق آموزشی بخش مرکزی است.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم افزود: در این بخش با 
هدایت خیرین، اعتبارات دولتی و تلاش دست اندرکاران در قرارگاه پیشرفت و 
آبادانی سپاه قم خدمات شایانی از قبیل خدمات احداثی، تخریب و بازسازی، 
بخش دوم بهسازی و مقاوم سازی مراکز آموزشی، بخش سوم استانداردسازی 
وسایل گرمایشی و سرمایشی و بخش چهارم  تعمیرات دوره ای و تعمیرات 

مربوط به ظاهر و زیباسازی صورت گرفته است.
وی ادامه داد: استانداردهای کیفی را در کنار این توسعه ها مدنظر داریم 
و تلاش داریم روستایی که 60 کیلومتر از شهر قم دور است اگر ساختمانی 

ساخته می شود تفاوتی با مدرسه در مرکز و بهترین نقطه شهر قم نداشته باشد
پور گلیان یادآور شد: بعد مسافت و جغرافیایی در خدمات دولتی نباید وجه 
تمایزی داشته باشد و ما از مجموعه سپاه علی بن ابی طالب علیه السلام تشکر 
می کنیم که تجربه خوبی در مرمت و بازسازی مدارس داشتیم و این خدمات از 

حوزه احداث به تعمیر و بهسازی هدایت کردیم.
ساخت مدارس در مناطق محروم  توسط سپاه 

سرهنگ پاسدار مهدی کبیری پور معاون هماهنگ کننده سپاه علی بن 
ابی طالب علیه السلام نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه وظیفه همه ما حفاظت 
از دستاوردهای انقلاب اسلامی است، اظهار کرد: ما نیز در سپاه این امر خطیر 
را رسالت خود دانسته و صاحبان اصلی انقلاب را به فرموده امام راحل و مقام 
معظم رهبری، محرومین و مستضعفین جامعه می دانیم و بر خود تکلیف 
کرده ایم به هر نحو که می توانیم به دستگاه هایی که متولی کار هستند برای 

رسیدگی به این مردم شریف کمک کنیم. 
وی ادامه داد: برای خود فرض کردیم هر کار و مسؤولیتی که بر عهده ما 
قرار داده می شود آن مسؤولیت را مهمترین مسئولیت عالم بدانیم و با این 
نگاه ساخت این مدرسه در روستای چشمه شور نیز برای ما به عنوان ساخت 

مهمترین مرکز آموزشی در مهمترین منطقه از عالم است. 
معاون هماهنگ کننده سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( با اشاره به اینکه 
مقام معظم رهبری فرمودند یک استعداد می تواند کشور را از گردنه ها عبور 
دهد، گفت: حاج قاسم سلیمانی نیز روستازاده ای بودکه انقلابی در دلها و در 

جهان ایجاد کرد که می توان گفت بی بدیل است. 
کبیری پور افزود: با این نیت کار را آغاز می کنیم که شاید در این مدرسه هم 
استعدادی در آینده کشور را به سامان برساند. قطعا معلمینی هم که به این 
مدرسه آمدند با همین نگاه آمدند و با همان قوتی که در مراکز آموزشی پیشرفته 
فعالیت می کنند در این مدرسه فعالیت می کنند و چه بسا در این مدرسه بیشتر 
هم وقت می گذارند و کارشان را فقط کسی که باید می بیند و قطعا اجر این کار 

نیز بیشتر است 
انقلاب اسلامی خادم مردم و محرومان

فرماندار قم نیز در این مراسم ضمن تقدیر و تشکر از دست اندرکاران به ویژه 
قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه قم و  خیر مدرسه ساز ابراز  کرد: انقلاب اسلامی 
خود را خادم مردم به ویژه افرادی که محروم و ضعیف هستند می داند ضعیف 
به معنی ضعف فرهنگی معنی نمی شود بلکه افرادی هستند که از ثروت و رفاه 
دور هستند. مرتضی حیدری عنوان کرد: افتخار داریم نخستین  پایگاه آگاهی 
و مبارزه با جهل و ظلم را برداریم هر قدمی در زمینه مبارزه با جهل برداشته شود 
برابر است با مبارزه با ظلم و جور انقلاب اسلامی افتخار دارد که در روستاها 
مساجد، مدارس و دیگر امکانات زیرساختی و خدماتی را به روستائیان ارائه 

کرده و این امکانات را توسعه دهد.
گفتنی ست این مدرسه توسط  قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم با مشارکت 
خیر مدرسه ساز حاج محمود عربیان ظرف مدت چهار ماه احداث خواهد شد 

و به بهره برداری خواهدرسید.

به همت سپاه قم ؛

کلنگ ساخت مدرسه روستای چشمه شور به زمین خورد

 رییس اداره راهبری شغلی کمیته امداد امام خمینی)ره( قم گفت: با اجرای 
طرح » صنایع روستادوست« هر نوع ایده و طرحی جدیدی که باعث رونق 
اشتغال در روستاهای این استان شود، از سوی کمیته امداد موردحمایت قرار 

می گیرد. 
حسین اسفندیاری افزود: یکی از مسائل مهم در اشتغال زایی روستایی، تنوع 

و بازدهی پایین طرح های تولیدی در این مناطق است.
وی اضافه کرد: در همین راستا طرح »صنایع روستادوست« از سوی کمیته 
امداد کشور و با هدف شناسایی فرصت های جدید و نوآورانه اشتغال در مناطق 
روستایی به منظور تقویت بهره وری در تولید و توسعه اشتغال در مناطق روستایی 
نوآورانه،  صنعتی  ایده های  صاحبان  مخترعین،  از  حمایت  نیز  و  محروم  و 

شرکت های دانش بنیان و سایر فعالان این عرصه اجرایی می شود.
وی ادامه داد: در این راستا از کارآفرینان،  مخترعان، صنعتگران و شرکت های 

دانش بنیان و دانشجویان که ایده های قابل اجرا در روستا دارند،  حمایت می شود 
که این طرح ها باید برای تولید در روستا مقرون به صرفه،  نوآورانه و دارای فناوری 

ساده و قابل پشتیبانی در روستاها باشد.
به گفته اسفندیاری، به سه طرح برتر هدیه نقدی اهدا می شود و اگر فرد 
به شخصه بخواهد ایده را اجرایی کند،  تسهیلات ارزان قیمت در اختیار وی قرار 
می گیرد. وی خاطرنشان کرد: هرچه تعداد ایده های بیشتری از استان قم 
ارسال شود، سبب جذب منابع بیشتری برای رشد و توسعه استان خواهد شد.

وی گفت: فراخوان شرکت در این طرح در سطح کشور به تمام نهادها از 
جمله استانداری ها،  فرمانداری ها،  بخشداری ها،  شوراها و دهیاری اعلام و 
همچنین به دانشگاه ها ابلاغ شده است و علاقه مندان تا 25 مهرماه فرصت 
دارند ایده های خود را در سامانه کمیته امداد به نشانی www.emdad.ir ارسال 

نمایند.

رییس اداره راهبری شغلی کمیته امداد امام خمینی)ره( قم:

ایده های اشتغال زا در روستاها حمایت می شود
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بینی می شود قیمت مسکن در  بازار مسکن گفت: پیش  یک تحلیلگر ارشد 
ماه های پایانی سال افت کند.

 خانم نرگس رزبان کارشناس بازار مسکن دو دسته عوامل اثرگذار بر روند بازار 
مسکن طی شش ماهه دوم سال 99 را اعلام کرد و گفت: پیش بینی می شود قیمت 

مسکن در ماه های پایانی سال افت کند.
تحلیلگر ارشد بازار مسکن با بیان اینکه پس از بروز جهش قیمتی در بازار مسکن 
طی سال 97 این تصور وجود داشت که این بخش همچون روال تاریخی گذشته 
خود به یک دوره رکودی وارد می شود، افزود: نحوه اثرگذاری دو دسته از فاکتورهای 
مهم بر روند بازار مسکن سبب شد تا این بازار برخلاف روال گذشته خود، یک دوره 

متفاوت به لحاظ قیمت و معاملات را آغاز کند.
وی مهم ترین عوامل اثرگذار بر روند قیمتی بازار مسکن را به دو گروه اولیه و ثانویه 
تقسیم بندی کرد و گفت: عواملی همچون کاهش قدرت خرید خانوار به واسطه 
افزایش بیش از حد قیمت و اشباع قیمتی در بازار مسکن، کاهش قدرت پوشش 
دهی تسهیلات خرید مسکن، رشد قابل توجه قیمت در ماه های گذشته، اجرای 
برنامه های تولید مسکن در قالب طرح اقدام ملی مسکن و تحویل مسکن مهر، 
احتمال کاهش تحریم ها و ثبات نرخ ارز از جمله عواملی است که می تواند زمینه 

ثبات قیمت مسکن در ماه های آتی از سال جاری را رقم بزند.
وی همچنین تصریح کرد: علاوه بر این دسته از فاکتورهای اثرگذار بر بازار مسکن، 
دسته دیگری عواملی در صورت بروز می توانند زمینه استمرار رشد قیمت در این بازار 
را رقم بزند. به گفته وی افزایش نرخ ارز و بروز نوسانات ارزی جدید، کاهش عرضه 
مسکن در مقایسه با نیاز، بالا بودن نرخ تورم عمومی و افزایش هزینه های ساخت 

و احتمال افزایش نقدینگی به دلیل احتمال استقراض دولت از بانک مرکزی برای 
جبران کسری بودجه ناشی از کاهش درآمدهای نفتی و... از جمله عوامل مهمی 
است که احتمال افزایش مجدد قیمت ملک در ماه های آتی از سال جاری را فراهم 
خواهد کرد. این کارشناس بازار مسکن با تاکید آنکه ریتم تحولات در بازار مسکن به 
برآیند نیروهای اثرگذار بر قیمت مسکن بستگی دارد، افزود: تا زمانی که نقدینگی 
تولید شده نتواند جذب تولید شود، فعالیت های سوداگرانه در بازار مسکن، ارز، 

خودرو، طلا و... ادامه یافته و منجر به افزایش قیمت در این بازارها می شود.
رزبان در پایان گفت: با توجه به تحولات اخیر و شرایط اقتصادی حاکم بر کشور، 

به نظر می رسد هرچه به ماه های انتهایی سال نزدیک شویم از شیب افزایش قیمت 
در بازار مسکن کاسته شود.

 وزیر راه و شهرسازی:
 تسهیلات ودیعه مسکن به 1۲ هزار متقاضی پرداخت شد

وزیر راه و شهرسازی از آمادگی بانک ها برای پرداخت تسهیلات به بخش مسکن 
خبر داد و گفت: بر اساس آخرین آمارها 120 هزار متقاضی برای دریافت وام ودیعه 
مسکن به بانک ها معرفی شدند که تاکنون تسهیلات به 12 هزار متقاضی پرداخت 

شده است. 
»محمد اسلامی«   افزود: در جلسه  اخیر با بانک ها مقرر شد تا در پرداخت وام ودیعه 
مسکن و همچنین ارائه تسهیلات به طرح اقدام ملی مسکن، تسریع داشته باشند تا 

مستاجران زودتر بتوانند به ودیعه مورد درخواست خود برسند.
با  وی همچنین درباره ضمانت های وام ودیعه مسکن، اعلام کرد: در جلسه 
بانک ها، مقرر شد تا مطابق مصوبه ستاد ملی کرونا عمل شود، یعنی برای وام های 
15 میلیون تومان بدون ضامن غیر و تنها با ضمانت خود شخص وام گیرنده، 
تسهیلات وام مسکن پرداخت شود و وام های 30 و 50 میلیون تومانی با یک 
ضامن، پرداخت شود.   اسلامی توضیح داد: با توجه به مشارکت بانک ها در تامین 
منابع تسهیلاتی طرح اقدام ملی، مقرر شد جلساتی اختصاصی با هریک از بانک ها 
برگزار شود و درخصوص چگونگی تخصیص منابع و نحوه پرداخت، نتیجه ای واحد 
اتخاذ شود. وی ادامه داد: همچنین مقرر شد تا در کنار بانک مسکن، سایر بانک ها 
در حوزه مسوولیتی بخش مسکن، کمک دهنده باشند و تعداد بیشتری از متقاضیان 

برای اخذ تسهیلات مسکن پوشش داده شوند.

پیش بینی یک کارشناس از آینده قیمت مسکن؛

قیمت مسکن در ماه های پایانی سال افت می کند

تاکید دولت بر استمرار کمک های معیشتی است اما چگونگی تأمین منابع مالی 
برای این موضوع با توجه به شرایط اقتصاد کشور، می تواند به عنوان یک چالش 
اساسی مطرح باشد. از نظر یک کارشناس اقتصادی، می توان با تخصیص بهینه 
منابع ارزی و تمرکز بر اصلاحات مالیاتی، منابع مورد نیاز طرح های کمک معیشتی 

را تأمین کرد. 
معاون اول رئیس جمهوری در جلسه روز دوشنبه )24 شهریور( شورای اقتصاد با 
تأکید بر اینکه باید جهت گیری های اصلی بودجه سال 1400 کل کشور متمرکز بر 
حل مسائل و رفع دغدغه های اصلی اقتصاد کشور باشد، گفت: یکی از این مسائل 
گرانی و تورم است که باید برنامه های دقیقی برای کنترل و مهار تورم و گرانی در 
لایحه بودجه سال آینده تدوین شود و به عنوان جهت گیری های اصلی آن لحاظ 

شود.
اسحاق جهانگیری با بیان اینکه مردم از نظر اقتصادی و معیشتی در شرایط 
دشواری قرار دارند، افزود: با توجه به آثار مثبت کمک های حمایت معیشتی و نیز 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی در سال جاری، باید در بودجه 
سال آینده نیز به دنبال استمرار برنامه های حمایتی و کمک های معیشتی به مردم 

باشیم.
تأکید دولت در حالی بر استمرار کمک های معیشتی است که چگونگی تأمین 
منابع مالی برای این موضوع باتوجه به شرایط کنونی اقتصاد کشور، می تواند 

به عنوان یک چالش اساسی مطرح باشد.
عبدالناصر همتی رئیس بانک مرکزی نیز به تازگی با انتشار گزارش اولیه ارقام 
رشد اقتصادی در فصل اول سال 1399 از رشد اقتصادی منفی 0.6 درصدی 

بدون نفت و رشد منفی 2.8 درصدی با نفت در بهار امسال خبر داد. بنابراین به نظر 
می رسد با وجود اهمیت کمک های معیشتی به دهک های پایین درآمدی، دولت 
در شرایط رکود اقتصادی، به  منابعی نیاز دارد که بدون تشدید کسری بودجه و 

استفاده از منابع پایه پولی بتواند به این هدف دست پیدا کند.
یک کارشناس اقتصادی معتقد است می توان با تخصیص بهینه منابع ارزی 
و تمرکز بر اصلاحات مالیاتی منابع مورد نیاز طرح های کمک معیشتی دولت را 
تأمین کرد.این کارشناس تأکید کرد افزایش درآمدهای مالیاتی در دوران رکود 
اقتصادی، نه به معنای افزایش نرخ مالیات، بلکه به معنای پر کردن خلأهای نظام 

مالیاتی کشور است.
اصلاح نظام مالیاتی و سیاستی های ارزی برای استمرار کمک های معیشتی 
سید محمدهادی سبحانیان، عضو هیات علمی دانشگاه خوارزمی با تأکید 
ضرورت استمرار برنامه های حمایتی و کمک های معیشتی دولت به ایرناپلاس 
گفت: خروجی نرخ رشد اقتصادی و تشکیل سرمایه منفی و به دنبال آن، کوچک 
شدن کیک اقتصاد از یک طرف و تجربه تورم های بالا از طرف دیگر، سختی است 
که مردم در وضعیت معیشتی خود احساس می کنند. بنابراین لزوم حمایت جدی 
به ویژه از اقشار محروم وجود دارد و دولت و مجلس باید در این زمینه اقداماتی 
انجام دهند. مهم ترین پرسش این است که کمک های حمایتی از چه منابعی تأمین 

مالی شوند؟
سبحانیان افزود: تا به حال دولت آنچنان که باید، در شناسایی منابع غیرتورمی و 
سالم برای این حوزه گام برنداشته است. اگر استمرار کمک های معیشتی بخواهد 
از محل افزایش کسری بودجه و در انتها، منابع پایه پولی تأمین شود، شاهد ادامه 

آثار مخرب آن بر  اقتصاد خواهیم بود. این در حالی است که اقدامات متعددی 
می تواند مورد توجه قرار گیرد که نه تنها منجر به اصلاحاتی در نظام حکمرانی 

کشور می شود، بلکه می تواند منابعی را نیز از این جهت برای دولت ایجاد کند.
وی ادامه داد: به طور مشخص اصلاحات نظام مالیاتی که البته برخی از آنها 
دیربازده نیستند یعنی می توانند به سرعت منابعی را برای دولت ایجاد کنند، تاکنون 
مورد غفلت واقع شده  است. بخش دیگری از منابع جهت استمرار برنامه های 

حمایتی و کمک های معیشتی می تواند از حوزه ارزی تأمین شود.
چالش محاسبه حقوق ورودی گمرکی کالاها با دلار 4۲00 تومانی

این کارشناس اقتصادی با تأکید بر ضرورت اصلاح سیاست های ارزی گفت: با 
توجه به منابع ارزی محدودی که در اختیار داریم، ادامه سیاست ارز 4200 تومانی 
به معنای استفاده غیربهینه از این منابع محدود است. به عنوان نمونه، نرخ ارزی 
که برای محاسبه حقوق ورودی گمرکی کالاها استفاده می شود، 4200 تومانی 
است. آن هم در حالی که اصلاح همین یک مورد می تواند منابع قابل توجهی را 
عاید دولت کند. بخشی از این منابع را می توان صرف تأمین کسری بودجه دولت و 

بخش دیگر را برای حمایت از اقشار محروم سوق داد.
نه به افزایش نرخ مالیات

سبحانیان درباره اصلاحات مالیاتی مورد نیاز برای استمرار برنامه های حمایتی و 
کمک های معیشتی دولت گفت: توجه به این نکته ضروری است که وقتی صحبت 
از افزایش درآمدهای مالیاتی دولت می شود، با توجه به اینکه اقتصاد کشور در دوره 

رکود قرار دارد، به هیچ وجه افزایش نرخ های مالیاتی را توصیه نمی کنیم.
وی ادامه داد: به عنوان شخصی که معتقد به افزایش درآمدهای مالیاتی دولت 
هستم توصیه می کنم نرخ های مالیاتی کاهش یابد، اما در مقابل، معافیت های 
گسترده مالیاتی حذف و همچنین موارد فرار مالیاتی شناسایی شود. بسیاری از 
معافیت های مالیاتی گسترده ای که در حال حاضر وجود دارد، فاقد هرگونه توجیه 
منطقی هستند. علاوه بر این فرار مالیاتی گسترده ای که در کشور وجود دارد با 

اجرای صحیح قوانین قابل جلوگیری است.
این کارشناس اقتصادی افزود: افزایش سطح درآمدهای مالیاتی از مجموع 
منابع بودجه نه به معنای افزایش نرخ های مالیاتی بلکه به معنای اصلاح خلأهایی 
است که در نظام مالیاتی وجود دارد. در واقع راه حل، حذف معافیت های گسترده، 
شناسایی پایه های جدید و جلوگیری از فرار مالیاتی است. به عنوان نمونه شناسایی 
موارد فرار مالیاتی منابع را برای دولت ایجاد می کند که می تواند به طور مستقیم به 

دهک های پایین درآمدی تخصیص داده شود.
ضرورت قانون گذاری در حوزه مالیاتی

تأمین منابع  به  با سرعت بیشتری  سبحانیان درباره اصلاحاتی که می تواند 
نمونه  به عنوان  و کمک های معیشتی کمک کند، گفت:  برنامه های حمایتی 
مالیاتی که به صورت تکلیفی می تواند در همان زمان مبادله یا نقل وانتقال، بلافاصله 
در منبع کسر شود، با سرعت بیشتری قابل اجراست. وضع این قبیل مالیات ها 

می تواند منابع به دولت برای ادامه طرح های حمایتی را  افزایش دهد.
وی با تأکید بر ضرورت قانون گذاری در حوزه مالیاتی گفت: انواع معافیت های 
مالیاتی تنها به موجب قانون امکان پذیر بوده و حذف آن نیز نیازمند ورود مجلس 
برای قانون گذاری در این زمینه است. دولت نیز لایحه ای را در این زمینه آماده کرده 

که انتظار می رود سریع تر به مجلس تقدیم شود.
وی ادامه داد: در این لایحه، حذف برخی از معافیت ها و همچنین شناسایی 
برخی پایه های مالیاتی جدید مانند مالیات بر عایدی سرمایه و استقرار نظام مالیات 

بر مجموع درآمد پیش بینی شده، اما هنوز به مجلس ارسال نشده است.

درگفت وگو با یک اقتصاددان؛

وزیر جهاد کشاورزی:استمرار طرح های معیشتی دولت از کدام مسیر؟

تخم مرغ ارزان می شود

 وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه تمهیدات لازم در نظر گرفته شده تا قیمت تخم 
مرغ به حالت تعادل بازگردد، گفت: صادرات بی رویه، بازار تخم مرغ را به هم ریخته 

و موجب افزایش قیمت شده است.
کاظم خاوازی اظهار داشت: در کشور به اندازه کافی تولید تخم مرغ داریم و 
سالانه یک میلیون و 30 هزار تن تخم مرغ در کشور تولید می شود که 60 هزار 
تن آن مازاد بر مصرف داخلی است. وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: در هفته های 
اخیر، تقاضای صادرات زیاد بوده و صادرات بی رویه بازار تخم مرغ را به هم ریخته 
و موجب افزایش قیمت شده است. وی گفت: در همین راستا رئیس جمهوری به 
معاون اول دستور پیگیری دادند و در نهایت مقرر شد صدور مجوز صادرات تخم مرغ 
در اختیار وزارت جهادکشاورزی باشد تا بین تولید و صادرات توازن ایجاد شود. وزیر 
جهاد کشاورزی افزود: در همین راستا صادرات تخم مرغ به میزانی صورت می پذیرد 
که قیمت تخم مرغ در بازار داخلی متعادل شود. وی گفت: قیمت تخم مرغ در بازار 
باید به گونه ای باشد که هم مردم قدرت خرید داشته باشد و هم صنعت مرغداری 
آسیب نبیند. خاوازی اضافه کرد: جلسات مختلفی با تشکل های مربوطه برگزار و 
تمهیدات لازم در نظر گرفته شده تا قیمتی که بی دلیل افزایش پیدا کرده پایین 
آید و به حالت تعادل بازگردد. وی با اشاره به اینکه صادرات تخم مرغ به اندازه قابل 
ملاحظه ای کاهش می یابد، تصریح کرد: صادرات به اندازه ای صورت می پذیرد که 
بازار داخلی اشباع شده و قیمت ها به حالت تعادل در بیایند. وزیر جهاد کشاورزی 
ادامه داد: با هماهنگی های انجام شده مقرر شد وزارت صمت و جهاد کشاورزی 
به صورت ماهانه قیمت تخم مرغ را تجزیه و تحلیل کنند تا هم مصرف کننده و 
هم تولید کننده نگرانی هایشان در مورد قیمت، برطرف شود. نیاز تولیدکنندگان 
به نهاده های دامی بزودی برطرف می شود وی با اشاره به تأمین منابع مالی برای 
واردات نهاده های مورد نیاز دامداران و مرغداران، گفت: حداکثر تا 10 روز آینده 
بارهای عظیم نهاده مخصوصاً کنجاله سویا وارد کشور می شود و به سرعت در اختیار 
دامداران و مرغداران قرار می گیرد. این نهاده ها نیاز دامداران و مرغداران را به طور 
کامل برطرف کرده و واردات آن ها به طور مستمر ادامه می یابد. خاوازی اضافه کرد: 
این نهاده ها با ارز 4 هزار و 200 تومانی وارد کشور شده و با قیمت مصوب در اختیار 
تولیدکنندگان قرار می گیرند. فرایند تأمین نهاده های دامی به صورت هفتگی در 

دفتر معاون اول رئیس جمهور پایش می شود.

چرا نظارت بر بازار جواب نمی دهد؟!
اتاق اصناف تهران می گوید اصناف مقصر گرانی نیست و قیمت گذاری باید به 
گونه ای برنامه ریزی شود که بازار با کمبود کالا مواجه نشود، اما سازمان حمایت 
معتقد است برای رسیدن به نتیجه مطلوب نظارت هاا باید هوشمند شود و در این 

میان سازمان تعزیرات حکومتی به ضعف نظارت بر بازار اقرار می کند. 
به گزارش ایسنا، قاسم نوده فراهانی، رئیس اتاق اصناف تهران، با حضور در برنامه 
»تیتر امشب«  با موضوع دلایل غیرمنطقی بودن قیمت ها و ضعف نظارت بر بازار، 
اظهار کرد: منبع گرانی اصناف نیست و قیمت کالاها را قبل از کمبود و گرانی باید 
مدیریت کرد. گرانی و گرانفروشی هرکدام جایگاه خود را دارد اما به طور کلی گرانی 
به اصناف ربطی ندارد و اصناف نمی توانند کالا را گران کند. آنچه مردم در بازار 
می بینند به ظاهر گرانفروشی است اما این گرانی است نه گرانفروشی. به طور مثال 

گرانی تخم مرغ باید قبل از اینکه در بازار  دیده شود مدیریت شود.
وی با بیان اینکه بارها به واحدهای صنفی تاکید شده هیچ کالایی بدون فاکتور 
رسمی نباید دریافت شود چون کالای بدون فاکتور قاچاق است و برخورد می شود، 
تصریح کرد: برای قیمت گذاری باید به گونه ای برنامه ریزی شود که بازار با کمبود 
چنانچه  شد.  خواهد  کالا  گرانی  موجب  کالا  کمبود  چراکه  نشود  مواجه  کالا 
مشکلی در قیمت گذاری سازمان حمایت است باید تغییر قیمت ها به موقع باشد 
که در بازار مشکلی ایجاد نشود. در ادامه، سید جواد احمدی، معاون نظارت بر 
کالاهای سرمایه ای و خدمات سازمان حمایت در ارتباط تصویری با بیان اینکه 
همه مسئولینی که در حوزه تامین، توزیع و نظارت بربازار هستند از جمله سازمان 
انجام  اکنون همچنان  نظارت ها  کرد:  تصریح  دارند،  نقش  نظارت  در  حمایت 
می شود اما چرا نتیجه نظارت مححق نمی شود به این دلیل است که نظارت ها باید 
هوشمند باشد. به گفته این مقام مسئول ضعف نظارتی وجود ندارد و سخنان رئیس 
جمهور مبتنی بر این است که نظارت ها باید هوشمندانه باشد. قیمت ناعادلانه در 
خودرو، مسکن و ارز است اما در مواد غذایی نیست. بنابر شواهد، آنچه اکنون در 
سطح بازار برای نظارت انجام می شود با استفاده از حداکثر توان نیروی انسانی و 

امکاناتی که در اختیار وزارت صمت است، انجام می شود.
وی افزود: به نظر بنده خطاب رئیس جمهور همه دستگاه های نظارتی و فعالان 
اقتصادی با توجه به شرایط اقتصادی و جنگ اقتصادی بوده است و اگر معتقدند 

ضعف نظارتی وجود دارد باید نظارت ها دقیق تر شود.
سازمان تعزیرات: ضعف نظارت را قبول داریم

سیدیاسر رایگانی سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی نیز در ارتباط تلفنی با 
این برنامه گفت: ضعف نظارت را قبول داریم همچنانکه هم مردم ضعف نظارتی را 
می بینند هم رئیس جمهور بر این امر تاکید داشتند.  وی افزود: در شرایط تحریم 
و کرونا و مشکلات کرونا کالا وارد کشور می شود اما چرخه توزیع معیوب اجازه 

نمی دهد کالا به نحو مطلوب به دست مصرف کننده برسد.

مدیر کل صنایع وزارت صمت:

شرایط پلاک فعال برای خانوار در ثبت نام 
فروش فوق العاده برداشته شد

 مدیرکل صنایع حمل و نقل وزارت صمت از واگذاری 152 هزار خودرو هر 2 هفته 
یک بار تا پایان سال خبر داد و گفت: هم اکنون فقط موضوع پلاک فعال شخص 

متقاضی مطرح است و این شخص نباید پلاک فعال داشته باشد.
سهیل معمارباشی اظهار داشت: تا پایان سال هر 2 هفته یک بار، طرح واگذاری 
حدود 152 هزار خودرو را برگزار می کنیم و 10 درصد قیمت رسمی خودرو در 
هنگام ثبت نام دریافت خواهد شد. مدیر کل صنایع حمل و نقل وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در خصوص جزئیات طرح های فروش ویژه خودروسازان، افزود: 
افزایش فروش فوق العاده یکی از برنامه ها برای کمک به تثبیت آرامش در بازار 
خودرو است که در همین راستا با دستور سرپرست وزارت صمت و تصویب کمیته 
خودرو مقرر شد عرضه خودروها در قالب فروش فوق العاده افزایش یابد. وی یکی از 
شروط واگذاری خودرو در این طرح ها را پرداخت 10 درصد قیمت رسمی خودرو در 
هنگام ثبت نام دانست و تصریح کرد: برای اطمینان از خرید خودرو توسط متقاضی 
و مدیریت تقاضا این شرط منعقد شده است. مدیر کل صنایع حمل و نقل وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در این خصوص ادامه داد: این مبلغ در هنگام ثبت نام به 
حساب واسطی که توسط شرکت های خودروساز اعلام می شود، باید واریز گردد. 
معمارباشی در خصوص تجدید نظر در شرط نداشتن پلاک فعال خانوار برای 
ثبت نام خودرو نیز اضافه کرد: نداشتن پلاک فعال خانوار یکی از محدودیت هایی 
بود که قبلًا به عنوان شرط ثبت نام در طرح فروش فوق العاده مدنظر بوده است که 
در آخرین جلسه کمیته خودرو این محدودیت به سبب مشکلاتی که برای برخی از 
متقاضیان ایجاد شد، برداشته شد. وی تصریح کرد: در حال حاضر فقط موضوع 
پلاک فعال شخص متقاضی مطرح است و شخص متقاضی ثبت نام نباید پلاک 

فعال داشته باشد.

 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: کشور ایران 
امروز با وجود تحریم های ظالمانه دشمنان و آثار منفی شیوع 
بیماری کرونا بر اقتصاد، از لحاظ کالایی در تعادل نسبی قرار 

دارد و فروشگاه ها تا سقف پراز اجناس مختلف است. 
کارگروه  مشترک  نشست  در  پنج شنبه  روز  سیف  یزدان 
تنظیم بازار، گندم، آرد و نان استان بوشهر افزود: این در 
شرایطی است در کشورهایی که تحت هیچ تحریمی قرار 
ندارند با شیوع کرونا با مشکل جدی در زمینه تامین کالاهای 

مورد نیاز  روبرو شدند.
و  مشکل  پر  وضعیتی  در  کشور  اگرچه  کرد:  بیان  وی 
حساس است اما با این وجود همگان آماده دفاع از شرف، 
اقتدار و ناموس کشور هستند و کارکردن مدیران در حوزه های 
مختلف امروز جهاد تلقی می شود زیرا دشمنانی که چشم 
کشور  بر  سنگینی  فشار  ندارند  را  ایران  سربلندی  دیدن 

تحمیل کرده اند.
سیف عنوان کرد: بخش عمده این مشکلات ناشی از کینه 
و عداوت دشمنانی است که به این مرز و بوم چشم طمع 

دوخته اند.
وی گفت: آمریکا تصور می کرد با اعمال تحریم ها در ایران 
قحطی می آید و از مردم خواست تا به فروشگاه ها مراجعه 
و هر آنچه در آنها هست را خریداری کنند تا دولت ایران در 
زمینه تامین کالاهای مورد نیاز مردم با مشکل روبرو شود اما 
وجود این دشواری ها  اکنون در شهریور ماه سال 99 کشور 

پایدارتر از گذشته است.
سیف گفت: دشمنان تا امروز به هدف خود دست نیافته اند 
که این علاوه بر لطف خدا از وجود انسان هایی است که با 

تمام وجود در راه عزت بزرگی و اقتدار ایران گام برمی دارند.
وی اظهار کرد: هر کس در سطح خودش باید برای کشور 

حلال مشکلات باشد تا از این شرایط سخت کنونی عبور 
کنیم.

سیف بیان کرد: دشمن با اطلاع رسانی نامناسب تلاش 
می کند مشکلات موجود را تبدیل به چالش بین دولت و مردم 
کند که در این شرایط باید همگان بیدارانه و هوشیارانه عمل 
کنند. وی اظهار کرد: ناامید کردن مردم حرکت در مسیر 
دشمن است ولی با این وجود برای امیدوار کردن نیز نیاز به 

تلاش و فعالیت است.
مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران در باره وضعیت 
نهاده های دامی در کشور گفت: از ابتدای سال جاری 700 
هزار تن ذخایر نهاده های دامی و سویا در کشور موجود بود 
که از این مقدار بخش زیادی توزیع و جایگزین آن شده است.
وی یادآور شد: نزدیک به 700 تا 800 هزار تن از محل 
دانه های روغنی کنجاله استحصال و در کشور بین دامداران 

و مرغداران توزیع شده است.
سیف اظهار کرد: کل مصرف کشور در بخش نهاده های 
دامی و سویا سه میلیون و 800 هزار تا چهار میلیون تن 
است که تنها بخش بسیار اندکی در این بخش کمبود وجود 

داشت.
وی تاکید کرد: با توجه به اینکه نهاده های دامی در سخت 
ترین شرایط کشور تامین می شود دستگاه ها باید تلاش کنند 

تا تامین و توزیع نهاده ها به صورت مناسبی صورت گیرد.
معاون وزیر صمت افزود: همچنین نظارت کامل بر توزیع 
دارند،  تومانی   200 و  چهارهزار  ارز  که  اساسی  کالاهای 

ضروری است.
وی تاکید کرد: دشمن بر اشتغال کشور و نهاده های تولید 
تمرکز کرده که برای مقابله با آنها تامین نقدینگی و نهاده های 

مورد نیاز تولیدکنندگان در سال جهش تولید ضروری است

معاون وزیر صمت: 
شرایط کشور از لحاظ کالایی در حالت تعادل است

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
به  مربوط   1398114430002002422 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002007750 شماره  1-رأی 
حسینعلی مرادپور فرزند غیبعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت57/50 متر مربع 
پلاک شماره 45 فرعی از 2166 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت 

مشاعی ثبت دفتر 681 صفحه 210)م الف 7194( 
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 

گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 99/06/15 تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/06/۲9
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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مجید روان ستان

در فوتبال پول حرف اول را می زند. با پول می شود بهترین مربی ها را جذب کرد 
و بهترین بازیکنان را خرید. در فوتبال پول ظاهراً مایه افتخار و شادی است و برای 

بعضی از تیم های کوچک جهان هم فقط راه اوج گرفتن به حساب می آید. 
به گزارش ایرناپلاس، در تاریخ 50 ساله باشگاه تراکتور جای قهرمانی در بالاترین 
سطح فوتبال ایران یعنی لیگ خالی است. تاریخچه این باشگاه را باید به سه بخش 

تقسیم کرد.
دوران طلایی با گوجا

بخش نخست از سال 1349 آغاز می شود و تا سال 1388 با نام تراکتورسازی 
زیرسایه کارخانه تراکتورسازی قرار داشت و در این مدت 39 سال، فقط دو بار در 
سال های 1355 و 1373 به فینال جام حذفی کشور رسیده و با قبول شکست به 
نایب قهرمانی رضایت داده و یکبار هم در سال 1371 در لیگ آزادگان به عنوان 

سومی دست یافت. در این مدت 12 مدیر و 17 مربی در راس امور قرار گرفتند. دوران 
طلایی این تیم با واسیلی گوجا رقم خورد و با 7 سال و 6 ماه رکورددار حضور روی 

نیمکت مربیگری تراکتورسازی را به خود اختصاص داد.
مهمترین بخش تاریخ باشگاه

بخش دوم از سال 1388 با صعود این تیم به نهمین دوره رقابت های لیگ 
داد.  حیات  ادامه  عاشورا  سپاه  مالکیت  تحت  سال 1397  تا  و  شد  آغاز  برتر 
تراکتورسازی در مدت 9 سال خود را در حد مدعی نشان داد و توانست با توجه به 
تماشاگران پرشور خود همه نگاه ها را به تبریز و تراکتورسازی معطوف سازد. سه 
نایب قهرمانی در سال های 1391، 1392 و 1394، یک عنوان سومی در سال 
1396 و کسب نخستین جام معتبر یعنی قهرمانی در جام حذفی سال 1392 و 
نایب قهرمانی همین جام در سال 1396 به مهمترین بخش تاریخ باشگاه تبدیل 
شود. در این مدت 9 ساله این باشگاه 7 مدیر و 10 مربی در راس باشگاه قرار 

گرفتند.

علاقه زنوزی به انتخاب مربی و بازیکن
بخش سوم این باشگاه از خردادماه 1397 با آمدن محمدرضا زنوزی مطلق به 
عنوان مالک باشگاه تراکتورسازی آغاز شد و در نخستین گام به جذب بهترین مربی 
و بازیکنان پرداخت. ایراد مدیریت جدید آنجاست که برای رساندن تراکتور به قدرت 
اول فوتبال ایران به مانند مدیران کشورهای حاشیه خلیج فارس رفتار می کند و در 
انتخاب مربیان و بازیکنان دخالت مستقیم دارد و این موضوع در دو سالی که مالکیت 
این باشگاه را برعهده گرفته نیز دیده می شود. تاکنون 6 مدیر و 6 مربی در راس امور 
این باشگاه قرار گرفته اند که این یعنی تراکتور هر فصل را با سه مدیر و مربی گذرانده 
است و حاصل آن یک عنوان پنجمی و یک چهارمی در لیگ برتر و قهرمانی در جام 

حذفی سال 1399 است.
منصوریان سرمربی جدید تراکتور 

ساکت الهامی با کسب عنوان قهرمانی جام حذفی نتوانست مالک باشگاه را راضی 
کند. شاید بخشی از این ماجرا به دلیل رفتارهای عجیب و غریب او در حاشیه بازی 
فینال با استقلال بود که با محرومیت الهامی عملًا پرونده مربیگری او در شروع لیگ 
بیستم بسته شد. مدیران تراکتور مذاکراتی را با علی دایی و جواد نکونام شروع کردند 
که بی نتیجه ماند؛ ظاهراً زمینه کار دایی فراهم نیست و نکونام هم ترجیح داد در 
فولاد بماند. رسانه ها از علیرضا منصوریان، علی کریمی و مهدی تارتار به عنوان سه 
گزینه نهایی این باشگاه نام می برند. که  منصوریان به طور رسمی بعنوان سرمربی 

این تیم معرفی شد.
داشتن یک آکادمی قوی

محمدرضا زنوزی باید رویه خود را نسبت به دو فصل اخیر تغییر دهد و به دنبال 
بازیکنان نامدار نباشد، بلکه به بازیکنان جوان اتکا کند و اساسی و ریشه ای این 
باشگاه پرطرفدار و دوست داشتنی را بسازد و در گام نخست باید به داشتن یک 
آکادمی قوی فکر کند. موفقیت تیم های بزرگی مانند بارسلونا و آژاکس در نتیجه نگاه 
ویژه به آکادمی های خودشان است. آنها علاوه بر استفاده از بازیکنانی که در مکتب 

باشگاه های خود تربیت شده اند درآمدزایی خوبی هم از این راه دارند.
در فوتبال فرانسه نیز این چنین است و در سال های نه چندان دور، باشگاه های 
راه آهن، بانک ملی، کیان و نفت که اکنون دیگر وجود خارجی ندارند باشگاه های 
بازیکن ساز ایران بودند. اکنون تراکتور به واسطه داشتن یک مالکی که تیمش دغدغه 
مالی ندارد می تواند با الگوبرداری از باشگاه فولاد، یک آکادمی بزرگ بسازد و به 
تربیت بازیکن بپردازد تا در این راه علاوه بر استفاده از داشته های خود، یک مرکز 

درآمدزایی برای باشگاه دایر کند.
در واقع مدیران این باشگاه باید برای رسیدن به اهداف خود، ساختار باشگاه را 
تغییر دهند و به جای هزینه های سنگین با استفاده از داشته های شان، به یکی از 

بزرگ ترین صادرکنندگان بازیکن نه تنها در ایران، بلکه در خاورمیانه تبدیل شوند.

تراکتورباتغییر رویه باید به سمت بازیکن سازی برود؛

تراکتور می تواند بزرگ ترین صادرکننده بازیکن در خاورمیانه شود رئیس فدراسیون بسکتبال ؛برای فعالیت مجوز شفاهی گرفتیم؛

به جز مهرام و شیمیدر
 سایر تیم ها بدهی دارند 

 رئیس فدراسیون بسکتبال تاکید کرد که از مجموع تیم های متقاضی حضور در 
فصل جدید لیگ برتر فقط دو تیم مهرام و شیمیدر بدهی های خود را پرداخت 

کرده اند، سایر تیم ها بدهکار و ملزم به تسویه حساب هستند.
رامین طباطبایی در گفتگویی در مورد فصل پیش روی رقابت های باشگاهی 
بسکتبال در سطح لیگ برتر و اینکه »آیا مجوز لازم برای شروع فعالیت ها و برگزاری 
این رقابت ها را گرفته اید؟«، گفت: در نشست هفته گذشته ستاد مبارزه با کرونا 
حضور داشتم. درخواست خود را در همان نشست مطرح و موافقت شفاهی برای 
شروع فعالیت ها و برگزاری لیگ را گرفته ایم البته به شرط برگزاری بازی های به 

صورت متمرکز و بدون تماشاگر.
وی ادامه داد: برنامه فدراسیون بسکتبال برای نیم فصل نخست لیگ برتر هم 
برگزاری مسابقات بدون تماشاگر و به صورت متمرکز در تهران است. البته این 
برگزاری متمرکز دیدارها برای این مرحله است. برای مرحله برگشت بازی ها و 
دیدارهای پلی آف به وقت خودش و بر اساس شرایط موجود تصمیم گیری می 

شود.
رئیس فدراسیون بسکتبال با تاکید بر اینکه با استناد به موافقت شفاهی کسب 
شده از ستاد مبارزه با کرونا لیگ برتر طبق قرار قبلی از نیمه آبان ماه آغاز می شود، 
خاطرنشان کرد: البته هنوز در مورد گروه بندی تیم ها و در کل جدول مسابقات 
به جمع بندی نرسیده ایم. این موضوع زمانی نهایی می شود که تعداد تیم های 
شرکت کننده به صورت دقیق مشخص باشند. با احتساب شهرداری گرگان در 
مجموع 17 تیم برای لیگ برتر اعلام آمادگی کرده اند اما پذیرش قطعی این تعداد 

تیم منوط به اعمال شرایط لازم از سوی آنهاست.
ورودیه  موقع  به  پرداخت  کامل،  حساب  تسویه  اینکه  یادآوری  با  طباطبایی 
پروتکل  و اعمال  بازی ها  برای میزبانی  و در اختیار داشتن سالنی استاندارد 
های بهداشتی در آن از شروط اصلی ورود به جدول مسابقات لیگ برتر است، 
خاطرنشان کرد: بدهی تیم ها بابت ورودیه سال قبل یا از محل قرارداد همکاری با 
مربیان و بازیکنان است. به جز مهرام تهران و شیمیدر قم که مراحل تسویه حساب 
خود را به طور کامل طی کرده اند، دیگر تیم های متقاضی حضور در لیگ برتر 

بدهی دارند. این بدهی ها باید در موعد مقرر تسویه شود.
برای  آینده( آخرین مهلت  تاکید کرد که 31 شهریورماه )دوشنبه هفته  وی 

پرداخت بدهی ها است.
به گفته رئیس فدراسیون بسکتبال، ورودیه لیگ برتر برای سال جاری هم 110 
میلیون تومان تعیین شده است. متقاضیان شرکت در این فصل مسابقات باید تا 8 

مهرماه این مبلغ را به حساب فدراسیون واریز کنند.
طباطبایی با تاکید بر توجه تیم ها به شروط موردنظر برای ورود به لیگ 99 
تصریح کرد: هر تیمی یکی از این شروط را نداشته باشد از پذیرشش در لیگ برتر 
ممانعت خواهیم کرد. عمل به تعهدات در بازه های زمانی تعیین شده هم مهم 
و ملاک تصمیم گیری است. تیم هایی که در این زمینه کوتاهی داشته باشند، 
کنار گذاشته می شوند و تیم دیگری جایگزین شان می شوند یا اینکه در کل تعداد 

شرکت کنندگان در لیگ برتر کم می شوند.
وی تاکید کرد که در جلسه قرعه کشی رقابت های لیگ برتر بسکتبال در سال 
جاری، فقط تیم هایی که بدهی ندارند، ورودیه خود را به صورت کامل پرداخت 

کرده اند و از سالن استاندارد هم برخوردار هستند، شرکت داده می شوند.
رئیس فدراسیون بسکتبال در پایان با تاکید بر اینکه آئین نامه جذب بازیکن برای 
لیگ 99 هیچ تغییری نداشته گفت که همچون سنوات گذشته تیم ها مجاز به 
جذب حداکثر دو بازیکن خارجی هستند. بازیکن ایرانی که با تیم خارجی قرارداد 
داشته باشند و بخواهند در میانه فصل به ترکیبی تیمی اضافه شود هم منعی ندارد 

فقط اینکه این نقل و انتقال به عنوان بازیکن خارجی انجام می شود.

حسین طبیبی: 

نخستین بازیکن ایران در لیگ فوتسال 
پرتغال هستم 

 ملی پوش فوتسال گفت: خرسندم که به عنوان نخستین بازیکن ایرانی درتیم 
فوتسال بنفیکا پرتغال بازی می کنم. 

»حسین طیبی« فوتسالیست تیم ملی ایران به بنفیکا پرتغال پیوست تا از فصل 
جدید برای این تیم بازی کند.  این بازیکن 31 ساله در مراسم رسمی معارفه خود 
در این تیم پرتغالی گفت: بنفیکا را به این دلیل انتخاب کردم که تیمی بزرگ با 

سابقه قهرمانی زیاد است.
وی افزود: من همیشه با قلبم بازی خواهم کرد و امیدوارم بتوانم به تیم کمک 
کنم تا بسیاری از جام ها را بدست آورد. بسیار خوشحالم که اولین بازیکن ایرانی 
هستم که برای بنفیکا بازی می کند. بسیار خوشحالم که در یک باشگاه بزرگ مانند 
بنفیکا حضور دارم. این تیم یک تیم عالی است که بازیکنان عالی و یک مربی عالی 
دارد. من همیشه بهترین تلاش خود را می کنم تا به تیم کمک کنم. مهمترین چیز 
موفقیت تیم است. من تمام تلاش خود را برای کمک به باشگاه انجام خواهم داد.

طیبی ادامه داد: امیدوارم بتوانم به تیم کمک کنم. من در سطح بین المللی 
همراه تیم ملی ایران تجارب خوبی داشته ام و بسیار خوشحالم که اولین بازیکن 

ایرانی هستم که در باشگاهی مانند بنفیکا بازی می کنم.
»دومینگوس آلمیدا لیما« سرمربی تیم فوتسال بنفیکا نیز گفت: ما از حضور 
طیبی در تیم بسیار بسیار خرسند هستیم، زیرا او اولین بازیکن ایرانی است که 
برای بنفیکا بازی می کند. او یک بازیکن بزرگ است می آید تا به تیم کمک کند تا 

عناوین قهرمانی را کسب کند.

باشگاه استقلال اعلام کرد:

دلایل منتفی شدن بازگشت استراماچونی
باشگاه استقلال با ارسال نامه ای به آندره استراماچونی دلایل عدم جذب دوباره 

این مربی ایتالیایی را تشریح کرد. 
آندره  به  نامه ای  ارسال  با  استقلال  باشگاه  مدیرعامل  سعادتمند  احمد 
استراماچونی و پاستورلو مدیر برنامه وی دلایل عدم جذب این مربی ایتالیایی را 
تشریح کرد. در بخشی از این نامه که در فضای مجازی دست به دست می شود، 
آمده است: متاسفانه ما از جانب سازمان لیگ فوتبال ایران در روز 9 سپتامبر )19 
شهریور( با پاسخ منفی مواجه شدیم. ما بیشترین تلاش خود را انجام دادیم اما 
نتوانستیم آنها را متقاعد کنیم. جدا از آن بر اساس ادعای شما در مورد بدهی های 
مبلغ،  و سود  نظر گرفتن جریمه  در  با  برای فصل گذشته،  آ  آندره  به  باشگاه 
حسابداری باشگاه ما اعلام کرده است که حداکثر 500 هزار یورو قابل پرداخت 
به آندره آ برای فصل 20-2019 )فصل گذشته( خواهد بود و نه 900 هزار یورو و 
بدین ترتیب باشگاه حاضر نیست که برای فصل 20-2019 مبلغ 900 هزار یورو 
بپردازد. برای اینکه مذاکرات شفاف و با حسن نیت پیش برود، متاسفانه باید اعلام 
کنیم که امکان انجام تشریفات اداری وجود ندارد. امیدواریم که در آینده بتوانیم 
همکاری دوجانبه ای داشته باشیم.« باشگاه استقلال  چهارشنبه شب گذشته 
هم با انتشار بیانیه های رسماً اعلام کرد بازگشت استراماچونی منتفی شده است.

چشمی: بازیکن استقلال هستم

هیچ قراردادی با تیم دیگری امضا نکرده ام
هافبک تیم فوتبال استقلال گفت: من بازیکن استقلال هستم و با هیچ تیم 

دیگری جز استقلال قرارداد امضا نکرده ام. 
روزبه چشمی هافبک استقلال در خصوص شایعه مطرح شده مبنی بر امضای 
قرارداد با یک باشگاه قطری، به سایت رسمی باشگاه گفت: من بازیکن استقلال 
هستم و هم اکنون در اردوی این تیم حضور دارم که شرایط سفت و سخت قرنطینه 
هم حاکم است. هیچ قراردادی هم با هیچ تیمی جز استقلال امضا نکرده ام و این 
مساله شایعه است. ما در لیگ قهرمانان هستیم و همه تمرکزم موفقیت استقلال 

در این مسابقات است.

 

این روزها باشگاه های پرتغالی به جذب بازیکنان ایرانی علاقه مند شدند و مدیران این باشگاه ها با مشورت کارلوس کی روش 
اقدام به جذب آنها کرده اند.

باشگاه های پرتغالی به خاطر درخشش امیر عابدزاده، مهدی طارمی و مهرداد محمدی در فصل گذشته لیگ این کشور در 
تلاش هستند تا بازیکنان ایرانی به خدمت بگیرند. این یعنی عملکرد آنها باعث شده تا بازار فوتبالیست های داخلی در پرتغال 
به شدت داغ شود. در حال حاصر علی علیپور با باشگاه ماریتیمو به توافق رسیده است. وقتی از عابدزاده در این باره می 

پرسیم می گوید: »بله ولی هنوز نمی دانم علی چه زمانی به اردوی ما ملحق می شود.« 
شهریار مغانلو با باشگاه سانتاکلارا به توافق رسیده و به زودی در پرتغال قرارداد خود را امضا می کند. روز گذشته هم مدیر 
عامل باشگاه ترابوزون اعلام کرد باشگاه پورتو به صورت رسمی خواهان جذب سیدمجید حسینی شده است. یعنی باشگاه 
پرتغالی علاقمند است علاوه بر مهدی یک بازیکن ایرانی دیگر هم به خدمت بگیرد. اگر تا تابستان سال گذشته به مسئولان 
پورتو گفته می شد یک بازیکن ایرانی جذب کنند قطعا پاسخ شان منفی بود ولی حالا بزرگترین باشگاه پرتغال در تلاش است 

تا میتواند ایرانی ها را جذب کند. 
مهدی طارمی از روز اولی که وارد لیگ پرتغال شد گفت دوست دارد طوری عمل کند که بازیکنان دیگری هم از ایران به 
پرتغال بروند. در واقع درخشش او باعث شد تا دو باشگاه ماریتیمو و سانتاکلارا سراغ دو فوروارد ایرانی بروند. کارلوس کی 
روش هم نقش کلیدی در این زمینه داشته است. ناگفته پیداست باشگاههای پرتغالی به شدت برای جذب بازیکن ایرانی 
از او مشورت می گیرند و کی روش هم هربار مثبت صحبت می کند. مثلا او نقش پررنگی در انتقال مهدی طارمی به ریوآوه 
داشت. وقتی مسولان آن باشگاه از کی روش درباره طارمی پرسیدند او از این گفت که مهدی یک خرید فوق العاده خواهد 
بود. طارمی حتی با مشورت کارلوس عازم باشگاه پورتو شد. رئیس باشگاه ماریتیمو هم از دوستان بسیار نزدیک کی روش 
به حساب می آید. این باشگاه در گذشته برای خرید علیرضا حقیقی از کارلوس مشورت گرفت. حالا این باشگاه برای فصل 

جدید علاوه بر امیر عابدزاده، علیپور را هم در اختیار خواهد داشت.

 سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند اصفهان، گفت: با توجه به شرایط پیش آمده و نحوه برگزاری لیگ،  رقابت های امسال 
از از سال های گذشته جذاب تر است. 

»وحید شمسایی« در گفت وگویی در خصوص وضعیت تمرینات تیم فوتسال گیتی پسند اصفهان، اظهار داشت: تمرینات 
تیم ما از روز شنبه در دو نوبت صبح و عصر برگزار می شود. ما از روز شنبه 9 جلسه تمرینی پرفشار و طاقت فرسا داشتیم. در 

حال حاضر در دوره بدنسازی  هستیم و در نوبت بعداز ظهر تمرینات به کار با توپ می پردازیم.
وی ادامه داد: جا دارد از بازیکنان به دلیل تحمل تمرینات وحشتناک و سخت تیم تشکر کنم. امیدوارم این تمرینات منجر 

به قهرمانی و موفقیت تیم گیتی پسند شود.
شمسایی در مورد عملکرد بازیکنان جدید تیمش، تصریح کرد: همه بازیکنان به اضافه سه بازیکن زیر 20 سالی که در 
تیم داریم، پا به پای همدیگر تمرین می کنند همه از شرایط سخت و حساس تمرینات اطلاع دارند. بدنسازی دوره جهنم 
تمرینات فوتسال است اما بعد از آن خود بازیکنان متوجه می شوند که بدنشان آماده هرگونه انجام کارهای تاکتیکی و 

تکنیکی است. 
سرمربی جدید تیم فوتسال گیتی پسند اصفهان در مورد نحوه برگزاری لیگ برتر، اظهار داشت: لیگ امسال از همان 
مرحله اول جذاب است چرا که هر هفت تیم شانس یکسان برای صعود به مرحله بعدی دارند. سال های گذشته تیم ها هر 
کدام در نیم فصل که در رده های بالا حضور داشتند بعد از شروع نیم فصل دوم به رده های پایین تر می آمدند اما حالا شرایط 

فرق می کند. به طور قطع با شرایط پیش آمده لیگ برتر بسیار جذابی خواهیم داشت.
وی درباره خبر حضور »محمد هاشم زاده« مربی فعلی تیم ملی فوتسال در تیم فوتسال گیتی پسند، گفت: ما با او در مورد 
آمدنش به تیم صحبت کرده و کارهایش را هم انجام دادیم. هفته آینده نیز قرار است باهم جلسه ای برگزار کنیم و این 
موضوع را به قطعیت برسانیم. جا دارد از »داود پرهیزکار« رییس کمیته فوتسال هم بابت اینکه اعلام کردند نظرشان در 

این مورد مثبت است، تشکر کنم. 

بازار داغ فوتبالیست های کشورمان در پرتغال؛

کارلوس کی روش پشت ایرانی ها
شمسایی: 

لیگ برتر فوتسال امسال جذاب ترمی شود

سرمربی تیم فوتبال تراکتور گفت: از پیراهن تراکتور مانند 
خانواده ام پاسداری می کنم.

سرمربیگری  مسؤولیت  قبول  درباره  منصوریان،  علیرضا 
تیم فوتبال تراکتور، اظهار داشت: تراکتور به همراه استقلال 
و پیروزی یکی از سه قطب فوتبال ایران است و من خیلی 
خوشحالم که سرمربی این تیم شده ام . فوتبال برای پرشورها 
تراکتور  فوتبال  تیم  جدید  سرمربی  است.  زندگی  و  عشق 
که  بودم  امیدوار  خیلی  و  داشتم  آرزو  پیش  مدتها  از  افزود: 
یک روز به تبریز بیایم و در ورزشگاهی که 100 هزار تماشاگر 
دارد، سرمربیگری کنم. خدا را شکر این اتفاق افتاد و امروز 
افتخار پیدا کردم تا در دیار ستارخان ها، باقرخان ها و باکری ها 
باشگاه،  با مالک  روند مذاکراتش  به  اشاره  با  کار کنم. وی  

خاطرنشان کرد: زمانی که آقای زنوزی و آقای الیاسی با من 
تماس گرفتند، گفتم که به خاطر شور هواداران و احترامی که 
برای شما قائلم به تراکتور می آیم. در ادامه هم قرارداد تنظیم 
شد. من خیلی راحت به تراکتور آمدم، چون احترام ویژه ای 
به آقای زنوزی قائلم و ایشان مانند برادر بزرگم هستند. آقای 
زنوزی برای فوتبال از جیب خودش خرج می کند و به همین 
سایت  با  که  منصوریان  است.   واجب  ایشان  احترام  خاطر 
باشگاه تراکتور گفتگو کرده است، ادامه داد: من با هواداران 
تراکتور خاطرات خوبی دارم و اینکه این تیم در همه شهرها 
لذت  من  برای  دارد،  را  خود  شور  پر  هواداران  ورزشگاه ها  و 
بخش است. دلیل اصلی حضور من در تبریز، هواداران پرشور 
میلیونی تراکتور و آقای زنوزی هستند. وی با بیان اینکه برای 

دیدار با پرشورها لحظه شماری می  کند، گفت: امیدوارم هرچه 
سریع تر بتوانم بار دیگر ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز را پُر از 
هواداران ببینم و شاهد شعار معروف »بیر، ایکی، اوچ« آنها 
امسال  بتوانیم  پرشورها،  مثبت  انرژی  با  ان شاءالله  باشم. 
اتفاقات خوبی را رقم بزنیم. سرمربی تیم فوتبال تراکتور در 
پاسخ به این سوال که چه اهدافی برای آینده تیم متصور است؟ 
گفت: تیم های بزرگ، اهداف بزرگی دارند. تلاش می کنم که 
از پرچم و پیراهن تراکتور مانند خانواده خودم پاسداری کنم. 
این پیراهن، دست من امانت است و به مردم تُرک زبان کشور 
و هواداران میلیونی تراکتور قول می دهم که با جان و دل برای 
این تیم تلاش کنم. مبنای کار کردن ما در تراکتور، زحمت 
کشیدن خواهد بود. منصوریان ادامه داد: من خودم این شعار 

زیبای هواداران تراکتور را می پسندم که »یل یاتار طوفان یاتار 
یاتماز تراختور بایراقی« و  از هواداران می خواهم که با همین 
شعار همانند همیشه از تراکتور حمایت کنند تا ما هم پشت مان 
را به آنها گرم کنیم و کارهای بزرگ انجام بدهیم. وی در پایان 
گفت: باز هم تاکید می کنم که من فقط با یک تماس از سوی 
آقای زنوزی هدایت تراکتور را قبول کردم و به ایشان گفتم که 
باعث افتخار من است که در این شهر و برای هواداران تراکتور 
کار کنم. ما در کمتر از 48 ساعت با هم به توافق رسیدیم و 
قرارداد امضا کردیم. خدا را هم شکر می کنم که در روز تولد 
استاد شهریار به تراکتور آمدم و ضمن تبریک و گرامیداشت 
این روز، دوست دارم این مصرع زیبا از ایشان را تقدیم هواداران 

میلیونی تراکتور کنم: سلام اولسون شوْکتوْزه ائلوْزه

منصوریان: 48 ساعته توافق کردیم؛

 از پیراهن تراکتور مانند خانواده ام پاسداری می کنم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده 

اند.
1- رای شماره 139960330005000127 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000039 مربوط به سید 
حسین موسوی فرزند سید یداله در قسمتی از / ششدانگ خانه به مساحت 151متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از سید یداله موسوی )م الف7139(. 
2- رای شماره 139960330005000116 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000061 مربوط به اباذر 
رستمی فرزند ولی در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 1292متر مربع پلاک شماره فرعی از 28 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از ولی رستمی )م الف7140(. 
به  مربوط   1399114430005000001 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330005000133 شماره  رای   -3
غلامعلی جوانمرد فرزند مهرعلی در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 152متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید یداله موسوی )م الف7141(. 
4- رای شماره 139960330005000119 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000064 مربوط به صفر 
رستمی فرزند موسی در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 180/30 متر مربع پلاک شماره فرعی از 28 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از ولی رستمی )م الف7142(. 
5- رای شماره 139960330005000120 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000060 مربوط به محسن 
محمدی فرزند نقی در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 152متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید محمود موسوی )م الف7143(. 
6- رای شماره 139960330005000114 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000063 مربوط به صفر 
رستمی فرزند موسی در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 125/30متر مربع پلاک شماره فرعی از 28 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از ولی رستمی )م الف7144(. 
7- رای شماره 139860330005000325 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000036 مربوط به حجت 
سباغ فرزند محمود در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 170/60 متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امامقلی محمدی )م الف7145(. 

به  مربوط   1398114430005000062 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330005000118 شماره  رای   -8
غلامحسین رستمی فرزند صفر در قسمتی از/ ششدانگ یکبابخانه به مساحت 464/55 متر مربع پلاک شماره فرعی از 

28 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ولی رستمی )م الف7146(. 
9- رای شماره 139960330005000112 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430005000003 مربوط به اعظم 
مرادبیکلو فرزند علیرضا در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 309/11متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس مرادبگلو)م الف7147(. 
10- رای شماره 139960330005000125 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000049 مربوط به حسن 
صفری فرزند شمسعلی در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 282/27 متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی از سید یداله موسوی )م الف7148(. 
11- رای شماره 139960330005000129 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430005000005 مربوط به اعظم 
مرادبیکلو فرزند علیرضا در قسمتی از/ ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 575 متر مربع از 
پلاک شماره 95 فرعی از 55 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامرضا 

مرادبگلو)م الف7149(. 
12- رای شماره 139960330005000135 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430005000069 مربوط به سید 
محمود موسوی فرزند سید محمد در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 96/15متر مربع پلاک شماره فرعی از 55 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قنبر محمدی )م الف7150(. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه جعفریه 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1399/06/1۲  تاریخ انتشار دوم: 1399/06/۲9
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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کارشناس ارشد مسائل استراتژیک با هشدار نسبت به بهره برداری انتخاباتی 
ترامپ از بالا رفتن تنش میان تهران و واشنگتن، گفت: ترامپ برای بازه زمانی پس 
از اعلام یکجانبه »اسنپ بک« برنامه ریزی زیادی داشته است تا شرایط را به گونه ای 
رقم بزند که ایران در دام طراحی شده اش بیفتد و به همین دلیل ضروری است 

تهران در دام انتخاباتی کاخ سفید نیفتد. 
»دیاکو حسینی« درباره بایدها و نبایدهای سیاست خارجی ایران تا زمان برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا گفت: ایران نباید به موضوع انتخاباتی آمریکا 
تبدیل شود به این معنا که موضوع ایران نباید امتیاز انتخاباتی و برگه برنده دونالد 

ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری این کشور باشد.
کارشناس ارشد مسائل استراتژیک ادامه داد: ترامپ نباید از طریق طرح موضوع 
ایران پیروزی خود در انتخابات ریاست جمهوری را تسهیل کرده یا وانمود کند که در 

مورد ایران در عرصه سیاست خارجی عملکرد موفقیت آمیزی داشته است.
ظهور هر نوع بحران به ویژه جنگ به سود ترامپ است

حسینی به فعالیت تندروها در آمریکا برای به حداکثر رساندن تنش ها میان تهران 
و واشنگتن اشاره کرد و اظهار داشت: در صورت بروز هر گونه تنش پیش بینی 
نشده، ظهور هر نوع بحران به ویژه جنگ موجب اقبال افکار عمومی آمریکایی ها 

به ترامپ می شود.
وی با تاکید بر اینکه ما باید برابر تنش آفرینی های دولتمردان آمریکایی در شرایط 
کنونی کاملا هوشیار باشیم، تصریح کرد: احتیاط ایران در برابر بحران آفرینی های 
زمینه  که  باشد  شکلی  به  تهران  اقدامات  و  باشد  گذشته  از  بیش  باید  آمریکا 
بهانه گیری برای حداقل بخشی از هیات حاکمه آمریکا به ویژه تیم ترامپ شکل 

نگیرد.
تهران نباید در دام انتخاباتی کاخ سفید بیفتد

ملل  سازمان  تحریم های  بازگرداندن  برای  آمریکا  تلاش  به  اشاره  با  حسینی 
متحد علیه ایران خاطرنشان کرد: با پایان موعد 30 روزه مورد ادعای آمریکا برای 
»اسنپ بک« در هفته آینده، فضای تبلیغاتی برای دولت آمریکا فراهم می شود که با 
ردگیری خرید و فروش های ایران، زمینه بروز بحرانی را فراهم کند که برای انتخابات 

ریاست جمهوری هم کاربرد داشته باشد.
ریاست  استراتژیک  بررسی های  مرکز  جهانی  مطالعات  برنامه  مدیر  گفته  به 
جمهوری، دولت ترامپ برای بازه زمانی پس از اعلام یکجانبه اسنپ بک برنامه ریزی 

زیادی داشته است تا به نحوی عمل کند و شرایط را رقم بزند که ایران در دام طراحی 
شده اش بیفتد و به همین خاطر ضروری است تهران در دام انتخاباتی کاخ سفید 

نیفتد.
هرگونه تصمیم گیری در مورد برجام برعهده شورای عالی امنیت ملی است

حسینی درباره طرح سه فوریتی مجلس برای توقف تعهدات هسته ای ایران در 
برابر بازگرداندن تحریم های سازمان ملل متحد توسط آمریکا ابراز داشت: براساس 
مصوبات پیشین مجلس در مورد برجام، هرگونه تصمیم گیری در مورد حال و آینده 
این توافق برعهده شورای عالی امنیت ملی است و مجلس امکان هرگونه ورود در 

این سطح را برای پاسخ به اقدامات آمریکا ندارد.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه مجلس به عنوان قوه 
قانونگذار می تواند شرایطی را فراهم کند و قوانینی را تصویب کند که زمینه را برای 
حفظ برجام حفظ کرده و پیام سیاسی را به طرف آمریکایی ارسال کند، عنوان کرد: 
نقش مجلس در تعیین سرنوشت برجام مشورتی است و نمایندگان می توانند از 
طریق مشورت با شورای عالی امنیت ملی و دولت، پیشنهادات خود را مطرح کنند. 

اروپا دولت ترامپ را یک موقت تصادفی تلقی می کند
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا با تاکید بر اینکه ایران نباید دچار رفتارهای 
احساسی و افراطی شود، یادآور شد: پاسخ های ایران بر اساس محاسبه سناریوهای 
موجود و رفتارهای احتمالی آمریکا براساس واقعیت و شرایط موجود باشد و اکنون 
دولت در این مسیر است. در واقع پاسخ ایران به تحریکات و رفتارهای آمریکا باید 
براساس آینده نگری انجام شود و از افتادن در زمین بازی که معادله را به سود آمریکا 

رقم بزند، خودداری کند.
حسینی درباره رویکرد کشورهای اروپایی در برابر آمریکا هم بیان کرد: اتحادیه 
اروپا دولت ترامپ را یک موقت تصادفی تلقی می کند که موجب شده آمریکا از اصل 
و واقعیت خود فاصله بگیرد. آنها امیدوارند با نتایج حاصل از انتخابات، وضعیت 

متفاوت تر از امروز شود و با پیروزی بایدن، آمریکا در مسیر سابق خود برگردد.
اولویت اصلی اروپا در شرایط کنونی حفظ برجام است

وی با بیان اینکه اولویت اصلی اروپا در شرایط کنونی حفظ برجام است، گفت: 
آنها امیدوارند با تغییر دولت آمریکا این امکان را داشته باشند که توافق هسته ای 
را احیا کرده و از روش هایی که منجر به برخورد و تنش های خارج از کنترل شود، 

جلوگیری کنند.

ریاست  استراتژیک  بررسی های  مرکز  جهانی  مطالعات  برنامه  مدیر  گفته  به 
برای  آمریکا  برابر درخواست  بار طی 2 ماه گذشته در  اروپایی ها 2  جمهوری، 
تمدید تحریم های تسلیحاتی و اسنپ بک مقاومت کرده و احتمالا تا زمان برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا مقاومت هم خواهند کرد تا سطح تنش ها در 

داخل و خارج را پایین نگه دارند.
اروپا با پیروزی مجدد ترامپ در مقابل دو راهی قرار می گیرد

حسینی درباره رویکرد اتحادیه اروپا در صورت انتخاب مجدد ترامپ به عنوان 
رییس جمهوری هم اظهار داشت: اگر ترامپ مجددا پیروز انتخابات شود، احتمال 
تغییر موضع اروپایی ها ممکن است. انتخاب مجدد ترامپ به اروپا نشان خواهد داد 
که او پدیده تصادفی نیست بلکه جزیی از ساختار جدید آمریکاست که تغییراتی را 

در این ساختار ایجاد کرده که تا ده ها سال تاثیرگذار است.
وی درگفت وگو با ایرنا، با بیان اینکه اروپا در صورت انتخاب مجدد ترامپ در 
مقابل یک دو راهی قرار می گیرد و مجبور به انتخاب است، تصریح کرد: احتمالا 
کشورهای اروپای غربی به ویژه فرانسه و آلمان بخواهند استقلال سیاسی و نظامی 
و تا حدودی اقتصادی  خود را نسبت به آمریکا افزایش دهند اما اعضای شرقی 
اتحادیه اروپا، روسیه را اولویت اول خود می دانند که آمریکا می تواند پایه و ستون 

آنها برای مقابله با روس ها باشد.
ترامپ پل های پشت سر خود را در مورد ایران خراب کرده است

این استاد دانشگاه افزود: مقابل این شکاف، رهبران اروپا باید اولویت خود را 
مشخص کنند؛ اینکه می خواهند استقلال شان در برابر آمریکا حفظ شود یا آنکه 
به دنبال حفظ اتحادیه اروپا باشند. در صورتی که آنها به فکر حفظ استقلال شان 
باشند، احتمالا اختلافات داخلی در اتحادیه اروپا افزایش و اختلافات اروپا و آمریکا 
بیشتر می شود و اروپا از برجام حمایت بیشتری کرده و به روسیه و چین برای مقابله 

با یکجانبه گرایی با آمریکا نزدیک تر می شوند.
حسینی در پاسخ به این سووال که آیا اکنون زمان مذاکره با آمریکا برای کسب 
امتیاز بیشتر از ترامپ نیست، خاطرنشان کرد: ترامپ به قدری روابط میان ایران 
و آمریکا را متشنج و پل های پشت سر خود را در مورد ایران خراب کرده است که 
شرایط برای طرح مذاکره با آمریکا مهیا نیست. در داخل آمریکا و دولت ترامپ هم 

شرایط برای گفت وگو با ایران فراهم نیست.
دولت ترامپ به دنبال توافقی منصفانه نیست

وی اظهار داشت: با کسانی  که هدف شان عقد توافق تسلیم است و نه توافقی 
براساس چانه زنی و بده بستان نمی توان مذاکره کرد. دولت ترامپ به دنبال توافقی 
منصفانه نیست. اگر ترامپ مجددا رئیس جمهور شود، وضعیت به همین شکل 
باقی می ماند مگر آنکه ترکیب دولت بعدی او به شکل بنیادی تغییر کرده و متفاوت 
از دولت نخستش باشد. همچنین لازم است تغییراتی بنیادی در نگاه ترامپ نسبت 

به ایران ایجاد شود.
مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری با 
بیان اینکه انجام مذاکره میان تهران و واشنگتن پرونده آسانی برای طرفین نیست، 
یادآور شد: این شرایطی است که ترامپ ایجاد کرده است. او اقداماتی را انجام داده 
و از خط قرمزهایی - مانند خروج از برجام، تروریستی اعلام کردن سپاه، تحریم 
رهبری و وزیر امور خارجه و از همه مهمتر، ترور سردار سلیمانی – عبور کرده که 

امکان مذاکره را به طور کلی منتفی می کند.
فضای روابط ایران و آمریکا با پیروزی بایدن متفاوت می شود

حسینی درباره مناسبات ایران و آمریکا در صورت ریاست جمهوری جو بایدن هم 
بیان کرد: با ریاست جمهوری او، احتمالا فضای روابط ایران و آمریکا هم متفاوت از 
قبل خواهد شد. بایدن بدون تعصب نسبت به ترامپ می تواند به برجام بازگردد و در 
جهت اصلاح اشتباهات آمریکا عمل کند. در واقع، ریاست جمهوری ترامپ زمینه 

و مقدمه لازم را برای مذاکره میان ایران و آمریکا را فراهم می کند.
وی با تاکید بر اینکه با پیروزی بایدن در انتخابات بسیاری موانعی که ترامپ آنها 
را ایجاد کرده، کمرنگ می شوند، گفت: البته این به معنای دستیابی به یک توافق 
زودبازده نیست هرچند که مذاکره با بایدن آسان هم نیست و دشواری های خاص 
خود را دارد چراکه هر دو طرف هم تفاسیر مختلفی از برجام دارند و هم انتظارات 
متفاوتی از یکدیگر دارند. از سوی دیگر، بایدن نمی تواند بی تفاوت به اصلاح برجام 

و مسائل منطقه ای باشد.

یک کارشناس مسائل استراتژیک: 

اصلاحات کدام را تجربه می کند؟ایران نباید به موضوع انتخاباتی آمریکا تبدیل شود

اختلاف نظر یا دوقطبی شدید

ماههای منتهی به انتخابات، فصل اظهارنظرهای سیاسی و البته برداشت های 
مختلف از این اظهارنظرها در تحلیل هاست و شاید از این روست که برخی با کنار 
هم چیدن قطعاتی از سخنان چهره های سیاسی اصلاح طلب مدعی وجود افتراق 
شدید و دو قطبی میان آنها می شوند که شاید تنها اختلاف نظری قابل حل باشد. 

چپ  جناح  در  را  اتفاقات  از  دومینویی  یازدهم،  مجلس  انتخابات  در  ناکامی 
سیاسی ایران آغاز کرد که به نظر می رسد همچنان ادامه خواهد داشت. مهمترین 
این اتفاقات را می توان شکافی دانست که میان برخی طیف ها و حزب های اصلاح 
طلب ایجاد شده است و هر زمان امیدها به ترمیم آن افزایش می یابد، شایعه ها 
و اظهارات آن را شدت بخشیده و عمیق تر می کنند. مهمترین این اختلافات در 
مقطع کنونی به اعتقاد برخی تحلیلگران به دلیل سازِناکوکی است که از سوی 
حزب کارگزاران سازندگی ایران شنیده می شود. واقعیت آن است که اظهارات 
شماری از چهره های عضو شورای مرکزی این حزب درباره انتخابات، رهبری جریان 
اصلاحات، آینده شورای عالی سیاست گذاری و دیگر دغدغه های اصلاح طلبان، 
گاهی چنان متناقض گفته و منتشر می شود که ضمن ایجاد سردرگمی موجب 

برخی سوء برداشت ها و تفسیرها از این اظهارات هم می شود.
نیابتی؟  و  ائتلافی  یا  اصلاح طلب  نامزد  است؟  اصلاحات  رهبر  کسی  چه 
شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان )شعسا( یا پارلمان اصلاحات؟ 
سه علامت سوال بزرگی است که هرگونه اظهارنظر درباره آنها به ویژه از سوی 
چهره های شاخص اصلاح طلب موجی از تفسیرها را با خود به همراه می آورد. با 
وجود این اختلافات اما همین چهره های برجسته همچنان به حضوری موثر با 
نامزدی واحد و مورد اجماع در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری امیدوار 

هستند.
شعسا یا پارلمان، نیابتی یا اصیل؟ 

سازوکار انتخاباتی و اجماع بر سر نامزد حاضر در خرداد 1400، هم یکی از 
کانون هایی است که اصلاح طلبان همچنان درباره آن به نتیجه مشخص نرسیده 
اند و گرچه برای دوقطبی شدن فضا در اردوگاه آنها این موضوع کافی نیست اما 
نمی توان صورت مساله را پاک کرد. واقعیت آن است که گروهی از اصلاح طلبان 
همچنان بر ادامه کار شورای عالی سیاست گذاری پافشاری می کنند و حتی برای 
دوره تازه آن هم طرحی داشته و آغاز دوباره آن را مهرماه اعلام کرده اند. اما این میان 
و به ویژه پس از استعفای »محمدرضا عارف« رییس و حجت الاسلام »عبدالواحد 
موسوی لاری« نایب رییس آن، ادامه کار با روند کنونی مورد قبول بسیاری از احزاب 
اصلاح طلب مانند کارگزاران نیست. این حزب از منتقدان سرسخت شعسا و 
رییس و عمکردش بود و اکنون برای تعیین سازوکار در پی طرح پارلمان اصلاحات 
است. درباره پارلمان اصلاحات و نحوه اجرایی شدن آن هنوز ابهامات بی شماری 
وجود دارد اما مخالفت صریحی با این سازوکار هم یا وجود ندارد یا دست کم ابراز 
نمی شود. بر همین اساس می توان نتیجه گرفت که طرح پارلمان اصلاحات هنوز 
از سوی طراحان آن نیز چکش کاری و عملیاتی نشده است و نمی تواند موضوع 

اختلاف شدید میان اصلاح طلبان باشد.
نامزد انتخاباتی و این دوگانه که حتما و قطعا باید اصلاح طلب باشد یا نیابتی؛ 
احزابی چون  باشد.  برای اصلاحات  از مهمترین موضوعات چالش زا  می تواند 
کارگزاران مدتهاست تلاش دارند تا ضرورت حضور در عرصه قدرت را حتی با ائتلاف 
با شخصیت های معتدل دیگر جریان های سیاسی به دیگران یادآور شوند و این در 
حالی است که گروه دیگری چنین رویکردی را به ضرر جریان اصلاحات می دانند. 
با این همه اما به نظر می رسد این موضوع می تواند در جمع شخصیت های برجسته 
و به اصطلاح زعمای اصلاح طلب به اجماع منجر شود به شرط آنکه مخالفان نامزد 
نیابتی، بتوانند نامزدی معرفی کنند که توانایی عبور از سد نهادهای نظارتی را 

داشته باشد و بتواند اقبال عمومی را هم هرچند نسبی به دست آورد.
مجموع اظهارات موافقان نامزد ائتلافی هم حاکی از آن است که در صورت 
معرفی چنین گزینه ای اجماع بر سر نامزد واحد متحمل خواهد بود و اصلاح طلبان 
در شرایطی که اقبال جامعه به کنشگری سیاسی به شکل محسوسی کاهش یافته، 
به تفرقه ای از جنس سال 84 آلوده نخواهند شد. اما اگر گروهی از اصلاح طلبان 
نتوانند چنین شخصیتی برای انتخابات معرفی کنند و مانند انتخابات مجلس 
ترجیح خود را عدم معرفی و شرکت موثر در انتخابات اعلام کنند؛ گروه دیگر تن به 
این خواسته ندهد و نامزد مورد نظر خود را حتی اگر از جریان رقیب باشد معرفی و 

مورد حمایت قرار دهد.
رهبری اصلاحات نقطه اختلاف است؟ 

موضوع رهبری در جریان اصلاحات این روزها یکی از مباحث مهمی است که 
رسانه ها از آن به محل اختلاف میان اصلاح طلبان تعبیر می کنند. اصلاحات از 
خرداد سال 76 تاکنون سید محمد خاتمی را مرجع تصمیمات خود می دانست. 
اینکه آیا شخص رییس دولت اصلاحات با این موضوع به ویژه پس از پایان دوره 
ریاست جمهوری تا چه اندازه موافق یا متمایل بوده، محل ابهام است، کما اینکه 
طی ماههای اخیر و همزمان با طرح شبهاتی درباره رهبری او بر جریان اصلاحات، 
تاکید کرده است: »من هیچ وقت مدعی رهبری جریان اصلاحات نبودم، بلکه 
به خاطر توجه برخی از مردم در انتخابات  اظهار نظر می کنم، وگرنه هیچ سیستم 
دموکراتی بنده را به عنوان رهبر جریان اصلاحات انتخاب نکرده است.« چهره های 
نزدیک به وی هم، او را نه رهبر تشکیلاتی بلکه مرجع کاریزماتیک برای انسجام 
بخشی به فعالیت های اصلاح طلبان می دانند. با این توصیفات برخی تحلیل های 
منتشر شده به ویژه در رسانه های رقیب تلاش می کند این باور را القا کند که 
اصلاح طلبان به ویژه حزب کارگزاران سازندگی در مقطع کنونی؛ دیگر کاریزمای 
رییس دولت اصلاحات را گره گشای کار این جریان سیاسی نمی داند. اما آیا 
موضوع به معنای کنار گذاشتن رییس دولت اصلاحات یا اختلاف شدید با اوست؟ 
»محمد قوچانی« عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی سال گذشته پس 
انتشار یک مصاحبه از سوی دبیرکل کارگزاران درباره رهبر جریان اصلاحات تاکید 
کرده بود: »عبور و انتقاد از شورای عالی سیاست گذاری به معنای عبور از آقای 
خاتمی نیست و موضوع اصلی ما مدیریت اصلاحات در شورای عالی است.« 
»حسین مرعشی« سخنگوی این حزب هم اردیبهشت ماه امسال تصریح کرد: 
»حزب کارگزاران جایگزینی برای آقای خاتمی متصور نیست و کسی نمی تواند 
جای ایشان را در رهبری جریان اصلاحات پُرکند.« با این همه اما به نظر می رسد 
طیف هایی از اصلاح طلبان یکی از دلایل ناکامی خود در انتخابات مجلس را به نبود 
رهبری منسجم و هدایت کننده نسبت می دهند و طرح برخی از مباحث از این 
جهت است که برای انتخابات پیش رو سازوکاری اندیشیده شود تا بی آنکه نیازی به 
کاریزمای فردی، شخص خاصی باشد، این سازوکار و برنامه خروجی آن مردم را پای 
صندوق های رای آورد. شواهد هم نشان می دهد خود رییس دولت اصلاحات هم 

تمایلی به حضور یا نقش آفرینی خاصی در این سازوکار ندارد.
مشکلات حل شدنی هستند؟ 

اصلاح طلبان هم مانند اصولگرایان در مسیر رسیدن به پاستور اختلاف نظرهای 
بیشماری پیش رو دارند که دو مورد از آن  در بالا مورد اشاره قرار گرفت، اینکه 
اما چنین اختلافاتی تا چه اندازه می تواند آینده سیاسی آنها را تهدید کرده و به 
فروپاشی در این جریان منجر شود چندان محتمل به نظر نمی رسد. تجربه سالها 
سیاست ورزی به ویژه پس از حوادث انتخابات ریاست جمهوری دهم در سال 88 
اکثریت آنها را به این نتیجه رسانده است که برای حضور در عرصه قدرت بیش از 
هرچیزی به وحدت میان خود نیاز دارند و تا این مهم حاصل نشود نمی توانند کاری 
از پیش ببرند. هم حزب کارگزاران برای استمرار حضور موثر نیازمند همکاری دیگر 
گروهها و احزاب است و هم شخصیت های تکنوکرات این حزب می توانند در آینده 
اصلاحات نقش حیاتی داشته باشند. بنابراین به نظر می رسد در ماههای پیش رو 
حتی اگر نقاط افتراق و اختلاف هم افزایش نشان دهد تلاش ها برای کاستن از 
آن هم افزایش می یابد تا انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم تکرار ناکامی مجلس 

یازدهم نباشد.

 سازوکار حل اختلاف در برجام گنجانده شد تا ضامن اجرای 
آن باشد ؛ اما اکنون کانون  اختلاف جامعه جهانی با آمریکا شده 
است. کاخ سفید عنوان " مکانیسم ماشه" یا "اسنپ بک" بر آن 
نهاده و خواهان سوءاستفاده یکجانبه از توافقی است که نماد 

چندجانبه گرایی به حساب می آید. 
همزمان با نزدیک شدن به پایان شهریورماه، آمریکا مانورهای 
خود را بر پروسه ای آغاز کرده است که خود به تنهایی و با تکیه 
بر برداشت های متوهمانه از برجام و قطعنامه 2231 مدعی 
آغاز مکانیسم ماشه و بازگرداندن تحریم ها علیه ایران است. 
»مایک پمپئو« وزیر امور خارجه آمریکا سی مردادماه، با حضور 
در سازمان ملل متحد در نامه ای رسما آغاز روند بازگرداندن 
تحریم ها علیه ایران را به شورای امنیت اطلاع داد. چهار روز بعد 
»دیان دجانی« رییس وقت شورای امنیت سازمان ملل پاسخ 
اعضای این شورا به درخواست تیم دونالد ترامپ را اینگونه اعلام 
کرد: »با توجه به مخالفت 13 عضو با خواسته آمریکا درباره 
مکانیسم ماشه علیه ایران، اجماعی وجود ندارد و نمی توان 
اقدام بیشتری انجام داد.« این موضع هفته بعد از سوی »عبدو 

آباری« رییس جدید و نیجری شورای امنیت باز هم تکرار شد.
هفته بعد و با پایان ماه شهریور، مهلت یک ماهه قانونی درباره 
این شکایت یا نوتیفیکیشن آمریکا به پایان خواهد رسید و بر 
اساس سازوکار پیش بینی شده در برجام و قطعنامه 2231، 
شورای امنیت سازمان ملل باید کمیته ای مشترک برای حل 
موضوع شکایت آمریکا تشکیل داده و تا 15 روز آینده به نتیجه 
مشخص برسد. تشکیل این کمیته و پنل زیرمجموعه آن، با 
توجه به شرایط کنونی برجام و مخالفت طرفین این توافق از یک 
سو و اعضای شورای امنیت سازمان ملل از سوی دیگر؛ بعید به 
نظر می رسد و باید دید گام بعدی کاخ سفید در اجرای نقشه 

های زیاده خواهانه خود چه خواهد بود.
مروری کوتاه بر مناقشه اسنپ بک

مکانیسم حل اختلاف یکی از مهم ترین بخش های توافق 
برجام و قطعنامه 2231 شورای امنیت است که بر اساس آن هر 
کشوری می تواند شکایت خود را از طریق آن حل کند. ارجاع 
شکایت به کمیسیون مشترک برجام )متشکل از کارشناسان 
کشورهای عضو(، ارجاع به کمیسیون وزرای امور خارجه، ارجاع 
به گروه داوری و در نهایت ارائه شکایت به شورای امنیت سازمان 
ملل متحد پروسه ای است که باید در این قطعنامه طی شود تا 

کار به مرحله فعال سازی ماشه برسد.
پس از ارائه گزارش و شکایت در شورای امنیت اعضای این 
شورا باید برای تمدید تعلیق تحریم های ایران قطعنامه ای صادر 
کنند که در شرایط کنونی به این دلیل که شاکی آمریکاست 
و حق وتو دارد، این قطعنامه در صورت تصویب هم با وتوی 
چنین  تصویب  عدم  صورت  در  شد.  خواهد  روبرو  واشنگتن 
قطعنامه ای تحریم ها علیه ایران پس از سی روز باز خواهد 
عضو  که  حربه  این  استناد  به  آمریکا  متحده  ایالات  گشت. 
شورای امنیت سازمان ملل است و  قطعنامه ٢٢٣١ سندی 

مستقل از برجام است و متعلق به این شوراست، می خواهد 
به رغم خروج از برجام و عدم طی مراحل شکایت و بررسی، از 
قطعنامه بهره برداری مورد نظر خود را انجام دهد. بهانه حقوقی 
کاخ سفید هم لفظ »مشارکت کنندگان در برجام« و نه »اعضای 
برجام« است و آمریکا خود را یکی از مشارکت کنندگان در این 
توافق می داند. حال اگر طرفین دیگر برجام برای آنکه نشان 
دهند آمریکا مشارکت و عضویتی در برجام ندارد باید قطعنامه 
ای تفسیری از قطعنامه 2231 ارائه دهند که قطعا با وتوی 
بر  تحریم ها  بازگرداندن  برای  حال  شد.  خواهد  روبرو  آمریکا 
اساس همان مکانیسم حل اختلاف باید کمیته تحریم تشکیل 
شود و پنل های زیر مجموعه آن قطعنامه های الغا شده را بار 

دیگر احیا کند.
واکنش های جهانی در برابر یکجانبه گرایی آمریکایی

این تلاش گسترده آمریکا اما برخلاف مقاطع پیشین این 
بار نه تنها طرفداری ندارد بلکه مخالفان جدی هم مقابل خود 
درباره  متحد  ملل  سازمان  دبیرکل  گوترش«  »آنتونیو  دارد. 
ادعای آمریکا برای بازگرداندن تحریم های سازمان ملل متحد 
به  و  ساده  بسیار  ما  »موضع  است:  کرده  تاکید  ایران،  علیه 
به عنوان یک  امنیت  این شورای  باقی است.  همان صورت 
رکن سازمان ملل متحد است که وظیفه تفسیر قطعنامه های 
شورای امنیت را دارد. از این رو، ما همانگونه عمل می کنیم که 
شورای امنیت عمل کند.« به نظر می رسد با مخالفت 13 عضو 
شورای امنیت درباره بازگشت تحریم ها علیه ایران، تفسیر این 
شورا از قطعنامه 2231 چندان به نفع آمریکا نباشد. از دیگر 
سو این موضع گیری دبیرکل سازمان ملل متحد نشان می دهد 
دست کم تاکنون؛ تهدیدات کاخ سفید از سوی جامعه جهانی 

چندان جدی گرفته نشده است.
و  راب«  »دومینیک  ماس«،  »هایکو  شامل  اروپا  تروئیکای 
فرانسه  و  انگلیس  آلمان،  خارجه  وزیران  لودریان«  ایو  »ژان 
هفته گذشته در نشستی در لندن که »جوسپ بورل« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز به صورت ویدئوکنفرانس به 
آن پیوست، پیرامون حفظ برجام و رد ادعای آمریکا درباره فعال 
شدن مکانیسم ماشه علیه ایران توافق کردند. کشورهای روسیه 
و چین هم پیش از این با رد درخواست های آمریکا بر غیرقانونی 

بودن آن تاکید کرده بودند.
پیش از این نیز با گزارش مثبت »رافائل گروسی« مدیر کل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره همکاری های تمام قد 
ایران و آژانس در عمل دستاویز قرار دادن این نهاد به منظور 
فشار به ایران هم از دست آمریکا خارج شد. مقامات ایرانی 
هم بارها از تریبون های مختلف تاکید کرده اند که مکانیسیم 
ماشه واژه ای جعلی است که اساسا در برجام وجود ندارد و 
آمریکایی ها سعی کرده اند از آن استفاده کنند و با این ترفندها 

راه تازه ای برای آنها گشوده نخواهد شد.
حجت الاسلام »حسن روحانی« رییس جمهوری در واکنش 
به تهدیدات ماشه ای آمریکا تاکید کرد: »همه دنیا می دانند 

مکانسیم ماشه برای اعضای برجام است و کسی که برجام 
را خائنانه و آنرا بدترین توافق تاریخی آمریکا دانسته، از این 
برجام خارج شده است، صلاحیت این کار را ندارد. بنابراین 
یکشنبه  و  شنبه  روز  باشد،  جمع  حواسشان  کاملا  ما  ملت 
روز پیروزی ملت ایران است، روز شکست مفتضحانه آمریکا 
است. کانال های ضدایرانی خارج از کشور برای خودشان خبر 
درست نکنند و بگویند آمریکا ادعایی کرده و یک ماه هم صبر 
این مکانیسم استفاده کند. اصلا  از  بنابراین می تواند  کرده 

مکانیسمی شروع نشد که به نتیجه ای برسد.«
مرور این واکنش ها نشان می دهد که در حال حاضر تنها رژیم 
صهیونیستی و برخی حاشیه نشین های خلیج فارس تنها 
حامیان ماجراجویی تاجر کاخ سفید هستند اما حتی نامه های 
پی درپی آنها به شورای امنیت هم کارساز اجماع نبوده و یکی 

پس از دیگری مورد بی اعتنایی قرار گرفته است.
آنچه جامعه ملل می تواند انجام دهد

اعضای  و  ملل  سازمان  واکنش های  درباره  زنی ها  گمانه 
شورای امنیت درمورد  زیاده خواهی تاریخی کاخ سفید متنوع 
است. شرایط پیچیده کنونی ریسک هرگونه اقدامی را افزایش 
داده است اما همانگونه که اشاره شد؛ سکوت فعلی می تواند 
نشانه اطمینان آنها از بی نتیجه بودن تقلای آمریکا دانست. 
روسیه و چین به همراه دیگر کشورهای عضو شورای امنیت در 
مستندات حقوقی خود واژه »شرکت کننده در برجام« را معادل 
عضو برجام می دانند و واشنگتن را به دلیل لغو همین عضویت 
از برجام فاقد وجاهت قانونی برای فعال سازی ماشه یا حتی 
شکایت از روند اجرای برجام اعلام می کنند. همچنین ایران 
و کشورهای حاضر در برجام، قطعنامه 2231 و توافق هسته 
ای را دو روی یک سکه دانسته و آنها را مکمل یکدیگر تفسیر 
می کنند بر همین اساس خروج از یکی به معنای خروج از هر 

دو تفسیر می شود.
با این همه درباره ترفندهایی که جامعه ملل می توانند درباره 

اقدامات بعدی کاخ سفید به کار بندند، »کوروش احمدی« 
دیپلمات پیشین وکارشناس مسائل بین الملل معتقد است: 
»13 عضو شورا می توانند با عدم مشارکت در مشورت ها برای 
تعیین رییس کمیته  تحریم و عدم شرکت در جلسات آن مانع 
تشکیل شوند. همچنین پانل کارشناسی اگرچه برای کمک به 
کمیته تحریم ایجاد می شود اما نهادی مستقل است که توسط 
دبیر کل ایجاد و اعضایش توسط او با رعایت برخی ضوابط 
تعیین می شوند؛ لذا دبیرخانه سازمان ملل و شخص دبیر کل 
و دفتر حقوقی دبیرخانه )OLA( در شرایط جدید در موقعیت 
دشواری قرار خواهند گرفت. کمیته پنجم مجمع عمومی که 
باید بودجه این کمیته و پانل را تامین کند، هم می تواند نقش 
مهمی در این رابطه ایفا کند.« این پیشنهادات در حالی است 
که آمریکا تهدید کرده است؛ هر کسی برابر »اسنپ بک« بایستد 
تحریم خواهد شد و به نظر می رسد با توجه به شرایط داخلی 
این کشور و نزدیکی به انتخابات این تهدید جدی خواهد بود. 
انتظار ایران از کشورهای اروپایی، چین و روسیه ایستادگی برابر 
اقدامات آمریکا است و تا اینجای کار هم همه طرف های حاضر 
در برجام به استناد بندهای حقوقی و مستحکم این قرار داد 
در راستای حفظ آن تلاش کرده اند. اکنون جهان با دو تفسیر 
متفاوت از 2231 روبروست تفسیری که ایران برپایه مستندات 
حقوقی بارها پایبندی خود را به این قطعنامه ثابت کرده است و 
آمریکا که نزدیک به سه سال است به صورت رسمی از این توافق 

خارج شده است.  
ایالات متحده آمریکا پس از خروج از برجام بزرگترین کارزار 
تحریمی خود را علیه مردم ایران برنامه ریزی و اجرایی کرد به 
گونه ای که این دور از تحریم ها از سوی تحلیلگران به اَبَر فشار 
یاد می شود. تحریم های احتمالی در صورت اجرا، برای جامعه 
چندان  است،  محروم  هم  دارو  به  دسترسی  از  حتی  که  ای 
غیرمترقبه نخواهد بود اما می تواند آزمون بزرگی برای جامعه 

جهانی برابر یکجانبه گرایی های آمریکا باشد.

سوءاستفاده یکجانبه آمریکا از توافقی که نماد چندجانبه گرایی است

سازوکار حل اختلاف یا مکانیسم قلدری؟



طرح:فیروزه مظفری

تخم مرغ هم راهشو یاد گرفت! 

ظریف: روز یکشنبه هیچ اتفاقی نخواهد افتاد
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه ایران پنجشنبه شب در پیامی توییتری نوشت: مایک پمپئو وزیر 
امورخارجه آمریکا بازهم اشتباه می کنی. هیچ اتفاق جدیدی در 20 سپتامبر رخ نمی دهد. کافی است، 
قطعنامه 2231 را بخوانید. وزیر امورخارجه ایران در ادامه با توجه به خروج آمریکا از توافق هسته ای و تلاش 
برای اعمال مکانیسم ماشه نوشت: حتی بولتون که رییست را قانع کرده بود تا به تو دستور دهد "به مشارکت 
آمریکا در برجام خاتمه دهی" این قطعنامه را خوانده بود. به نوشته ظریف: به تعبیر بولتون: فرایند "ساده"، 
خودکار و یا سریع نیست. بلکه بصورت تعمدی، "پیچیده و طولانی مدت" طراحی شده است.آمریکا یک 

عضو برجام نیست.

حریرچی: کل کشور در وضعیت قرمز کرونایی است
 معاون کل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه دیگر رنگ بندی کرونایی معنایی ندارد، 
گفت: نارنجی و زرد نداریم، کل کشور در وضعیت قرمز قرار دارد. ایرج حریرچی پنجشنبه شب در تبریز 
، طی گفت وگوی خبری اظهار داشت: در صورت ادامه این روند آمار کشته های کرونا به 45 هزار نفر هم 
خواهد رسیدوی با بیان اینکه انفجار کرونایی در برخی شهرها اتفاق افتاده است،  افزود: در شهر تبریز از 
زیر 40 بستری روزانه به 160 بستری رسیده ایم و در قم نیز از 10 بستری روزانه به 160 بستری رسیدیم.
معاون کل وزارت بهداشت یادآوری کرد: درصورت استفاده 95 درصدی از ماسک و کاهش 50 درصدی 

ترددها میزان مرگ کاهش خواهد یافت.

روایت امیر نصیرزاده از شب شهادت سردار سلیمانی
فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: در شب شهادت سردار سلیمانی ما تا لحظه جنگ پیش رفتیم و دو 
پایگاه  ما در جنوب کشور پرواز انجام دادند و منطقه شلوغ بود و هواپیماهای زیادی در فضای آسمان بودند. 
امیر خلبان عزیز نصیرزاده، روز پنجشنبه در مراسم رونمایی از مستند »نبردهای فانتوم« که در تالار اندیشه 
حوزه هنری برگزار شد، با اشاره به شوق و اشتیاق جوانان نیروی هوایی برای دفاع از انقلاب اسلامی تصریح 
کرد: در شب شهادت سردار سلیمانی ما تا لحظه جنگ پیش رفتیم و دو پایگاه ما در جنوب کشور پرواز انجام 
دادند و منطقه شلوغ بود و هواپیماهای زیادی در فضای آسمان بودند. جوانان نیروی هوایی تقاضای انجام 

خدمت و ماموریت می کردند.

توضیح رئیس دیوان عالی کشور درباره اجرای حکم روح الله زم
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد مرتضوی مقدم رئیس دیوان عالی کشور گفت: در دادگاه رسیدگی 
به پرونده روح الله زم، برای وی حکم اعدام صادر شد اما رای این پرونده به دیوان عالی کشور ارجاع داده شد 
که در حال بررسی و اعلام نظر است.مرتضوی مقدم با بیان اینکه در صورت تایید حکم دادگاه در شعب دیوان 
عالی کشور، این حکم لازم الاجرا خواهد بود، تصریح کرد : در حال حاضر رای صادر شده برای روح الله زم در 
شعب دیوانعالی کشور در حال بررسی ست و نتیجه قطعی سخنگوی قوه قضاییه اعلام و رسانه ایی می شود.

مکاتبه مهم دادستان کل کشور با وزیر اقتصاد 
 دادستان کل کشور در مکاتبه ای با وزیر اقتصاد فرهاد دژپسند نکاتی را در ارتباط با نحوه ارتباط ماموران 
مالیاتی با مودیان محترم و آرای صادره توسط هیات های حل اختلاف مالیاتی بدون توجه به مفاد ماده 248 
قانون مالیت های مستقیم یاد آور شد.در این نامه آمده است: با عنایت به گزارش های واصله و خصوصا 
گزارش هایی از معاونت محترم اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه، در خصوص برخی از موارد 
مالیاتی که در بند های زیر به آن اشاره می شود، انتظار می رود بنحوی مراتب به مسئولان ذیربط اعلام شده و 

پیگیری و نظارت فرمائید تا شکایات و اعتراض ها در حوزه های مختلف مالیاتی به حداقل برسد.

 درگیری شدید الحشدالشعبی با عناصر داعش 
تروریست های داعش بامداد دیروز در استان صلاح الدین و دیالی به مواضع الحشد الشعبی یورش بردند 
اما با مقاومت نیروهای عراقی مواجه شدند.به نوشته وبگاه المعلومه، حمله اولی در منطقه »تل الذهب« 
در جنوب شهر سامرا رخ داد و نیروهای تیپ 41 الحشدالشعبی پس از یک درگیری شدید تروریست های 
داعش را به عقب راندند.در یورش دوم تروریست ها در منطقه »العظیم« استان دیالی نیز نیروهای تیپ 23 
الحشدالشعبی حمله عناصر داعش به روستای »المیته« را دفع کردند. این منطقه در هفته های گذشته 
بارها شاهد هجوم تروریست ها به روستاها و غارت خانه های کشاورزان بود.روز پنجشنبه نیز نیروهای ارتش 
و الحشدالشعبی در استان الانبار عملیات پاکسازی مشترکی در منطقه »المسؤولیة« واقع در بیابان های 

این استان آغاز کردند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

تقاطع ولیعصر)عج( به زودی به
 بهره برداری می رسد

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از اتمام مراحل پایانی تقاطع غیرهمسطح 
حضرت ولیعصر)عج( و بهره برداری از این پروژه در آینده نزدیک خبر داد.

عباس حلوایی زاده با اشاره به فعالیت های عمرانی در سطح شهر، اظهار 
داشت: شهرداری دارای بودجه سالیانه ای است که مصوب می شود و ما موظف 
هستیم در چارچوب آن بودجه گام برداشته و در جهت کلنگ زنی، افتتاح و 

تکمیل پروژه ها فعالیت داشته باشیم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم بیان اینکه ردیف بودجه مصوب شهرداری 
قم در بحث پروژه های عمرانی در سال جاری بالغ بر 1800 میلیارد تومان است 
که شاخص ترین  آن ها در اولویت قرار دارد، افزود: عمده ترین آن اجرای پروژه های 
دو سالانه بودند که روند اجرای آن طولانی مدت شده بود و یا پروژه هایی که در 

سال جاری به اتمام می رسد.
پروژه های  اجرای  در  بالا  هزینه کردهای  از  یکی  کرد:  ابراز  زاده  حلوایی 
عمرانی، تملکات بوده که سبب دیرکرد در اجرای طرح ها می شود و در این باره 
با شهروندان به مذاکره می پردازیم و براساس قیمت کارشناسی شده اقدام به 
خرید می کنیم. وی با اشاره به برخی از پروژه های عمرانی، تصریح کرد: یکی 
از پروژه های شاخص که در سال گذشته محور مستقیم آن تکمیل شد و امسال 
رمپ جهتی آن در تقاطع غیرهمسطح یا سه سطحه میدان ولی عصر)عج( در 
دست اجرا قرار گرفت ارتباط شریانی کمربندی امام علی)ع( به بلوار کبیری و 

کمربندی امام علی)ع( به خلیج فارس است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم عنوان کرد: محور مستقیم پروژه در سال 
گذشته به بهره برداری رسیده است، اما در ابتدای سال به دلیل شیوع کرونا با 
وقفه ای مواجه شدیم که بلافاصله عملیات را از سر گرفتیم و رفع معارضات انجام 
شد و در حال حاضر مشغول تکمیل این پروژه و بتن ریزی هسیتم که امیدواریم 
تا پایان شهریور ماه و یا اوایل مهرماه به اتمام برسد و عملیات تکمیل و روسازی و 

بهره برداری نیز در ماه آینده عملیاتی شود.
حلوایی زاده خاطرنشان کرد: هرچند شیوع کرونا تعدادی از پروژه ها را با 
وقفه و افزایش هزینه مواجه کرد اما هیچ یک از پروژه های عمرانی قم را تعطیل 
نکرده است. وی با اشاره به آخرین وضعیت باغ پرندگان نیز تصریح کرد: این 
پروژه در وسعتی بالغ بر 12 هکتار در حال انجام است و اعتبار اولیه و عمرانی 
بیش از 30 میلیارد تومان است، هم اکنون با تکمیل مراحل نهایی محوطه سازی 
و آب نما ساخته شده و بخش ورودی در حال انجام است و به زودی به بهره برداری 
می رسد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم عنوان کرد: پیمانکار در حال تأمین 
گونه ها و جابه جایی پرندگان است و طبق مباحث زیست محیطی باید پرندگان 
تا یک ماه و نیم با محیط و شرایط اقلیمی سازگار باشند تا به طور کامل بتوان 
پروژه باغ پرندگان را راه اندازی کرد و شهروندان بتوانند از این فضای فرح بخش 

استفاده کنند.
 

رئیس مرکز علمی کاربردی شهرداری قم خبرداد:

تمدید ثبت نام در مرکز آموزش علمی 
کاربردی شهرداری قم 

رئیس مرکز علمی کاربردی شهرداری قم از تمدیدمهلت ثبت نام در پذیرش 
کاربردی  علمی  آموزش  مرکز  در  حرفه ای  کارشناسی  و  کاردانی  دوره  های 

شهرداری قم تا 16 مهر ماه خبر داد.
و  کاردانی  مقاطع  در  نام  ثبت  مهلت  تمدید  به  اشاره  با  ملایی  مصطفی 
کارشناسی این مرکز آموزشی، اظهار داشت: به منظور فراهم کردن تسهیلات 
بیشتر برای آن دسته از متقاضیانی که تا امروز موفق به ثبت نام نشده اند، ترتیبی 
اتخاذ شده که علاقمندان بتوانند تا پایان روزچهارشنبه 16 مهر ماه 99 نسبت به 

ثبت نام و انتخاب رشته اقدام کنند.
رئیس مرکز علمی کاربردی شهرداری قم با بیان اینکه این مرکز در 15 رشته در 
دو مقطع  کاردانی و کارشناسی برای مهر 99 دانشجو خواهد پذیرفت، تصریح 
کرد: رشته های گردشگری، طراحی معماری داخلی، عمران و امور پیمان ها، 
مدیریت امور اداری، اطفای حریق شهری، فناوری اطلاعات امور فرهنگی، 
مدیریت تجاری سازی، روایت گری دفاع، حفاظت و پیشگیری از حریق و حوادث 

و مدیریت آموزش های شهروندی از رشته های دانشجو پذیر این مرکز می باشد.
ملایی با بیان اینکه در این مرکز در حال حاضر بیش از یک هزار دانشجو 
مشغول به تحصیل می باشند، اظهار داشت: باتسهیلات مالی ویژه، امکانات 
و  کارآفرینی  دفتر  ایجاد  همچنین  و  شاغلین  برای  ویژه  خدمات  و  رفایی 
انجمن های علمی، آماده ارائه خدمات آموزشی به دانشجویان در سال تحصیلی 

جاری خواهد بود.

مدیر منطقه سه شهرداری قم  خبرداد:

رتبه نخست منطقه سه در سرانه فضای سبز
مدیر منطقه سه شهرداری قم از وجود چهار میلیون متر مربع فضای سبز در 
این منطقه خبر داد و گفت: در زمینه سرانه فضای سبز مشکلی نداریم بلکه باید 

کیفیت فضای سبز را ارتقا داده و مردم را به بوستان ها دعوت کنیم.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره به وجود چهار میلیون متر مربع فضای سبز در 
منطقه سه شهر قم، اظهار داشت: این منطقه از حیث سرانه فضای سبز رتبه 

نخست را در میان مناطق هشت گانه شهر قم دارد.
مدیر منطقه سه شهرداری قم با اشاره به مطالبه مردم برای استفاده از فضای 
سبز محلی، افزود: مشکل اینجاست که از میدان امام خمینی تا میدان سعیدی 
بافت فرسوده داریم و هیچ فضایی وجود ندارد که بتوانیم برای ایجاد فضای 
سبزهای محلی روی آن حساب کنیم. روحانی وزیری ادامه داد: در منطقه سه 
مساحت بوستان های محلی زیاد نیست اما ساخت این بوستان ها هم نه منطقی 
است و نه اقتصادی. وی افزود: به جای ساختن بوستان در بافت فرسوده با 
مشکلات زیاد باید مردم را با روش های مختلف از جمله افزایش کیفیت فضای 
سبز به استفاده از بوستان های موجود ترغیب کنیم. مدیر منطقه سه شهرداری 
قم گفت: ما در شهر قم مشکل سرانه فضای سبز نداریم و با شهرهای پیشرفته در 
این زمینه قابل مقایسه هستیم اما باید مردم را با برگزاری برنامه ها و کیفی سازی 

به سمت بوستان ها بکشانیم.
روحانی وزیری در همین زمینه به وضعیت بوستان بانوان ارغوان در منطقه سه 
شهر قم اشاره کرد و گفت: به تازگی وسایل تندرستی جدید برای این بوستان 

تهیه شده و وسایل بازی کودکان هم نو شده است.
وی با اشاره به ساخت نمازخانه و سرویس بهداشتی برای بوستان ارغوان، 
گفت: قرار است یک مسیر دوچرخه هم در این بوستان برای بانوان ایجاد کنیم.

 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی سامانه ارتباطات مردمی گلسا
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از راه اندازی سامانه 
ارتباطات مردمی "گلسا" در قم خبر داد و گفت: این سامانه پاسخگویی سؤالات 
شهروندان در حوزه حفظ و نگهداری از فضای سبز، گل و گیاه و گیاه پزشکی 
است. پیام جوادیان نحو دسترسی شهروندان به پاسخ سؤالات خود را تشریح کرد 
و گفت: شهروندان می توانند سؤالات خود را در از سه روش، درگاه الکترونیکی 
سازمان در بخش خدمات به آدرس www.QOMparks.ir  ، سامانه پیامکی 
30001397 و تلفن گویای 37838089 مطرح نمایند. جوادیان فرهنگ سازی 
برای ارتقاء فرهنگ شهروندی را نیازمند آموزش و توجه مدیران دانست و تأکید 
کرد: سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برنامه های جامعی را در جهت 
فرهنگ سازی در حوزه فضای سبز اجرا کرده و توجه لازم را به پیوست های 
از  ادامه داد: خوشبختانه استقبال شهروندان  این حوزه دارد. وی  فرهنگی 
برنامه های فرهنگی سازمان بسیار پرشور بوده و این مشارکت انگیزه مضاعفی 

برای اجرای طرح ها و برنامه ها است.
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ارائه  برای  به وضعیت کرونا در استان مدارس  با توجه  استاندار قم گفت: 
خدمات آموزشی باز است، اما کلاس ها تا اطلاع ثانوی به صورت غیرحضوری 

برگزار می شود.
بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت 
استانداری قم با حضور "قاسم جان بابایی" معاون درمان وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی، افزود: گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم از این حکایت دارد 

که باید حساسیت ها و سخت گیری های بیشتری درمدارس پیگیری شود.
وی یادآور شد: ابتلا یک دانش آموز به کرونا می تواند انتقال این بیماری را به 

افراد دیگر باقدرت زیادی سرعت ببخشد.
سرمست با اشاره به فعالیت مراکز آموزش عالی استان گفت: اصل در فعالیت 

دانشگاه ها نیز بر آموزش های مجازی و غیرحضوری است.
استاندار قم گفت: دانشگاه علوم پزشکی قم هر جا که وضعیت تجمعات مانند 

آرامستانها خطرناک باشد می تواند نسبت به تعطیلی آنها اقدام کند.
به گفته سرمست،این دانشگاه می تواند رویکرد دورکاری کارمندان دولت را بر 

مبنای مقتضیات استانی بار دیگر عملیاتی کند.
وی گفت: مجموعه مدیریت استان ازآغاز شیوع کرونا در قم همیشه تصمیمات 
خود را بر مبنای نظرات کارشناسی و تخصصی وزارت بهداشت و دانشگاه علوم 

پزشکی متمرکز کرده است.
سرمست عنوان داشت: قم باوجود تمام محدودیت ها بحران کرونا را در یک 
وضعیت آرام دنبال کرده است. استاندار قم در عین حال گفت که خیز مجددی 
از بیماری کرونا در قم آغاز شده و طی روزهای اخیر تعداد بستری و فوتی های 

کرونایی در قم افزایش یافته است.
وی تاکید کرد :انتظار داریم شهروندان قمی با توجه به شرایط استان و شروع 
پیک سوم پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند، کارگروه عزاداری ها هم با توجه 
به دهه آخر ماه محرم و شروع ماه صفر بر رعایت اصل شیوه نامه بهداشتی در 
تأکید  برگزاری دسته جات زنجیرزنی و سینه زنی  هیئت های مذهبی و عدم 

می شود .

استاندار قم:

مدارس قم تا اطلاع ثانوی غیرحضوری است 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری کلاهبردار حرفه ای  با شگرد خرید طلا
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم از دستگیری یک کلاهبردار حرفه ای در قم خبر داد 
و گفت: نامبرده فروشندگان طلا را در سایت های خرید و فروش شناسایی و با انجام معاملات سوری، 

از آن ها کلاهبرداری می کرد. 
  سرهنگ علی موالی اظهارداشت: در پی دریافت چندین فقره شکایت مردمی مبنی بر این که 
فردی به عنوان خریدار طلا با ارائه رسید تقلبی واریز وجه، از آن ها کلاهبرداری کرده است، موضوع 
در دستور کار کارشناسان پلیس فتا استان قرار گرفت. وی گفت: متهم در سایت های خرید و فروش، 
فروشندگان طلا را شناسایی و پس از تماس با آن ها در مواجهه حضوری با چهره ای موجه حاضر و 
با انجام مانورمتقلبانه و ارائه رسید تقلبی واریز وجه، طلا را از فروشنده دریافت و از محل متواری می 
شد. رئیس پلیس فتا استان قم، تصریح کرد: در ادامه با تلاش کارشناسان پلیس فتا استان نامبرده 
شناسایی و در عملیاتی غافلگیرانه دستگیر شد. وی با بیان اینکه متهم تاکنون به 10 فقره کلاهبرداری 
از هموطنان در استان های قم، کرج و تهران اعتراف کرده است، افزود: نامبرده در مواجهه با شاکیان 

این پرونده، صراحتاً به بزه انتسابی اعتراف کرد.

رئیس پلیس راهور قم خبرداد:

راه اندازی سیستم نوبت دهی اینترنتی
 درمرکز تعویض پلاک  

 رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی قم گفت: ارائه خدمات مرکز تعویض پلاک قم از روز 29 شهریورماه 
جاری فقط به صورت نوبت قبلی که از طریق اینترنت گرفته شده است، صورت می گیرد. 

سرهنگ غلامرضا صدفی در گفت و گویی اظهار داشت: همشهریان از همین امروز می توانند با ورود 
به سایت راهور 120 در خصوص نوبت دهی مرکز شماره گذاری و بعد از ثبت نام کاربری با وارد کردن 
شماره تلفن همراه و شماره خودرو، روز و ساعت مراجعه فرد را از بین گزینه های موجود انتخاب و نوبت 

خودشان را ثبت کنند.
 رئیس پلیس راهور قم تصریح کرد: تایید زمان و ساعت حضور در مرکز تعویض پلاک همان لحظه از 
طریق پیامک به متقاضیان اطلاع رسانی می شود و خدمات به کسانی که فاقد نوبت اینترنتی بوده از روز 
شنبه ارائه نخواهد شد. وی اضافه کرد: در صورت کامل بودن مدارک هویتی فروشنده و خریدار و اسناد 
و مدارک خودرو خدمات تعویض پلاک حداکثر در یک ساعت انجام خواهد شد. صدفی گفت: رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی و استفاده از ماسک در ورود به مرکز الزامی و اجباری است. رئیس پلیس راهور 
قم خاطرنشان کرد: همشهریان چنانچه به هر علتی نتوانند در زمان و روز مقرر حاضر شوند نوبت خود 

را لغو نمایند تا فرد دیگری از این نوبت استفاده کند.

مدیر کل تعزیرات حکومتی قم خبر داد

کشف چهار هزار لیتر الکل تقلبی از دل یک کامیون 
مدیر کل تعزیرات حکومتی قم از کشف محموله چهار هزار لیتری مواد ضدعفونی کننده تقلبی در 

بازرسی از یک کامیون در قم خبر داد. 
مهدی ریاضی اظهار کرد: پیرو گزارش مردمی در خصوص حمل مواد ضدعفونی کننده تقلبی با نام 
شرکت تولیدی معروف، در گشت مشترک نمایندگان دانشگاه علوم پزشکی و پلیس امنیت اقتصادی 

استان قم  از یک کامیون، میزان 4000 لیتر مواد ضدعفونی کننده  بدون مجوز و تقلبی کشف شد.
وی ادامه داد: در شعبه اول ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان، 
نظر به این که محموله مکشوفه را از جمله اقلام دارویی با ماهیت یارانه ای تشخیص داد، به نحوی 
که تامین، توزیع و عرضه آن دارای ضوابط اختصاصی تعیین شده از سوی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی و رعایت تمام  ضوابط و مقررات آن الزامی بوده است، با توجه به گزارش مرجع کاشف، 
اظهارات صریح متهم مبنی بر مالکیت کالای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک گمرکی، مجرم علاوه بر 
ضبط محموله موادضدعفونی  به نفع دولت، به پرداخت مبلغ یک میلیارد و هفتصد و ده میلیون و پانصد 

و چهل هزار ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم شد.
  

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۱06 کیلوگرم مواد مخدر از نوع  تریاک 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف 106 کیلو تریاک در عملیات مشترک با پلیس مبارزه مواد مخدر 

استان یزد خبر داد. 
سرداسید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
قم مشخص شد، فردی با یک دستگاه کامیونت ایسوزو قصد انتقال محموله مواد مخدر از یک استان 
جنوبی به اصفهان دارد، بنابراین موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.وی اضافه کرد: در 
ادامه با تلاش های صورت گرفته مسیر تردد خودرو مشخص وطی تعامل با پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان یزد کامیونت ایسوزو با بار لیمو شیرین شناسایی و متوقف شد.فرمانده انتظامی استان قم با 
اشاره به اینکه در بازرسی از خودرو توقیفی 106 کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک کشف شد، گفت: در 

نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شد.

 دانشگاه علوم پزشکی قم باصدور اطلاعیه ای هرگونه تجمع و گردهمایی در 
سطح استان قم را ممنوع اعلام کرد.

دراین اطلاعیه آمده است : به اطلاع همشهریان عزیز می رساند با توجه به 
پیک شدید بیماری کرونا در قم و تراکم زیاد بیماران در بیمارستان ها و به دنبال 
آن ایجاد شرایط فوق بحرانی، هرگونه تجمع و گردهمایی در سطح استان ممنوع 
است. درادامه این اطلاعیه آمده است :مردم شریف قم در صورت مشاهده 
هرگونه تجمع و همایش، مراتب را با شماره های 137 و 190 در میان گذاشته 
و یا به سامانه 3000141410 پیامک نمایند تا برخوردهای قانونی لازم صورت 
گیرد. همچنین تازه ترین اظهارات رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نشان می 
دهد کرونا در این استان همچنان روند افزایشی دارد.  به گزارش عصر روز جمعه  
روابط عمومی علوم پزشکی قم محمد رضا قدیر در تبیین آخرین وضعیت کرونا 

در قم اظهار داشت: طی 24 ساعت گذشته 179 بیمار کرونایی در مراکز درمانی 
قم مورد پذیرش قرار گرفتند. وی گفت: در 24 ساعت منتهی به بیست و هفتم 
شهریور ماه 114 تَن در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان بستری شدند.

631تَن مشکوک به کرونا در مراکز درمانی بستری هستند  
وی ترخیص 60 تَن از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند را 
مورد توجه قرار و افزود: در حال حاضر 631تَن مشکوک به کرونا در مراکز درمانی 
قم بستری هستند که حال 105 تَن از آنها وخیم می باشد. رئیس علوم پزشکی 
قم همچنین بیان کرد: در 24 ساعت گذشته سیزده تَن که نتیجه آزمایش کرونای 
آنها مثبت بود جان خود را در قم از دست دادند. وضعیت کرونا در قم از روز بیستم 
شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه بیماران و مبتلایان این بیماری فوق قرمز 

شده است.

دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

ممنوعیت هرگونه تجمع و گردهمایی 
کرونا در قم همچنان روند افزایشی دارد

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم 
گفت: سال گذشته هزار و 448 خانواده را زیر پوشش 
قرار دادیم اما امسال طی 5 ماه گذشته هزار و 694 
خانواده که شرایط مناسبی نداشته را زیر پوشش قرار 

داده ایم. 
اکبر میرشکار ظهر روز پنجشنبه  در دیدار آیت الله 
سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس و نماینده 
ولی فقیه در استان قم با جمعی از مدیران استان که 
در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، 
با بیان اینکه وضعیت نامناسبت اقتصادی بیشترین 
فشار را به قشر ضعیف جامعه وارد کرده است، اظهار 
کرد: روزانه در سایر ادارات کمیته امداد استان، شاهد 
مراجعه بیش از 500 تا 600 نیازمند هستیم و بیشتر 
این مراجعات نیز افراد خارج از پوشش کمیته هستند 
که پرونده ای نداشته و به دنبال رفع مشکلات موقت 

خود هستند.
وی اضافه کرد: سال گذشته هزار و 448 خانواده 

را زیر پوشش قرار دادیم اما امسال طی 5 ماه گذشته 
هزار و 694 خانواده که شرایط مناسبی نداشته را زیر 
پوشش قرار داده ایم، سال گذشته 25 هزار و 800 
مورد مراجعه خارج از پوشش داشتیم که این آمار طی 

ماه اخیر به 23 هزار و 700 نفر رسیده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم با 
بیان اینکه امسال نزدیک به سه هزار نفر از وام های 
قرض الحسنه کمیته امداد بهره مند شدند، گفت: 
چراکه  هستند  باهوش  و  بصیرت  اهل  قم  مردم 
کمک های مالی مردم نیز نسبت به سال گذشته 77 
درصد رشد داشته است، 26 میلیارد تومان درآمد 6 
ماه نخست سال گذشته، امسال به 46 میلیارد تومان 

رسیده است.
امسال 18  قربانی  آمار گوشت  اینکه  بیان  با  وی 
هزار کیلو بوده که میان نیازمندان توزیع شده است، 
و  اشتغال زایی  دنبال  به  بیشتر  ما  کرد:   تصریح 
جلوگیری از زمین گیر شدن خانواده ها هستیم و در 

این راستا نیز وام را با نظارت و دقت ویژه ارائه داده و 
اشتغال های پایداری را ایجاد می کنیم، سال گذشته 
برای دو هزار و 5 نفر اشتغال خانگی و کوچک ایجاد و 

600 نفر را از چرخه فقر خارج کردیم.
میرشکار گفت: طی 5 ماه گذشته مبلغ 68 میلیارد 
تومان اعتبار در بانک ها برای مددجویان کمیته امداد 
تومان  میلیارد  مبلغ  63  این  از  که  گرفتیم  درنظر 
پرداخت شده است، هر چند بانک ها باید در پرداخت 

سرعت عمل بیشتری داشته باشند.
درگیر  که  نیازمند  عنوان کرد: 500 خانواده  وی 
اعتیاد و طلاق هستند را شناسایی کردیم و 30 طلبه 
خواهر توانمند را آموزش داده که این افراد هر 10 روز 
میان خانواده ها حضور یافته و علاوه بر کمک های 
مالی، ارتقای سطح فرهنگی و مذهبی آن ها را نیز 
به شرایط  را  این خانواده ها  اگر  دنبال می کنند که 
نظر  از  شهر  سطح  در  می توانیم  برسانیم  مطلوبی 

فرهنگی و مذهبی تاثیرگذار باشیم.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

افزایش چشمگیر مراجعات مردمی به کمیته امداد

رییس کل دادگستری استان قم  به دستگاه های 
اجرایی مرتبط با تصادفات هشدارداد در صورتی 
قانونی خود در مدت زمان معین  به وظایف  که 
عمل نکنند مورد پیگیری قضایی قرار خواهند 

گرفت.
حجت الاسلام والمسلمین مظفرروزپنجشنبه  در 
جلسه شورای پیشگیری از وقوع جرم استان قم 
با اعلام این خبر گفت: همه دستگاه ها مکلفند 
جمله  از  تصادفات  کاهش  برنامه  مقرر  زمان  در 
معابر  اصلاح  نظارتی،  دوربین های  سازی  فعال 
را  تبلیغاتی  تابلو های  ساماندهی  و  ساز،  حادثه 

خسارت های  و  تصادفات  آمار  وی  دهند.  انجام 
جانی آن را وحشتناک توصیف کرد و افزود: یک 
سوم پرونده های ورودی به دادگستری مربوط به 
تصادفات است که این آمار نشان میدهد ضعف 
در اجرای قانون وجود دارد و باید همه دستگاه ها 

وظایف قانونی خود را انجام دهند.
صدیقی آخا مدیرکل پزشکی قانونی هم در این 
جلسه با بیان اینکه پارسال 287 فوتی در تصادفات 
مربوط  فوتی  افزود: 106  رسید  ثبت  به  استان 
به تصادفات درون شهری و 152 فوتی مربوط به 

تصادفات برون شهری است.

در  را  دوم  رتبه  قم  آمار  براساس  افزود:  وی 
تصادفات جرحی نسبت به جمعیت در کشور دارد.
فرماندهان پلیس راه پلیس راهور قم هم در این 
توجه  را عدم  رانندگی  تخلفات  بیشترین  جلسه 
به جلو، نداشتن کلاه ایمنی برای موتورسیکلت 
تلفن  از  استفاده  و  غیرمجاز  سرعت  و  سواران 
همراه دانسته و از مسئولان شهرداری و راهداری 
تخلفات  ثبت  دوربین های  تکمیل  با  خواستند 
درون و برون شهری و اصلاح جانمایی تابلو های 
تبلیغات پلیس را برای کنترل تخلفات و کاهش 

تصادفات کمک کنند.

درجلسه شورای پیشگیری از وقوع جرم استان قم مطرح شد

هشدار دادگستری قم به دستگاه های مرتبط با تصادفات 
به وظایف قانونی  خودعمل نکنید پیگیری قضایی می شوید

گفته  ماهی  و  پرنده  فروشندگان  اتحادیه  رییس 
 33 مرغداری  درب  مرغ  تخم  شانه  هر  قیمت  که 
و  هزارتومان   35 دار  مغازه  برای  قیمت  هزارتومان، 

قیمت برای مصرف کننده 38 هزارتومان شده است. 


